
TA TEDEN / TA TEDEN 

Izbruh poletja 
in poiitnii 

Poletje je tu, v vsej svoji lepoti in soparni oholosti. Tu so 
(redki) regresi, težko pričakovane počitnice in dopusti. Le 
kdo se tega ne veseli! Še dedki in babice pridejo na svoj 
račun, da ne govorimo o mladih, ki so za dobra dva meseca 
pozabili na šolske skrbi in se prepustili počitniškemu la-
godju. Eni bolj, drugi manj, odvisno od "številk" v spričeva-
lu. Vsem pa te dni množično drvijo misli tja proti sinjemu 
Jadranskemu morju, nekaterim v zasanjane planine, mor-
da v kakšno zdravilišče ali terme, nekaterim celo ob bregove 
naših rek in potokov. Zakaj pa ne? Saj morje ni vse, čeprav 
ga zame ni na svetu čez šumeče udarjanje valov ob skale, 
brušenje škržatov in zamolklo oglašanje galebov v daljavi. 

Kar se tiče dopustovanja, smo Slovenci hudimano zaga-
man narod. Ko nas prime počitniška mrzlica, pozabimo na 
od toče potolčeno domovino, na zoprnega šefa, na prenizko 
plačo ali na hinavsko sosedo ... Enostavno izprežemo in 
hijo!, gremo. Nekam pač, najpogosteje proti morju, v 
glavnem pa proti sosedom Hrvatom (čeprav imamo polna 
usta njihove samovoljnosti in trme). Zamerimo jim, ker 
nam ne privoščijo tistega koščka morja v Piranskem zalivu, 
kremžimo čelo, ker si lastijo Trdinov vrh, v bes nas spravlja 
njihovo sprenevedanje zaradi jedrske elektrarne v Krškem, 
skrbi nas, ker z odkupom delnic vse bolj stegujejo roke po 
slovenskih podjetjih, skrbi nas, ker nas grdo ..., lepo jim nji-
hovo. Prav nič pa nas ne skrbi, ker se te dni kolone razgrete 
pločevine vijejo proti Istri in Dalmaciji, ker jim pridno pol-
nimo od nedavne vojne "razdrapano" in za silo zakrpano 
turistično malho. 

Po Nedelovi anketi se je tudi letos skoraj polovica Slo-
vencev odločila za dopustovanje na hrvaškem Jadranu, le 
dobrih 16 odstotkov naj bi ostala "zavednih" in dopustovala 
v Slovenskem Primorju, blizu 12 odstotkov jih bo dopusto-
valo drugod v tujini, okoli 6 odstotkov si bo namakalo noge 
v enem od slovenskih zdravilišč in le slabih 5 odstotkov naj 
bi se šlo Kekce v katerem od slovenskih gorskih krajev. 

Takšni smo in nič nas ne bo spametovalo. Čeprav naj ne 
bi bilo nič več tako, kot je bilo, smo - kar se dopustovanja 
tiče - ostali na istem, zvesti "stari Jugi". Celo tako nepo-
končni smo, da ogovarjamo "konobare" v njihovem 
"majčinem" jeziku, čeprav jih je večina cepljenih proti hit-
rosti "i ne vole baš Slovence". 

Pa kaj bi zdaj o tem. Napolnite denarnice, vzemite s sabo 
Tokavčke in sončna očala, ne pozabite na olje za sončenje, 
na kakšno dobro knjigo in seveda na kune in zeleno karto. 
Pa lepo se imejte in uživa-
jte, kajti čeprav je poletni / ^ / j / , n j , 
dan dooolg, so počitnice / f^tmti^ I c h ^ 
vedno kratke. * U 

V I D E M / SREČANJE UPOKOJENCEV PODRAVJA IN PRLEKIJE 

Pniakuieio pet Hsoi upokojemev 
To soboto, 4. julija, ob 10. uri bo v Vidmu pri Ptuju veiiico srečanje upoicojencev 
Podravja in Prieicije, na icaterem pričaicujejo do pet tisoč udeležencev. 

Srečanje je ena od prireditev 
v okviru praznika občine Vi-
dem, namenjeno pa je 
obveščanju članov o aktivnos-
tih in problemih ter seznan-
janju javnosti z delovanjem 
upokojenske organizacije, je 
povedal predsednik Območne 
zveze društev upokojencev 
Ptuj Mirko Bemhard. "Up-
ravljavcem države sporočamo 
kot že velikokrat doslej, da 
smo tukaj in da se ne bomo 
pustili odriniti na obrobje do-
gajanj v družbi. Zaščita social-
nih pravic in interesne de-
javnosti upokojencev so naše 
temeljne naloge. Veliko pozor-
nost namenjeno medgenera-
cijski povezanosti in prizade-
vanjem, da upokojencev ne bi 
nihče delil po strankarski ali 
regionalni pripadnosti, po 
višini pokojnine in drugem, za 

kar si žal posamezniki prizade-
vajo. Zveza društev upokojen-
cev Slovenije je in bo ostala or-
ganizacija civilne družbe s pri-
zadevanjem za večji vpliv na 
vsa dogajanja, zlasti še tista, ki 
neposredno zadevajo našo ge-
neracijo," je pred srečanjem v 
Vidmu povedal M. Bernhard. 

Pokrovitelj letošnjega 
srečanja upokojencev je občina 
Videm, v imenu katere bo go-
voril župan Franc Kirbiš. 
Slavnostni govornik bo 
predsednik Zveze društev upo-
kojencev Slovenije Vinko Go-
bec, govoril pa bo tudi 
predsednik Demokratske 
stranke upokojencev Jože Glo-
bačnik. V kulturnem progra-
mu bodo nastopili mešani 
pevski zbor DU Ptuj, tambu-
raši in domača folklora. 

Ur 

G R A J E N A / 1 1 . EKOLOŠKI TABOR 

OžMmo polok Craiena 
Od 29. junija do 4. julija poteka v Grajeni 11. ekološki ta-
bor na temo Potok Grajena, ki ga organizirata Razisko-
valno društvo Zlatovranka in Zeleni Ptuja. 
Člani Raziskovalnega društva Zlatovranka in Zeleni Ptuja že 
vrsto let opozarjajo na zanemarjene vodotoke v mestni 
občini Ptuj, še posebej na naravna bisera Studenčnico in 
Grajeno, ki teče skozi mestno središče. 
V zadnjih letih se je kvaliteta potoka Grajena močno pos-
labšala, na posameznih odsekih je deformiran njen videz, v 
mestnem delu pa daje potok prej videz iztočnega kanala 
odplak kot naravnega bisera, v katerem so včasih živele tudi 
postrvi. Razmere na omenjenem vodotoku so skrb vzbuja-
joče, takšne, da je potrebno takojšnje ukrepanje. 
V sanacijo razmer potoka Grajena so se letos aktivno 
vključili tudi člani RD Zlatovranka in Zeleni Ptuja. Tabor je v 
celoti namenjen potoku Grajena. Okrog 20 raziskovalcev bo 
ob pomoči zunanjih strokovnjakov izdelalo kataster ones-
naževalcev, analizo vode in anketo med prebivalci o eko-
loški osveščenosti. 
Raziskovalno društvo Zlatovranka in Zeleni Ptuja pa vabijo 
prebivalce Ptuja, da se jim v soboto, 4. julija, ob 9. uri 
pridružijo pri čistilni akciji, ki bo potekala na posameznih od-
sekih potoka Grajena. Zbirna mesta so pri domu krajanov v 
Grajeni, pri trgovini Bratje Reš in na parkirišču za avtobusno 
postajo na Ptuju. Vljudno vabljeni vsi, ki vam je mar za čisto 
okolje in potok Grajena! 
Dnevne rezultate poteka tabora Grajena '98 udeleženci za 
javnost objavljajo tudi na svojih spletnih straneh. Obiščete 
jih lahko na naslovu: http://www.bistra.si/aktivnosti/ 

S.S. 

http://www.bistra.si/aktivnosti/
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PTUJ / PTUJSKI POLETNI VRTOVI IN TERASE 

lumHina nahajania ob vrtovih in terasah 
Da Ptuj turizem razglaša kot prvo razvojno prioriteto, 
vemo skorajda vsi, pa tudi d i l em o tem naj ne bi bi lo. Zati-
ka pa se , k o je potrebno katerega od tur i s t ičn ih projektov 
udejanit i v praksi . V zadnjem času se je za lomi lo pri polet-
n ih terasah oz iroma vrtovih, k i j i h že l i jo p o s a m e z n i ptujski 
gos t insk i obrati uredit i oz iroma odpreti v poletni turist ični 
sezon i kot obogatitev svoje ponudbe . Če bi mes to v resnic i 
razpo laga lo s tur i s t i čno strategijo, se bi tudi n a t a n k o vede-
lo, k a m kaj sodi in zakaj, revital izirali pa bi se tudi del i 
mesta , ki s icer ob drugih l e tn ih č a s i h živijo drugače. Zakaj 
m e s t o ni n a k l o n j e n o odpiranju po le tn ih teras, zakaj je 
tako š i rokogrudno do avtomobilov v s tarem m e s t n e m jed-
ru, če j i h v resnic i ne žel i na tem m e s t u in če si prizadeva, 
da bi staro m e s t n o jedro živelo in d iha lo brez njih? Zakaj 
taka š irokogrudna in vel ika vlaganja v p ločn ike na Prešer-
novi, če j i h zasedajo avtomobi l i in j ih dodatno onesnažuje -
j o z izlivi olja? P o n e k o d so s i j i h c e l o rezervirali z verigami. 

Pri tem so gostinci na drugi 
strani Prešernove v podrejenem 
položaju v primerjavi z gostinci 
na širšem delu pločnika, ker ne 
morejo imeti poletnih vrtov pre-
ko ceste, še lani pa so jih lahko. 
Letos je glavni razlog 10. člen 
pravilnika o minimalnih teh-
ničnih pogojih, ki se nanašajo na 
poslovne prostore, opremo in 
naprave ter pogoje glede mini-
malnih storitev v posameznih 
vrstah gostinskih obratov, pri 
sobodajalcih in na kmetijah (Ur. 
list RS, št. 23/96), kjer med dru-
gim piše: "/.../ Druge zunanje 
površine, ki so namenjene op-
ravljanju gostinske dejavnosti in 
so z gostinskim obratom (gos-
tinski vrt in podobno) nepos-
redno povezane, morajo biti pri-
merno utrjene (popeskane ali 
popločene) in urejene (odvod 
meteorne vode in podobno) ter 
ograjene ali na drug način us-
trezno označene /.../" 

Takih, ki želijo na območju 
starega mestnega jedra urediti 
poletne terase, je veliko: Vitez v 
Grajski ulici. Bo cafe na Slo-
venskem trgu. Julija, Expres bar 
in hotel Mitra v Prešernovi, Pa-
razol in Rimljan na Minorits-
kem trgu, Bakhosov hram in 
slaščičarna Ptujskih pekarn in 
slaščičarn v Lackovi ulici. Čebe-

la bar in podobno. Njihova želje 
je predvsem, da s svojo dodatno 
gostinsko ponudbo prispevajo k 
temu, da bi mesto v poletni sezo-
ni, ko ima največ turistov in ko 
se na ptujskih ulicah, trgih in 
dvoriščih tudi največ dogaja 
(festival Poetovio), v resnici 
živelo s turisti in njihovimi 
potrebami. Prizadetim gostin-
cem je spodletelo v upravnem 
postopku pri Upravni enoti Ptuj 
(vrtovi se urejajo na priglasitev, 
imeti pa morajo soglasje lastnika 
prostora in druga potrebna 
soglasja) ali mestni občini Ptuj, 
ker niso dobili soglasja oziroma 
dovoljenja za postavitev polet-
nih vrtov oziroma teras kot 
začasnih objektov. Ker pa gre za 
skupen problem, ki v takšni ali 
drugačni obliki prizadeva člane 
GIZ, Turistične zveze Ptuj, Tu-
rističnega društva Ptuj in sekcije 
gostincev pri območni Obrtni 
zbornici Ptuj, so ti sestavili sku-
pen dopis, v katerem pozivajo 
pristojne organe mestne občine 
in upravne enote, da ponovno 
proučijo vloge omenjenih gos-
tincev ter najdejo za njih in mes-
to sprejemljive rešitve, 
predvsem pa, da se poenotijo v 
svojih odločitvah. Predvsem je v 
tem dopisu zanimiv del, v kate-
rem odgovorne spominjajo na 

prostorskoureditvene pogoje za 
območje starega mestnega jedra, 
ki določajo, da je na tem 
območju dovoljena prodaja na 
ulici pred posameznimi objekti 
kot posebna ponudba dejavnosti 
v teh objektih. 

Do soočanja in poenotenja 
pogledov glede poletnih teras 
naj bi prišlo že v teh dneh, sicer 
tik pred zdajci, vendar še dovolj 

zgodaj, da se bo še dalo kaj nare-
diti. Letos naj bi bilo izdanih en-
ajst odločb o poletnih vrtovih, 
lani v tem času jih je bilo več. 
Eden od vzrokov je tudi v tem, 
da vsi še niso zaprosili za dovol-
jenja, enemu niso izdali dovol-
jenja za postavitev, ker je nep-
lačnik za najemnino še iz 
prejšnjih let, en vrt pa nima do-
voljenja zaradi spora med lastni-

cama funkcionalnega zemljišča. 
Gre za vrt v Grajski ulici, ki je v 
strategiji razvoja turizma ses-
tavni del "mestne turistične 
poti", ki povezuje staro mestno 
jedro z gradom in se neposredno 
navezuje na stavbo Prešernova 8. 
S tega vidika so bila na tem 
območju izvedena ureditvena 
dela na sami poti. V tej ulici je 
tudi Slovenska vinska akademi-
ja, ki bo z novo ponudbo vinote-
ke, vodenih degustacij, vinskim 
barom in večnamensko dvorano 
za različne prireditve zagotovila 
dodatno turistično ponudbo v 
tem delu mesta, zato je tudi s 
tega vidika ureditev tega vrta 
zelo pomembna. V Prešernovi 8 
pa poleg tega po besedah ene od 
lastnic tega objekta Hilde Riton-
ja razmišljajo o celovitem pro-
jektu adaptacije, ki vključuje 
prenočišča v apartmajih, proda-
jalno spominkov in podobno. V 
neposredni bližini te stavbe in 
nove letne tarase je namreč na-
pol porušen objekt, ki zelo kazi 
območje. Prejšnji oblastniki se 
zanj niso pobrigali, vrnitev v 
okviru denacionalizacij skega 
postopka pa zadeve še dodatno 
zapleta. Ker gre za lokacijo na 
tako eminentnem mestu, bi mes-
to že zdavnaj moralo nekaj nare-
diti, ne pa da je objekt prepustilo 
zobu časa pet desetletij in več. 

Janja Dolamič in Miran Ro-
jko iz Dvorjan 55 sta v Ptuj 
prišla z velikimi pričakovanji, 
zvabila ju je Hilda Ritonja, 
lastnica dela stavbe, v kateri 
imata lokal. V Grajski ulici sta 
po skoraj dveletnih naporih in 
velikih vlaganjih uredila cafe bar 
Vitez, ki dela že osmi mesec. V 
tem času si je pridobil že kar 
precej stalnih obiskovalcev. 
Zapletlo pa se je pri ureditvi te-
rase, za katero jima je bilo na-
jprej ustno obljubljeno, da jo 
lahko uredita, ko pa naj bi dobila 
v roke papirje, pa jima je bila 
rečeno, da terase ne moreta ure-
diti, ker postavitvi nasprotuje 
ena od lastnic Prešernove 8, čep-

rav sta jo medtem ob konr, 
tedna že uredila in opremiij 
Rečeno jima je tudi bilo, da mo 
rata teraso podreti. Nerazumijj 
vo se jima zdi, da urejen prosto 
nekoga moti, v neposredni 
bližini pa stoji že desetletja neu. 
rejena stavba, ob kateri je tudj 
veliko navlake, ki pa nikogar 
moti. Pri vsem tem je terasa 
zrasla tik ob objektu lastnice, v 
katerem sta že uredila lokal in î j 
jima je dovolila ureditev iraŝ  
tik ob vratih, ki vodijo na fun. 
kcionalno zemljišče, last obeh 
lastnic. Včasih je bila na tem 
•mestu pokrita greznica, ki so jo 
le nekoliko podaljšali. Če se bo 
to dogajalo tudi pri drugih polet, 
nih terasah ali začasnih turis-
tičnih objektih, kdo bo še sploli 
želel od drugod v Ptuju investi-
rati, se sprašujeta mlada obrtni-
ka iz Dvorjan. Njun lokal je na 
poti na grad svojevrstna infor-
macijska postaja, v katero turisti 
radi prihajajo in se zanimajo za 
pot na grad in druge informacije 
o Ptuju in njegovi ponudbi. 
Tudi zato imata za svoje načrte 
podporo oziroma pozitivno 
mnenje GIZ Poetovio vivat, ki 
naj bi v primerih, kot je ta, po-
vezoval javni interes s podjet-
niškim. 

Zgodba o poletni terasi v 
Grajski ulici je le ena od zgodb o 
ptujskih terasah oziroma vrto-
vih, le da je precej drugačna od 
drugih, ki se morajo za prostor 
sporazumeti z mestno občino ali 
upravljalcem - Komunalnim 
podjetjem Ptuj. Ker gre za zade-
ve, ki se v omenjenem sponi 
rešujejo na sodišču, epiloga ni 
kmalu pričakovati. Pri drugih 
terasah bodo, kot kaže, le skušali 
najti najustreznejše rešitve v me-
jah dovoljenega. Čisto druga pa 
je zgodba o poletni terasi v gos-
tilni Rozika, ki teh problemov 
nima, njen problem je v tem, da 
kljub vsem pogojem, ki jih ima, 
ne živi polnega življenja. 

MG 

Pogled na Prešernovo ulico, ki bi mora la biti os-
rednja ptu jska p r o m e n a d n a ulica in ulica vrtov. V 
nedel jo ob tr inajstih, ko je nasta l posnetek , ni bilo na 
njej žive duše, odprta poletna vrtova pa sta sameva la 

Vrt v podal jšku hiše na Prešernovi ulici 8 - v Grajski 
ulici, m i m o ka terega teče eminen tna pot na grad, za 
ka te rega pa kljub ob l jubam ni bilo izdano uradno do-
voljenje za ureditev. Foto: Črtomir Goznik 

PTUJ / SE NA GRAJSKEM HRIBU KONČNO LE NEKAJ PREMIKA? 

Pluiske želje v IjuUjani 
Grad in staro ptujsko m e s t n o jedro sta ptujski privlačnos-
ti, ki j u več ina Ptujčanov s p o n o s o m pokaže obiskovalcem 
in tur is tom. Žal pa je prav z grajskim hr ibom povezana na-
jvečja ptujska tur i s t i čna rana - grajska restavracija, ki 
t ako al i drugače sameva že o s m o leto; v n ič bo š la tudi 
l e tošnja tur i s t i čna sezona . Najpogostejš i izgovori iz pre-
t ek l ih let so bi l i , da je glavni razlog za nedejavnost v tem 
delu grajskega hriba denac iona l i zac i j sk i zahtevek. 

Res pa je tudi, .da so mestni 
oblastniki še leta 1995 iskali javni 
interes za obnovo grajske restavra-
cije med člani GIZ Poetovio vivat, 
takrat pa naj bi tudi šele izvedeli za 
denacionalizacijski zahtevek. Lani 
8. maja smo se o tem problemu v 
Tedniku na dolgo razpisali, na-
vedli smo tudi, da posege na 
grajskem hribu omogoča sklep slo-
venske vlade o kulturnih spomeni-
kih in naravnih znamenitostih, ki 
so postali last države in ki je bil 
objavljen v Uradnem listu Repub-
like Slovenije 23. avgusta 1996. Iz 
njega nedvoumno izhaja, da je 
grajski kompleks državni in da 
služi predvsem za muzejske name-
ne, vendar tudi za gostinsko de-
javnost in deloma tudi za stano-
vanja. Naključje ali ne, še isti dan 
po objavi v Tedniku je iz mestne 
občine Ptuj šel dopis na mi-
nistrstvo za kulturo v zvezi s 
ptujskim gradom, njegovo lastni-
no in upravljanjem, v katerem se je 
ta zanimala, zakaj je bil grad 
razglašen za državno lastnino in 
ali bo izdana odločba za upravljan-
je z gradom. Vodja pravne službe v 
ministrstvu za kulturo Miran Zu-

pan je takrat odgovoril mestni 
občini oziroma njenemu oddelku 
za družbene dejavnosti, "da namen 
zakona o lastninjenju spomenikov 
in znamenitosti v družbeni lastni-
ni v primeru ptujskega gradu ni 
bil dosežen, zato bo ministrstvo 
predlagalo, da se navedeni spome-
nik izloči iz sklepa slovenske vlade 
o kulmrnih spomenikih in na-
ravnih znamenitostih, ki so postali 
last Republike Slovenije. Tako tudi 
odločba in pogodba o upravljanju 
ne bosta izdani." Od takrat je pre-
teklo še eno leto, v katerem se na 
grajskem hribu ni dogajalo nič 
(izjema so dogajanja v samem gra-
du in to, da je ponovno pričela 
obratovati grajska kavarna). 

23. junija letos pa sta v zvezi s 
ptujskim grajskim kompleksom, 
gradom oziroma njegovim up-
ravljanjem državnega sekretarja 
v ministrstvu za kulturo Sil-
vestra Gabrščka obiskala 
podžupan mestne občine Ptuj 
Ervin Hojker in vodja oddelka 
za družbene dejavnosti mestne 
občine Ivan Vidovič. Predstavi-
la sta mu želje oziroma predloge 
mesta v zvezi z rabo grajskega 
hriba, da bi lahko ta v popolnos-
ti zaživel v turističnem in kul-
turnem pogledu. Na kratko po-
vedano: del gradu, kjer poteka 
muzejska deajvnost, naj bi ostal 
v upravljanju muzeja in v lasti 
države, če je takšno njeno mnen-
je, tisti del pa, ki vključuje 
spodnje parkirišče, spodnje hiše, 
cesto na grad, spodnje grajsko 

dvorišče z nekdanjo restavracijo 
in vzhodnim stolpom, pa naj bi 
država prenesla v upravljanje 
mestni občini Ptuj, da bi jih lah-
ko uporabila za turistični in si-
ceršnji razvoj Ptuja. Sedaj, ko je 
še v lasti države, to ni mogoče, 
čeprav ji ta "lastnina" ne pripada. 

Predstavnika mestne občine 
Ptuj sta ob obisku pri Silvestru 
Gabrščku dobila občutek, da se 
bo zadeva grajskega kompleksa 

končno razrešila v korist mestne 
občine Ptuj in njenih prebival-
cev. Že te dni bo o tej zadevi 
razpravljal kolegij ministra za 
kulturo, odgovor pa bi moral biti 
ugoden za mestno občino, ker je 
že doslej država imela v posesti 
nekaj, kar ji ni pripadalo, in je 
torej ovirala razvoj tega območja 
Ptuja, ki je za razvoj tukajšnjega 
turizma izjemne pomembnosti. 

MG 

Grajska restavraci ja v pr ičakovanju novega investi-
tor ja. Foto: Črtomir Goznik 

TEDNIK je naslednik Ptujskega i 
tednika oziroma Našega dela, ki | 
ga le usianovii Onraini odbor OF i 
Ptuileta 1948. Izdaja RADIO -
TEDNIK, d.o.o., Ptuj. 
Direktor: Franc La0en. 
Uredi}ištvo: Jože Smigoc 
(odgovorni urednik), Jože 
Bracič, Majda Goznik, Viki 
Klemenčič Ivanuša, Martin 
Ozmec, (novinarji), Slavko 
Ribarič, (vodja tehnične 
redakcije), Jože Mohorič 
(grafično-tehnični urednik). 
Propaganda: Oliver Težak, 
»041-669-509 
Naslov: RADIO - TEDNIK, p.p. 
95, Raičeva 6, 2250 Ptuj. »(062) 
771-261, 779-371, 771-^26; faks 
(062) 771-223. 
Predstavništvo Ormož: Vrazova 5; 
tel./faks: (062) 702-345. 
E-pošta: tednik @ kdm-ptuj.si 
Celoletna naročnina 6.360 
tolarjev, za tujino 12.720 tolarjev. 
Žiro račun: 52400-603-31023 
Tisk: MA-TISK, Maribor. 
Po mnenju Ministrstva za 
informiranje Republike Slovenije 
št. 23l58-d2zdne 12. 2. 1992 se 
šteje Tednik za izdelek 
informativnega značaja iz 13. 
točke tarifne številke 3, za 
katerega se plačuje petodstotni 
davek od prometa proizvodov. 
Nenaročenih fotografij in 
rokopisov ne vračamo. 
Strani na Internetu: i 
www.radio-tednik.si I 
E-pošta: I 
nabiralnik@radio-tednik.si i 

CERKVENJAK / KRAJEVNI PRAZNIK 

Resno o turizmu 
Na področju turizma so v osrednjih Slovensidh goricah še velike razvojne 

možnosti, so med drugim ugotovili na dobro obiskani okrogti mizi v CerkvenjaloJ. 
Pripravilo jo je tamkajšnje turistično društvo v okviru letošnjega Tedna Cerkvenja-
ka m M goste povabilo veliko najvidnejših predstavnikov turizma v občini Lenart. 

Rdeča nit zares odmevnega srečanja, ki je v vseh pogledih preseglo pričakovanja 
udeležencev, je bilo spoznanje, da je ponudba v lenarški občini še vedno premalo 
usklajena in da je temeljni problem v turizmu trženje. Zato so se tudi tokrat zavzeli 
za učinkovitejšo promocijo osrednjih Slovenskih goric, ki imajo veliko izvirnosti na 
področju kulinarike in povsem neizkoriščeno bogastvo naravne in kulturne 
dediščine. Menili so tudi, da bi morali v trženje bolj kot doslej vključevati priznano 
etnografsko in arheološko dediščino in da bi morali posamezni kraji izoblikovati os-
rednje turistične prireditve, na katere bi organizatorji turističnih potovanj skupaj z 
agencijami pripeljali goste v Slovenske gorice. Podprii so pobude o organizaciji 
skupnih informacijskih tabel, kažipotov in za enotno promocijo osrednjih Slovens-
kih goric. Pozdravili so tudi ambiciozno zastavljene rTačrte novega hotela Črnile '̂ 
ki v okvim programske zasnove snuje raznolike programe bivanja gostov na slO' 
venjegoriškem podeželju. V Cerkvenjaku smo slišali več konkretnih predlogov z« 
sodelovanje hotela Črni les s turističnimi kmetijami, gostišči, vinotoči in turističnim' 
društvi. Bolj kot doslej naj bi okrepili povezovalno vlogo osrednjega lenarškega tu-
rističnoinformacijskega centra, ki bi moral imeti trajne vire financiranja. Zavzeli so 
se za skorajšnje nadaljevanje podobnega pogovora, na katerem naj bi posebej ov-
rednotili kulturnozgodovinsko dediščino osrednjih Slovenskih goric v celoviti tuns-
tični ponudbi. Na srečanje bodo povabili tudi ministra za promocijo turizma Slove-
nije Francija Križana. 

Zaradi znanih gospodarskih težav ljudje vse bolj iščejo dopolnilne vire 
preživetje na slovenskogoriških kmetijah prav v turizmu, so povedati na okrogli m® 
o turizmu v Ceri<venjaku. Na njej je sodeloval tudi predsednik mariborske turistični 
zveze Anton Rous 

M a r j o n - t g ^ 



fgONIK - Četrtek, 2. julij 1998 3 

ZDRAVSTVENO VARSTVO MLADIH 
| | javnem zavodu Zdravstveni donn Ptuj so sprejeli razpored za-
Pgotavl janja neprekinjenega zdravstvenega varstva za 
predšolske, šolske otroke in mladino od prvega julija do konca 
|gfa 1998, ki ga bodo izvajali v okviru dispanzerja za zdravstveno 
varstvo otrok v Zoisovi 15, v dispanzerja za zdravstveno varstvo 
šolan®^ in mladine na Čučkovi 2 ter v pediatrični in družinski or-
dinaciji Šolman na Rogozniški c. 32. Razpored je objavljen na 
^jdnih mestih v prostorih zdravstvenega doma Ptuj in v ordinaciji 
§olman. Bolne predšolske otroke bodo ob ponedeljkih, sredah in 
četrtkih ter ob petkih od 14. do 21. ure, razen enkrat mesečno, 
1̂0 bo zanje odprta pediatrična in družinska ordinacija Šolman, 
jprejemali v dispanzerju za zdravstveno varstvo otrok, kjer bodo 
^anje delali tudi ob sobotah od 7. do 14. ure, razen druge sobote 
y rnesecu, ko bo zanje delala ordinacija Šolman, ki bo sicer spre-
jemala predšolske otroke, šolarje in mladino vsak torek od 14. 
(jo 21. ure.Za bolne šolarje in mladino bodo v času od 14. do 
21. ure ob ponedeljkih, sredah in četrtkih ter ob petkih, razen en-
krat mesečno, ko bodo zanje poskrbeli v ordinaciji Šolman, delali 
v dispanzerju za zdravstveno varstvo šolarjev in mladine na 
Čučkovi; delali pa bodo tudi vsako soboto v mesecu od 7. do 14. 
ure, razen druge sobote v mesecu, ko bodo bolne otroke, šolarje 
in mladino sprejemali v ordinacij i Šolman na Rogozniški cesti 32. 

POLETNA AKCIJA EVROPA PROTI AiPSU 

Več kot polovica od 30 ,6 milijona okuženih z virusom HIV in 
tretjina obolelih za aidsom na svetu je starih od 10 do 24 let. 

Da bi mlade popotnike spomnili na nevarnost okužbe s HIV in 
uporabo kondoma kot najučinkovitejšega preventivnega 
sredstva, se je v državah Evropske zveze že leta 1994 začela 
obsežna poletna kampanja Evropa proti aidsu. Slovenija se ji le-
tos pridružuje že četrtič. V okviru slovenske akcije bodo razdelili 
okrog dva tisoč "potnih listov", v katerih so poleg kondoma še na-
jpomembnejše informaciie o njegovi uporabi, kako ga v različnih 
evropskih jezikih imenujejo, kje v tujini lahko kupimo kondome in 
podobno. 

SKUPŠČINA NOVE UUBUANSKE BANKE 

Po uspešni sanaciji Nove Ljubljanske banke so se njeni lastniki 
v ponedeljek prvič sestali na letni skupščini. Država je lastnica 

banke v 92,3 odstotka. Sprejeli so poslovni plan banke za letos, 
mnenje pooblaščenih revizorjev Coopers&Lybrand o revidiranju 
poslovanja za leto 1997 in mnenje nadzornega sveta v zvezi z let-
nim poroči lom in poroči lom o revidiranju poslovanja za leto 
1997. Dobiček po obdavčitvi za leto 1997 znaša 6 .236,6 milijo-
na tolarjev in bo delno namenjen tudi za izplačilo dividend v višini 
514 tolarjev za delnico. 

REZULTATI DOBRODELNIH AKCIJ 

Na jutrišnji tiskovni konferenci v mariborski bolnišnici bodo 
predstavili rezultate nekaterih dobrodelnih akcij v zadnjem 

času. O b tej priložnosti se bodo zahvalili nekaterim donatorjem 
za njihove prispevke. Časopisna in založniška hiša Večer je pris-
pevala del denarja za nakup dveh aparatov, ki jih nujno potrebu-
jejo v enoti za intenzivno terapijo. Računalnike za otroke pa je 
med drugim prispeval mariborski Lancom, tudi knjižnični fond 
oddelka za pediatrijo je bogatejši za blizu 300 knjig. Takih in po-
dobnih daril pa je bilo še več. 

JUTRI NA KTV GORIŠNICA 

Ekipa kabelske televizije Gorišnica je za ta konec tedna pripra-
vila novo kroniko aktualnih dogodkov iz preteklega meseca. 

Ta bo na sporedu jutri, v petek, 3. julija, ob 20. uri, ponovili pa 
io bodo v nedeljo, 5. julija, ob 15. uri. Iz vsebine: Zaključek šols-
l̂ ego leta za malošolčke in otroke v vrtcu. Državno prvenstvo v 
akrobatskem letenju. Veselica s tamburanjem v Cirkulanah, Prvo 
sv. obhaji lo v Gorišnici, Srečanje Cunkovčanov in srečanje osta-
relih občanov v Cirkulanah, Učenci OŠ Gorišnica pod vodstvom 
Slavice Cvitanič predstavili raziskovalno nalogo. Svečanosti v 
Gruškovcu, Cirkulanah in Zamušanih, Odprt je veterinarske pos-
'oje v Zamušanih, Pop poroka na Borlu, Gostuvaje v Gorišnici, 
Poskusno polje pri Majeričevih v Moškanjcih, Gasilska tekmovan-

pa še nasvet policije in mnogo športnih dogodkov. (TM) 

V SOBOTO NA PTUJSKI TV 
M tokratni informativni oddaj i se bo zvrstilo več prispevkov. O b 
^ dnevu državnosti so svojo pot ob mejah Slovenije sklenili člani 
tekaškega kluba Maraton, direktor Bistre Štefan Čelan je doktori-
'"<̂1/ v ribniku na Rogoznici je bila 23. ribičiada. Perutnina je praz-
novala, v športni dvorani Center je bilo državno prvenstvo v ple-

izšel je katalog Požirki sreče, ob koncu pa si boste lahko og-
'^doli tudi pol judno odajo Kako biti zdrav in zmagovati. 

P r i p r a v i l a : M G 

S V A B O V O / VOLILNA SKUPSCINA O B M O Č N E OBRTNE ZBORNICE PTUJ 

Novi predsednik /e Jože Milošii 
z i z v o l i t v i j o n o v e g a v o d s t v a O b m o č n e o b r t n e z b o r n i c e , k i 
i m a n a P t u j s k e m o k r o g 1 5 0 0 č l a n o v , s o s e k o n č a l e 
v e č m e s e č n e p r i p r a v e n a v o l i t v e v t e j o b r t n i š k i o r g a n i z a c i j i , k i 
p o v e z u j e o b r t n i k e d e v e t i h n o v o u s t a n o v l j e n i h o b č i n n a 
o b m o č j u b i v š e o b č i n e P t u j . 

39-č lanska sku j ) šč ina , k i se je v 
p o n e d e l j e k n a S v a b o v e m v ok-
repčeva ln ic i P o n g r a c sestala n a 
p rv i seji , je ime la t e žko na logo -
i z m e d š t i r i h k a n d i d a t o v izvol i t i 
enega . Viktorja C v e t k a je za 
k a n d i d a t a p red laga la sekci ja ko-
v ina r j ev , Bor i sa Krajnca 
g r a d b e n a sekc i ja , Jože ta 
M i l o š i č a sekci ja e l e k t r o s t rok in 
R o m a n a T o m a n i č a s ekc i j sko 
ne r azv r ščen i o b r t n i k i . K o t je 
b i lo p r i čakova t i , je b i l n o v i 

p r e d s e d n i k izvol jen v d r u g e m 
k r o g u ; iz id je b i l t e sen , Jože 
M i l o š i č je d o s e d a n j e g a 
p r e d s e d n i k a O b m o č n e o b r t n e 
z b o r n i c e P t u j R o m a n a T o m a -
n iča p r e m a g a l za dva glasova. 

T u d i v n a d a l j e v a n j u p o n e d e l -
j kov ih vo l i t ev o r g a n o v 
O b m o č n e o b r t n e z b o r n i c e P t u j 
n i šlo vse g l a d k o , 13-č lanski u p -
r a v n i o d b o r , k i ga je p red laga l 
n o v i p r e d s e d n i k , so vol i l i 
d v a k r a t . P o f u n k c i j i s ta č lana 

t u d i p r e d s e d n i k in s ek re t a r 
zbo rn i ce . K l j u b p r e d l o g o m pa v 
n o v e m u p r a v n e m o d b o r u n i 
m e s t a za d o s e d a n j e g a p r e d s e d n i -
ka z b o r n i c e . 

N o v i p r e d s e d n i k Jože M i l o š i č 
si je za d v a p o d p r e d s e d n i k a 
z b o r n i c e izbra l Ivana Starč iča 
iz D o r n a v e in Viktorja C v e t k a 
iz P t u j a . N j e g o v p r e d l o g je 
s k u p š č i n a spre je la . Z a p r e d s e d -
n i k a n a d z o r n e g a o d b o r a je bi l iz-
vo l j en V iktor T o f a n t . P r i d e l u 
pa m u b o d o p o m a g a l i še š t i r j e , 
p r av to l iko č lanov i m a t u d i orga-

n i z a c i j s k o - k a d r o v s k a k o m i s i j a , 
k i jo b o vod i l Ivan N o v a k . 

N o v o v o d s t v o O b m o č n e 
o b r t n e z b o r n i c e P t u j je d o l ž n o s t i 
p revze lo p rvega ju l i ja . 

Jože M i l o š i č je v p o n e d e l j e k 
n a p o v e d a l , da se b o v b o d o č e up -
r avn i o d b o r z b o r n i c e vsak ič ses-
tal v d r u g i obč in i , ke r je 
O b m o č n a o b r t n a z b o r n i c a P t u j 
o rgan izac i j a vseh o b r t n i k o v n a 
P t u j s k e m in n e le o b r t n i k o v P t u -
ja, ko t si p o n j e g o v e m n e k a t e r i 
mis l i jo . 

M G 

N o v o v o d s t v o O b m o č n e o b r t n e z b o r n i c e P tu j ( o d l e v e ) : 
I v a n S t a r č i č , p o d p r e d s e d n i k , J o ž e M i l o š i č , p r e d s e d n i k , 
in V i k t o r C v e t k o , p o d p r e d s e d n i k . Fo to :Kos i 

V I D E M / LETNI OBČNI ZBOR 
O B M O Č N E UPOKOJENSKE ZVEZE 

Za re^Usko 
bolnisnKO v Ptulu 
^ Upolcojenci Območne zveze društev upokojencev Ptuj so se 11. junija zbra-
li na rednem letnem občnem zboru, tokrat v dvorani nove občine v Vidmu pri 
Ptuju. V obširaem poročilu o delovanju zveze v letu 1997 je predsednik Mir-
ko Bernhard seznanil delegate o bogatem in pestrem delu upokojencev na 
področju športno-rekreativne in kulturne dejavnosti ter skrbi na področju so-
cialno-zdravstvenega varstva, humanitarnih dejavnosti in s številnimi 
druženji v regiji in na državnem nivoju. 

Kot Je povedal Mirko Bernhard, pa sp obširrm razpravo nmenili statu&u bol-
nišnice v Ptuju. Menijo namreč in tuš:2ahteva^, da ptujska bolnišnica obdrži 
status regijske. Enotni so tako v podpori ptujski bolnišnici kot tudi ustanovit]^ 
bodoče regije Spodnje Podravje s Priekijo in si bodo na vseti področjili priza-
devali za svojo regijo in regijsko bolnišnico. 

0bnf}0čna zveza društev upokojencev Ptuj je na svojem občnem zboru 
podprla tudi predlog, da se Domu upokojencev Ptuj dodeli koncesija za op-
ravljanje ambulantne fizioterapije za občane, ki ne prebivajo v dvomu. Dom ima 
izredno ugodno lokacijo tako glede prometnih proti kot tudi neposredne bližine 
zdravstvenega doma in bolnišnice. Dostop je mogoč tudi z invalidskim 
vozičkom. 

Z navedenimi predtogi o bolnišnici, regiji in koncesiji Domu upokojencev se 
bodo upokojenci obrnili na i^e, ki o tem odločajo, da prisluhnejo njihovim sta-
liščem in predlogom. 

U r 

SE ... 
t ; i M se pjced lokalnimi volitvami 
^^navlja nova stranka, lube-
ittiiarji. To pomeni, da so znotraj 

z bolj ali manj gostimi črnimi 
pikami, na zunaj pa moderno zele-
ni 

... DA si župan kidričevske občine 
na občinski slovesnosti ni želel na-
takniti ogrlice. Ker je iz bogatih 
kmetijskih krajev, ga morda preveč 
spominja na verigo, sam pa očitno 
ne želi biti privezan na občinske 
jasli 

... DA se je manekenske avdicije 
udeležil tudi mestni župan. Foto-

^ - J • • 7 
govonjo, da st je zelo pozor-

m- ogledoval brhke mladenke, v 
skladu s svojo profesijo pa je največ 
pozornosti namenil "pljučem". 
... DA je bila prireditev v ribiškem 
domu zaradi simbolike: šlo ja za 
same dobre ribe. 
... DA smo se že preveč bali nove 
obilne vinske letine, zato je, vsaj 
delno, na pomoč priskočila toča. 
... DA bi lahko ledena toča marsi-
komu s političnega vrha razhladila 
prevročo glavo ali ga vsaj z ledenim 
bičem ošvrknila po trdem čelu. 
... DA je pred kratkim minister za 
evropske zadeve prišel v Ptuj in 
okolico pogledat, ali smo morda 
tudi mi kandidati za evropsko 
skupnost. 
... DA bo mehiška Esmeralda prišla 
v Gorišnico in se tam med drugim 
srečala tudi z Josejem Rodolfom 
Visenjakom. 
... DA se bo vsaj vzhodni del Slove-
nije ob njenem obisku zavzel za 
vstop v mehiško-ameriško-ka-
nadsko gospodarsko zvezo. Tam, po 
nadaljevanki sodeč, nimajo nobe-
nih razen osebnih problemov. 
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PTUJ / BENOIT BOUDAUD, ASISTENT ZA FRNCOSČINO NA PTUJSKI GIMNAZIJI 

Sfoven//a ga /e pozhhmo presenelih 
RAZMIŠLJANJA BENOITA BOUDAUDA, KI SE PO DVEH LETIH BIVANJA V SLOVENIJI VRAČA DOMOV 
Ptujska gimnazija je ene i /med tistili šol v Sloveniji, ki se 
laliko pohvalijo, da imajo zraven profesorja francoskega 
jezika tudi asistenta za ta tuji jezik. Benoit, ki prihaja iz 
francoskega kraja Les Herbiers v pokrajini Vendee, je 
stalni spremljevalec dijakov pri urah francoščine že dve 
leti, letos pa se njegovo bivanje v Sloveniji oz. Ptuju 
končuje. 

Vsekakor moramo priznati, da 
so se nam prve ure francoščine, ki 
so potekale ob njegovi prisotnosti, 
zdele vse prej kot zabavne. Bili 
smo nesproščeni, sramežljivi, po-
dcenjevali smo svoje znanje fran-
coščine in je pogosto nismo znali 
uporabljati. A danes smo vsi enot-
nega mnenja, da je prav Benoit tis-
ti, ki je močno razširil naše znanje 
francoskega jezika, dodobra izpilil 
našo izgovarjavo in med nami 
ustvarjal pravo francosko vzdušje. 

Hkrati pa je Benoit tudi del tra-
dicionalnega širjenja frankofonske 
kulture na naši šoli, za katerega si 
že vrsto let uspešno prizadeva pro-
fesorica francoskega jezika Jasna 
Regent. Tako so v preteklih letih 
ob njenem prizadevanju ter ob 
pomoči in pobudi ravnateljice 
Mete Puklavec potekale mnoge 
izmenjave slovenskih in francos-
kih dijakov. Stkala so se nova pri-
jateljstva, ki se ohranjajo s 
pomočjo dopisovanj. Francoski 
dijaki pa so imeli priložnost slišati 

tudi slovensko pesem, saj jih je v 
preteklih letih obiskal tudi naš 
pevski zbor. O tem, kako uspešne 
stike imajo s pripadniki franko-
fonske skupnosti, pa pričajo tudi 
obiski naših dijakov v Svetu Evro-
pe. 

Tako smo med eno izmed 
zadnjih ur francoskega pouka 
Benoita popeljali v staro mestno 
jedro ter ga poprosili, da nam v 
kratkem pogovoru opiše vtise, ki 
so se mu nabrali ob njegovem dvo-
letnem bivanju v Ptuju, med 
ptujskimi gimnazijci. 

• Zakaj ste se odločili prav za 
Slovenijo? 

"Želela sem spoznati ieželo 
srednje Evrope, deželo vzhodne 
Evrope, ki se mi je zdela eksotična 
in nenavadna. Tako sem izbral pač 
Slovenijo." 

• Ali se vam je bilo težko 
odločiti in priti v Slovenijo za 
tako dolgo časa? 

"Sploh ne, sedaj ko še nimam 
svoje družine. Vse življenje bi rad 

živel v tujini. Edino zimski čas mi 
povzroča težave, ker je veliko os-
trejši kot pri nas. Tedaj je tudi čas 
praznikov, ko se je v meni najbolj 
pričelo prebujati domotožje, ko 
sem najbolj pogrešal domače. In 
tako sem jih, če so le bile možnos-
ti, ob praznikih zmeraj obiskal." 

• Ko ste prišli, ali ste bili 
obveščeni o stanju v Sloveniji? 

"Seveda. Na ambasadi sem dobil 
popolne podatke o vaši državi in 
tudi o vseh drugih pokrajinah 
bivše Jugoslavije. Veliko vem o 

Sloveniji, o njeni desetdnevni vo-
jni in o nemirih v sosednjih 
državah." 

• Ali so bila vaša pričakovanja 
o Sloveniji drugačna? 

"Državo sem prvič obiskal in bil 
zato zelo pozitivno presenečen." 

• Kako ste rešili začetne 
težave sporazumevanja? 

"V začetku sem govoril nemško 
in angleško. Nato sem se pričel 
učiti slovenščine, vendar je težava 
v tem, da ni bilo nobenih dvoje-
zičnih priročnikov, ki bi mi poma-
gali pri učenju." 

• Ali se vam zdi slovenščina 
težak jezik? 

"Da, precej je drugačen, 
predvsem zato ker je slovanski." 

• Katero mesto v Sloveniji 
vam je najbolj všeč? 

"Brez dvoma Ptuj. Prav tako pa 
tudi Ljubljana, kajti omogoča veli-
ko aktivnosti, zabave in ogledov." 

• Ali se vam zdijo ljudje in stil 
življenja pri nas drugačni? 

"Ljudje se mi zdijo drugačni. 
Dekleta so precej večja, veliko več 
ljudi ima modre oči, kar je v Fran-
ciji večja redkost. Tudi način 
oblačenja se nekoliko razlikuje. 
Zelo dobro sem sprejel tudi vaše 
precej drugačne prehranjevalne 
navade. Razlike so morda opazne 
tudi v delovnem času. Francozi 

pričnejo delo in šolo veliko pozne-
je. Popolnoma drugačna pa je vaša 
arhitektura." 

• Ali imate v Sloveniji tudi pri-
jatelje? 

"Da, veliko Slovencev. Tukaj pa 
so še drugi francoski asistenti in 
mnogo asistentov iz drugih tujih 
dežel, kot so Škotska in ZDA." 

• Ste obiskali in si ogledali ce-
lotno Slovenijo? 

"Spoznal sem veliko njenih po-
krajin: Prekmurje, Štajersko, Pri-
morsko, Dolenjsko, kjer se mi je 
močno vtisnila v spomin reka Kol-
pa." 

• Kaj ste počeli v prostem 
času in ob koncu tedna? 

"Zelo veliko sem potoval in 
spoznaval nove slovenske kraje." 

• Ali poznate katere slovenske 
pevce, ki so pritegnili vašo po-
zornost? 

"Da. Zelo všeč mi je moderna 
glasba, ki se prepleta s sestavinami 
tradicionalne. Zato še posebej rad 
prisluhnem Kreslinu, poznam pa 
tudi Predina in Smolarja." 

• Kako ste se počutili med 
ptujskimi gimnazijci? 

"Zelo lepo. Z njimi ni bilo nobe-
nih problemov. Učenci so zelo 
simpatični, disciplinirani, pri urah 
pa zelo dobro sodelujejo." 

• Katere so največje ovjfj 
asistentov? 

"Asistent - to ni pravi poklic. Jj 
sicer zelo privlačno, če si mlad 
nimaš družine, drugače pa ti n̂  
omogoča prevega življenja." 

• Mislite, da smo v teh dvci, 
letih svoje znanje francoščim 
izpopolnili? 

"Da, vaša izgovarjava je velii;̂  
boljša, pri govoru ste veliko boli 
sproščeni, kajti z menoj ste se biij 
primorani pogovarjati se v fran. 
coščini." 

• Ali nameravate sedaj odpo. 
to vati v kakšno novo tujo državo; 

"Upam. Želim si v Queebec, ven. 
dar ne kot asistent za tuje jezike. 
Rad bi delal v izvoznem podjetju. 

• Ali se še kdaj vrnete v Slove, 
nijo? 

"Zagotovo. To upam in hočem 
Rad bi obiskal tudi južnejše 
države. Zelo všeč mi je njihova 
glasba, še posebej Plavi orkestar." 

Benoitu se še enkrat zahvaljuje-
mo za ta pogovor in za vse, kar je v 
teh dveh letih storil za nas. 

Vesna Sok, Po/ong 
ŠemnIikI, Motela Cucek, 

Dana Kro/nc 

Benoit Boudaud 
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Naše rojstno leto 1948 
Sv. Bolfenk v Slovenskih gori-

cah (TRNOVSKA VAS). Tam so 
v nedeljo, 26. septembra, 
predstavniki vseh množičnih or-
ganizacij izdelali tedenski plan 
gradbenih del, v sredo pa so že 
začeli nadtemeljno zidavo doma. 
Med dobrimi poljskimi opekar-
nami se je odlikovala tudi opekar-
na v Vitomarcih, ki je začela obra-
tovati sredi precejšnjih težav. 
Dnevno izdelajo 3000 kosov zidne 
opeke. Če bi bila mobilizacija de-
lovne sile uspešnejša, bi v tej ope-
karni lahko izdelali dnevno do 
6000 opek, kar bi zelo pospešilo 
gradnjo zadružnega doma. 

V Juršincih, kjer je bilo v tednu 
zadružnih domov najboljše 
gradbišče, je tudi nadaljnji odziv 
graditeljev pokazal lepe uspehe. 
Poljska opekarna že služi svoje-
mu namenu, saj so zakurili prvo 
peč. V gramozni jami je 1. ok-
tobra delalo 52 ljudi in 6 vozni-
kov, v poljski opekarni pa 20 lju-
di. Sedaj že dozidavajo prodajne 
prostore in skladišče, že prej pa je 
bila zgrajena dvorana s pripada-
jočimi prostori. 

V KLO Starše so v vsaki vasi 
osnovali delovno skupino, in si-
cer: v Staršah s 30 ljudmi, v 
Rošnji 15, v Loki 15 in v Zlato-
ličju s 40 ljudmi. Take skupine so 
ustanovili tudi v Sv. Marjeti, 
Trničah in Prepoljah. Prvi dan so 
pri gradnji zadružnega doma že 
naredili 148 delovnih ur. Drugi 
dan se je delo pokazalo slabše, ka-
jti na vrsti so bili ZlatoliČani, ki 
so se odzvali samo z dvema dela-
vcema, čeprav se zadružni dom 
gradi tudi zanje. 

Pri gradnji zadružnega doma v 
Cirkulanah ima velike zasluge 
sindikat ekonomije v Paradižu, ki 
je z 10 člani v sto urah zabetoniral 
9 kubičnih metrov temelja. Tam v 
okolici so pa tudi takšni, ki 
gradnjo doma ogledujejo le od 
daleč in venomer sprašujejo: 
"Kdaj bo gotov naš zadružni dom, 
ki ga že tako dolgo gradimo?" 
(Naše delo št. 9 z dne 21/10-1948). 

VEDNO SE JE 
MORALO NEKAJ 
DOGAJATI 

Glede na tedanje težke razmere 
pri nas, obetale pa so se še težje, je 
oblast skrbela za to, da se je na te-
renu vedno nekaj dogajalo, da se 
je ljudi pritegovalo k delu, da 
niso razmišljali le o vse večjem 
zategovanju pasu pri delavcih in 
nameščencih ter pritiskih na 
kmečko prebivalstvo. Vrstili so 
se najrazličnejši "tedni", "dnevi", 
"festivali", "zleti" in podobno. 

V ta okvir je spadal tudi Teden 
Rdečega križa od 1. do 8. oktobra, 
ki so ga posvetili "borbi za mir po 
vsem svetu". Okrajni odbor RK 
Ptuj je po krajevnih odborih delil 
revnejšemu prebivalstvu stara 
oblačila in obutev. V nedeljo so 
bila po vseh vaških središčih pre-
davanja o RK pod skupnim gla-
som: "V miru in slogi se kuje 
sreča vsakega naroda, tudi sreča 
vsakega posameznika". Po preda-
vanjih so udeležencem delili 
značke in zbirali prostovoljne 
prispevke. Predavanja so bila 
večinoma povsod dobro obiska-
na, še več ljudi pa se je trlo tam, 
kjer so delili oblačila in obutev, 
čeprav že obnošeno, vendar za 
mnoge še kar uporabno. 

Ena od takratnih omembe 
vrednih prireditev je bil tudi 
okrajni kulturno-prosvetni festi-
val 16. in 17. oktobra. O tem je 
obširno poročalo tudi Naše delo. 
Nekaj povzetkov: 

"V soboto zvečer je bilo mesto 
Ptuj okrašeno z zastavami in ze-
lenjem, izložbe trgovin pa s slika-
mi naših voditeljev in cvetjem. 
Ptujčani so hiteli v mestno gleda-
lišče, kjer je bila otvoritev festiva-
la. Govorila je Mojca Anda, refe-
rentka za ljudsko prosveto, ki je 
predvsem poudarjala razlike med 
mestom in vasjo, kar moramo 
odpraviti. Po govoru je nastopila 
igralska skupina iz Gorišnice, ki 
je na mladinskem festivalu v 
Ljubljani, v skupini B dobila prvo 
nagrado. Predvajali so Linharto-
vo komedijo "Veseli dan ali 
Matiček se ženi". V nedeljo zjutraj 
je mesto ponovno zaživelo. Sindi-
kalisti in frontovci so se zbrali na 
ptujskih ulicah in v špalirju 
pričakovali povorko nastopajočih 
igralskih, pevskih in godbenih 
skupin. Povorko je krasila tudi 

vrsta naših fizkulturnikov v uni-
formah praškega zleta..." 

Po opisu, da je povorka krenila 
v kinodvorano, kjer je govoril 
sekretar agitpropa "o vzgoji nove-
ga človeka - človeka z dvignjenim 
čelom in jasnimi očmi", je bilo še 
zapisano: 

"Najsvečanejši del festivala je 
bila proglasitev udarnikov - bor-
cev za večji hektarski donos in 
udarnikov pri gradnji zadružnih 
domov ter nagraditev kulturno-
umetniških skupin. Izmed udar-
nikov je govoril Miha Kekec iz 
Bukovcev ..." Omenjeni so bili še 
drugi govorniki, za konec pa je 
bilo zapisano, da so s festivala 
poslali dve resoluciji. (Naše delo 
št. 9 z dne 21/10-1948). 

V isti številki Našega dela je 
tudi zapisna novica, da so v 
ptujski bolnišnici odprli nov 
otroški oddelek. Poročevalec je 
obiskal bolnišnico in zapisal, da 
so "boksi urejeni po vzoru otroške 
klinike v Zagrebu in da je ptujska 
bolnišnica prva v Sloveniji, ki je 
vzela ta sodobni način, saj je vsaka 
bolezen ločena, sestra pa ima do-
ber pregled nad vsemi otroci, ker 
so prostori ločeni s steklom". 

PRIPRAVE NA 
OKRAJNO 
KONFERENCO 
KPS 

Ob vsem drugem je bila v ok-
tobru glavna politična dejavnost 
usmerjena v priprave na okrajno 
konferenco, ki je bila sklicana za 
23. oktober. Prvi so zopet bili 
ptujski mladinci. Že v nedeljo, 3. 
oktobra, je bila v Ptuju okrajna 
konferenca Skoja, na kateri je 
sekretar Dušan Furlan govoril 
predvsem o nalogah pred 4. 
kongresom SKOJ in LMJ, kjer 
naj bi sprejeli sklep o združitvi 
obeh mladinskih organizacij. V 
ptujskem okraju so to praktično 
že opravili, zato so tudi izrekli 
"enotno podporo združitvi". 
Združitveni kongres je bil 12. ok-
tobra v Beogradu in je trajal še 
naslednji dan. Na konferenci v 
Ptuju so posebej poudarili, da vsa 
ta aktivnost mladih pomeni tudi 
del programa v počastitev 2. 

kongresa KPS. Kongresu v Beo-
gradu pa so s ptujskega območja 
pošiljali tudi pisma in pozdravne 
brzojavke. Naše delo z dne 21/10 
je objavilo vsebino takih pisem iz 
TGA v Strnišču in grupe Skoj v 
sadjarsko-obdelovalni zadrugi 
Osojnik pri Ptuju. 

Na sestankih organizacij KP v 
podjetjih, ustanovah in po vaseh, 
kjer so izvolili delegate za okra-
jno konferenco, so predvsem 
ocenjevali svoje delo in precej 
pretirano prikazovali uspehe. V 
podjetjih so poudarjali, da je bilo 
njihovo delo usmerjeno 
predvsem k uresničevanju petlet-
nega plana. Delavci v Strnišču, 
Majšperku in nekaterih ptujskih 
podjetjih dosegajo in presegajo 
mesečne plane. Delavci v trgovi-
ni in drugih storitvenih de-
javnostih so s "pravilno distribu-
cijo blaga" že odpravili zmedo, ki 
je nastala spomladi na področju 
oskrbe prebivalstva po nacionali-
zaciji obrti in trgovine. 

Na sestankih po vaseh in v zad-
rugah so trdili, da so bili doseženi 
nekateri "pozitivni premiki v 
smeri socializacije vasi", in k 
temu dodali, da bi bili lahko do-
segli več, če ne bi "izgradnje soci-
alizma na vasi ovirali protiljudski 
elemenri z izredno močno klero-
fašistično duhovščino in izko-
riščevalskimi kulaškimi elemen-
ti". Iz vaških odborov OF so mar-
sikje "pometali vrinjene sovra-
žnike, ki so hoteli od znotraj raz-
biti fronto" in da so bili uspešni v 
boju proti sovražnim parolam, 
zlasti tistim o "skupnih kotlih, ki 
naj bi bili v nastajajočih zad-
ružnih domovih". 

Take in podobne ocene so bile 
podlaga za poročila na okrajni 
konferenci, ki so ji tudi v Ljubl-
jani pripisovali precejšnji pomen, 
saj naj bi s tem dokazali, kako 
prav je ravnal CK KPS, da je 
razpustil okrajni komite in poslal 
v Ptuju svojo komisijo, ki je v 
dobrem mesecu "doseglo velike 
uspehe". V Ljubljani so tudi 
odločili, da naj potek ptujske 
konference posnemajo delavci 
Triglav filma, saj bo to "zgodo-
vinski dokument naše revolucije 
na vasi". 

Pustolovščine 
v naravi 

Taborništvo, skavtstvo, izleti 
s kolesi, pohodništvo, plani-
narjenje, skratka preživljanje 
prostega časa stran od 
mestnega hrupa postajajo 
vedno bolj cenjene oblike 
počitnikovanja. Tako imeno-
vani eko-turizem ali sona-
ravne počitnice imajo vsako 
leto več pristašev. Tem sta 
namenjeni knjižni novosti S 
šotorom v nahrbtniku in 
Vodnik za pustolovce avtor-
ja Hugha McMannersa, ki je 
bil šestnajst let aktiven vojak. 
Med drugim je služil v treh ko-
mandosnih brigadah in op-
ravljal najrazličnejše vojaške 
dolžnosti; je Izučen padalec, 
inštruktor veščine preživetja v 
naravi in potaplajški nadzor-
nik. Hugh McManners je avtor 
mnogih knjig o preživetju v 
naravi in sodelavec številnih 
strokovnih revij in časopisov. 

S ŠOTOROM V 
NAHRBTNIKU 

je priročnik, ki ga je izdala in 
založila Mladinska knjiga Iz 
Ljubljane v preteklem letu. 
Knjiga je prava žepna izdaja 
za mlade pustolovce in sodi v 
nahrbtnik vsakega mladega 
ljubitelja narave. Avtor 
predstavlja in nazorno razla-
ga številne veščine, enako 
uporabne na domačem vrtu, 
na organiziranem taborjenju 
ali na družinskih počitnicah. V 
knjigi najdete bogato ilustrira-
ne nasvete za postavljanje bi-
vaka, za kurjenje različnih 
ognjev, za kuhanje in peko 
kruha v naravi, za varno upo-
rabo noža, za branje zemljevi-
dov in orientiranje v naravi, za 
izdelavo preprostega kompa-
sa, za napovedovanje vreme-
na, za izdelavo priročne ta-
borne opreme, za nudenje 
prve pomoči. Priročnik je pre-
vedla Maja Kraigher in šteje 
štiriinosemdeset strani. 

VODNIK ZA 
PUSTOLOVCE 

istega avtorja je minulo leto 
izšel pri založbi DZS in je 
podnaslovljen Z nahrbtnikom 
po svetu. Ta priročnik je na-
menjen odraslim ljubiteljem 

narave in iskalcem novih poti. 
Knjiga je razdeljena na pet 
poglavij: Načrtovanje poti, 
Oprema in tehnike, Na poho-
du, Taborjenje v divjini. 
Ravnanje v izrednih razme-
rah. Knjiga je vir informacij in 
nazornih, ilustriranih napot-
kov za popotovanja po vseh 
kontinetnih v vseh letnih 
časih. Priročnik je zgrajen 
enako kot predhodna knjiga 
za mlade bralce, le da so in-
formacije obsežnejše in zah-
tevnejše. Knjigo je prevedel 
Milan Žlof in ima sto devetin-
petdeset strani. 

VABILO NA 
POČITNIŠKE 
URICE 

Tudi letošnje počitnice vabi-
mo šolske in predšolske otro-
ke na počitniške urice, ki 
bodo vsak dan ob deseti uri 
v pravljični sobi mladinskega 
oddelka Knjižnice Ivana 
Potrča, Mali grad, Prešernova 

35. Urice so namenjene zaba-
vi in kreativnemu preživljanju 
prostega časa ob p rav l j i cah , 
zgodbah in poeziji, ^ 
družabnimi in n a g r a d n i m i 
igrami. Seveda bo poskrblje-
no tudi za risanje, modeliran-
je, origami in za p rese-
nečenja. Kot je v navad i : 
vstopnine ni, le copati so ob-
vezni. Počitniške urice se 
začenjajo v ponedeljek, 6. juli-
j a , in bodo traja do 22. avgus -
ta. Vabljeni! 

LUiano Klemenčlt 
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INTERVJU / BRANKA BEZELJAK GLAZER 

"če sem uspela nekaj narediti na 
Ptuju, upan^ da bom tudi v l^ubljani 
franka Bezeljak Glazer je zadnja leta vodja strokovnih služb 
pgic kulturnih društev Ptuj, sicer pa je imela vrsto let v tej 

nalogo, spremljati gledališke, literarne in likovne de-
jg^nosti. Kot organizatorica nekaterih kulturnih prireditev in 
Ipjjja Teatra III pri DPD Svoboda Ptuj je močno zaznamovala 
jelček kulturnega utripa Ptuja v minulih dveh desetletjih. S 
pim julijem je odšla z delovnega mesta pri ZKD v novo 

službo, in sicer v Ljubljano, kjer bo direktorica Šentjakobske-
ga gledališča. 

TEDNIK: Kako dolgo ste po-
ĵ̂ ani z Zvezo kulturnih 

dništev? 
Branka Bezljak Glazer: "Pri 

2vezi sem zaposlena malo več kot 
[5 let, že pred tem pa sem bila čla-
nica izvršnega odbora, v katerem 
5ein takrat zastopala mladinske 
)(ulturne skupine. Na gimnaziji 
suio takrat ustanovili kulturno 
društvo, močno pa je zaživelo tudi 
liulturno dogajanje v klubu mla-
jih. Tesno sem povezana z Z KO 
torej že več kot 20 let." 
TEDNIK: Vaše delo je sko-

zinskoz povezano z gledališčem 

Branka Bezljak Glazer: "Začela 
sem, ko sem prvo leto učila na 
gimnaziji. Takrat so me kot mlado 
učiteljico določili, da bom vodila 
gledališki krožek, čeprav tega ni-
koli v življenju nisem počela. Pri 
ZKO je takrat delal režiser Marjan 
Kovač, nam po strokovni plati 
priskočil na pomoč ter nas vse 
navdušil za gledališče. Takrat smo 
imeli izjemno perspektivne dijake, 
to so bili Igor Samobor, Dunja 
Gunžer, Zvezdana Mlakar, Srečo 
Feguš. Tudi mnoge druge sedaj 
srečujem po vseh gledaliških sku-
pinah v okolici ali kot mentorje 
šolskih gledaliških skupin. Povsod 
je l̂ do, ki je vsaj malo hodil v naš 
krožek ali našo gledališko skupi-
no, mnogi pa so postali dobra gle-
dališka publika. 

Začela sem hoditi na seminarje 
in prebirati strokovno literaturo o 
gledališču. V glavnem sem se sama 

izobraževala. Največ sem se ukvar-
jala s teorijo gledališča in drama-
turgijo ter svoja spoznanja prak-
tično preiskušala v gledališki sku-
pini; najprej v Klubu mladih, 
pozneje pa pri DPD Svoboda. 
Zadnjih deset let se praktično in 
teoretično ukvarjam z gledališko 
pedagogiko. O tem sem veliko pre-
davala in vodila delavnice na semi-
narjih; zdaj imam že precej pisne-
ga gradiva, morda mi bo kdaj us-
pelo to tudi objaviti. 

Jeseni leta 1975 sem prevzela vo-
denje Kluba mladih na Ptuju, ki je 
postal neke vrste alter scena na 
Ptuju. Pripravljali smo plesne pro-
jekte, ki jih je vodila Mira 
Mijačevič, likovne razstave, glas-
bene večere. Zelo močna je bila 
tudi literarna skupina. Takrat je 
bil eden od glavnih ustvarjalcev 
Branko Ciglar - Gipsi. Okrog nje-
ga in mene kot mentorice se je 
zbralo kar nekaj mladih literatov, 
ki so v tistem času veliko objavlja-
li. Jedro gimnazijske gledališke 
skupine se je z mano preselilo v 
Klub mladih. Tam smo naredili 
prvo predstavo še s pomočjo Mar-
jana Kovača, in sicer enodejanki 
Petra Božiča Zasilni izhod in 
Križišče. To obdobje štejem 
uradno za začetek svojega gleda-
liškega ustvarjanja. Od takrat je 
minilo že polnih 20 let." 

TEDNIK: Ob ustanovitvi po-
klicnega ptujskega gledališča 
smo vas imeli za tisto osebo, oko-
li katere se je pričelo razmišljati 
o ustanovitvi poklicnega gleda-

lišča. Ali čutite tudi vi tako? 
Branka Bezljak Glazer: "Ja, ker 

sem tudi pripravila prvi projekt s 
pokhcnimi igralci na Ptuju. To je 
bil Aneks Vilija Ravnjaka. Takrat 
so igrali Srečo Špik, Zvezdana 
Mlakar, Iztok Valič, Samo Strelec, 
ki je bil še študent, prav tako Go-
razd Jakomini kot študent. To je 
bilo pred šestimi, sedmimi leti. 
Naslednje leto, ko bi se moral kon-
cept teh projektov nadaljevati, 
smo dobili zelo malo denarja. 

Odstopila sem ga skupini, ki jo je 
vodil Samo Strelec, in nastal je 
projekt v Ljudskem vrtu, 
Mrožkova igra Na odprtem morju. 
Tako se je tudi v njihovih glavah 
porodila ideja, da bi take projekte 
nadaljevali. Sama se potem v te 
koncepte nisem več vmešavala, ker 
so šli v drugo smer, kot sem si 
zamišljala jaz. V takem primeru je 
bolje, da se odmakneš." 

TEDNIK: Zasukalo se je tako, 
da vodi poklicno ptujsko gleda-
lišče Samo Strelec, vi pa sedaj 
odhajate v drugo gledališče. Ali 
bi želeli po letu in pol dela po-
klicnega ptujskega gledališča 
oceniti to delo oziroma povedati 

svoje vtise o tem obdobju? 
Branka Bezljak Glazer: 

"Vrednostnih sodb ne bi rada daja-
la. Tudi nisem uspela videti vseh 
predstav. Vidim pa, da to ni reali-
zacija izbranega projekta, temveč 
je to zbir različnih idej in zamisli, 
ki so se takrat porajale. Menim, da 
je bilo na ustanovitev poklicnega 
gledališča vezanih precej poli-
tičnega vpliva in osebnih ambicij. 
Logično je, da so mladi ljudje to 
zagrabili. Redko se zgodi, da se 

kakšni mladi ekipi ponudi pri-
ložnost, da dobi denar in hišo, kjer 
se lahko preizkušajo, da jih bodo 
lahko opazili v večjih gledališčih. 
Zdi se mi prav, da so to izkoristili." 

TEDNIK: Vrniva se v čas, ko 
ste bili vi mladi in na začetku 
poti. Koliko predstav je nastalo 
pod vašim vodstvom? 

Branka Bezljak Glazer: "Sedaj 
delam 28. predstavo. Delala sem z 
mladimi in starejšimi člani DPD 
Svoboda. Med predstave ne štejem 
produkcij gled^iškega studia." 

TEDNIK: V zadnjih letih je 
gledališka ustvarjalnost odraslih 
na Ptuju skorajda zamrla. Zakaj? 

Branka Bezljak Glazer: "To je 

velik problem. V času kriznega 
obdobja v gospodarstvu, ki še tra-
ja, ljudje nimajo časa, da bi tri- do 
štirikrat na teden preživeli nekaj 
ur popoldan in zvečer v gledališču, 
in to zastonj. Kar precej odraslih 
je moralo ob popoldnevih delati, 
da so preživeli svoje družine. Zato 
sem se bolj usmerila na mlajše 
igralce, dijake in študente, ki ima-
jo čas, nimajo še problemov z ek-
sistenco ... Vsako predstavo 
pripravljamo zelo dolgo, saj je 
težko uskladiti urnike, predvsem 
zaradi dvoizmenskega pouka v 
šolskem centru." 

TEDNIK: Pripravljate dva pro-
jekta: predstavo s Teatrom III in 
četrti Festival mlade ustvarjal-
nosti ... 

Branka Bezljak Glazer: "S 
predstavo Petra Božiča sem začela 
svojo gledališko pot na Ptuju, zato 
se mi je zdelo prav, da uprizorimo 
tudi njegovo dramo Vojaka Jošta 
ni, ki je še manjkala v trilogiji: Za-
silni izhod in Križišče v Klubu 
mladih ter krstna uprizoritev dra-
me Človek v šipi. To je bil največji 
uspeh Teatra III. Slovenijo smo 
zastopali na jugoslovanskem festi-
valu amaterskih gledališč in na ev-
ropskem festivalu mladega teatra v 
Avstriji. Drama Vojaka Jošta ni 
predstavijo po vsebini nekakšno 
nadaljevanje Človeka v šipi. 

Po Filipčičevi Psihi bo to že dru-
gi gledališki projekt v steklarski 
delavnici. Ta objekt se kar ponuja 
kot scenski prostor tako za literar-
ne večere, likovne razstave in ples-
ne predstave. 

Ker nimamo denarja, iščemo 
tekste, ki ne zahtevajo veliko de-
narja za scenografijo. Vojaka Jošta 
ni je besedilo, ki sem ga v glavi no-
sila že pet let, vendar na Ptuju ni 
bilo dovolj zrele ekipe, ki bi ga lah-
ko dobro uprizorila. Za prejšnji 
dve predstavi so nam nekateri 
Ptujčani očitali, da to, kar 
počnemo, ni gledališče. Sedaj te 

drame spadajo že med klasiko in 
obvezno šolsko branje, zato se mi 
zdi, da si lahko ob koncu svojega 
dela na Ptuju ponovno privoščim 
eno "klasično" igro v alterna-
tivnem prostoru. Igrali bodo: 
Urška Vučak, Ervin Štopfer, 
Andrej Cizerl, Valerija Skrt, Sandi 
Toplak, Nataša Vrabl, Boris 
Miočinovič ter gosta iz Vitomar-
cev Milan Čemel in Dušan Bezjak. 
Premiera je bila 30. junija. Sodelu-
jejo še Andrej Gabron (kostumi), 
Dušan Fišer (scena) in Mira 
Mijačevič (gib)." 

TEDNIK: Ali se boste zaradi 
nove službe preselili v Ljubl-
jano? 

Branka Bezljak Glazer: "Ne, to 
pa ne. Ljubljana ni tako daleč, čep-
rav je pri kulturi vse, kar je zunaj 
Ljubljane, za Ljubljančane zelo 
daleč. Tako sem bila prav prese-
nečena, da so se med tolikimi kan-
didati v razpisni komisiji Šentja-
kobskega gledališča odločili prav 
zame. To gledališče bo namreč pri-
hodnje leto praznovalo 80-letnico. 
Če sem uspela nekaj narediti na 
Ptuju, upam, da bom tudi v Ljubl-
jani." 

TEDNIK: Kaj bo s Teatrom 
III? 

Branka Bezljak Glazer: "Mis-
lim, da bo jedro Teatra III še nekaj 
časa aktivno in da bomo skupaj us-
peli narediti še kakšno predstavo." 

TEDNIK: Kaj pa Festival mla-
de ustvarjalnosti? 

Branka Bezljak Glazer: "To je 
odvisno od tega, kako bo organizi-
ran Sklad za ljubiteljsko kulturo, 
kakšno vlogo bo imela Zveza kul-
turnih društev in kako bodo v 
Mestni občini Ptuj še pripravljeni 
sofinancirati to prireditev. Vendar 
pa bo operativno delo moral 
prevzeti nekdo drug." 

Milena Zupanli 

TILEN MRGOLE / STRANISCA V ANTIKI IN POIZKUS HIPOTETIČNE POSTAVITVE JAVNIH IN ZASEBNIH STRANISC V PETOVIJI 

Oprostite^ kje je stranišie? 
1. 
UVOD 
PREDMET RAZISKA VE 
Gotovo je, da ljudje vsak dan op-

ravljamo vrsto stvari, ki so nam 
tako samoumevne, da se nam 
dozdeva, da jih opravljamo od 
zmeraj. Jemo za mizo, v roki 
tlržimo vilice in nož, med obedom 

rigamo in ne cmokamo ... V res-
nici gre le za prehranjevanje, ki je 
osnovni pogoj za preživetje vsake-
ga živega bitja. Vsi drugi okraski 
50 navade neke civilizacije. Vse, 
âr zaužijemo, pa mora tudi ven. 
'ako hodimo vsak dan tudi lulat 

kakat, toda o tem se ponavadi 
pogovarjamo. Vsaj ne tako ka-
o hrani: 

Joj, kako sem lačen!" ("Joj, kako 
lulat...!") 

"Kako dobra hrana!" ("Kako 
kakanje!") 

Pino sem se najdel!" ("Fino sem 
^^Pokakal!") 
I ̂ di se, kakor, da je kakanje in 
^anje nekaj sramotnega, packas-

umazanega. Pri raziskovanju 
""•̂ gih stvari, npr. oblike vrtov, 
®kita, navad pri prehranjevanju 

'Najdemo veliko literature. Ko 
pričnemo iskati literaturo o 

^raniščih, njihovi obliki in nava-
ljudi v njem, se zatakne, saj je 

Jteratura v številnih knjigah le v 
ta? Zato se mi zdi ta tema 
^ ko zanimiva. Menim pa tudi, da 

Veliko raziskovalcev, ki bi se ji 
Posvečali. 
jJ^^kor je določeno pri obedu, kje 
ĵ̂ imo in kako jemo, prav tako se 
'"̂ žajo navade, kultura, vredno-

j ' ^'vilizacija in kvaliteta življenja 
p' na stranišču. 
osebej zanimivo je že raz-

mišljanje o tem, da nam je samo 
besedo stranišče neprijetno izgo-
voriti ali napisati. Beseda 'jedilni-
ca' nam natančno opredeli prostor: 
to je tam, kjer jemo; spalnica je 
tam, kjer spimo, stranišče pa nek-
je, kamor gremo nekam stran, na 
stran oziroma vstran od drugih, 
kamor se umaknemo. ^ 

Kljub temu da ta prostor neradi 
naravnost omenjamo, ima prese-
netljivo veliko imen, ki jih upo-
rabljamo, a so same tujke: 

- WC (water-closet) ^ 
- toaleta, kar je obširnejši po-

men, saj gre za večji intimni pros-
tor, v katerem se lahko tudi 
naličimo ̂  

- klozet ̂  
- sekret ̂  
- hajzel ^ 
- aport ̂  
- latrina ^ 
Kadar vemo, kje se nahaja "ta 

skriti prostor", rečemo: 
"Grem na stran!" 
"Oprostite, grem na eno mesto." 
"Oprostite za trenutek," se opra-

vičujete za odsotnost, ne poveste 
pa, kam nameravate iti. 

Pokličete po telefonu, pa vam 
odgovorijo: 

"Trenutek počakajte, prišel bo 
takoj. Je šel tja, kamor mora še ce-
sar peš." 

Doma pa rečemo: "Ali še vedno 
sediš na tronu?" 

Zanimivo je tudi to, da obstaja 
neverjetno veliko smešnic na temo 
stranišča, lulanja in kakanja. 

Predmet raziskave je torej stra-
nišče. In kaj je stranišče? Stra-
nišče je prostor za opravljanje 
potrebe Zanimalo me je, kje so 

bila, kakšna so bila, kdo jih je imel 
... Zanimale pa so me tudi navade 
ljudi, ko so ta prostor uporabljali. 

Kakorkoli že, tematika se mi je 
zdela sila privlačna in odločil sem 
se, da jo malce raziščem. Ker je, 
zgodovinsko gledano, to zelo širo-
ka tema, sem se odločil omejiti čas 
in prostor. 

Prostor: mesto Ptuj (mesto, ker 
gre za urbano naselje, kjer rela-
tivno veliko število ljudi biva na 
majhnem prostoru.) Predvideva-
mo, da morajo biti v takem okolju 
urejeni prostori za nujne potrebe. 
Takih stvari ne gre prepuščati 
naključju, kakor je mogoče, če sta-
nuješ v neurbanem naselju. Mesto 
Ptuj sem izbral zato, ker je eno 
najstarejših v Sloveniji in mi omo-
goča preučevati zgodovino v anti-
ki. Ni pa nepomembno, da sem 
Ptuj izbral tudi zato, ker je moj 
rojstni kraj. Tu živim in mesto 
imam zelo rad. 

Čas: obdobje antike (to je čas, 
ko Ptuj postane mesto). 

Tematika mi daje možnost, da 
nadaljujem še z drugimi obdobji, 
toda prostor - Ptuj - bo ostal nes-
premenjen. 

V nalogi sem postavil dve te-
meljni vprašanji, na kateri bom 
poizkusil odgovoriti: 

1. Kakšna (zasebna in javna) 
stranišča so imeli v antiki in kje 
so bila? 

2. Kakšna in kje so bila za-
sebna in javna stranišča v 
antični Petoviji? 

Cilj naloge: izvedeti, kje in 
kakšna so bila stranišča v antiki in 
antičnem Ptuju, ter posebej razu-
meti kulturo in navade takratnih 
ljudi. Naloga je novost, saj še nihče 

pred menoj ni poizkušal postaviti 
(pa čeprav le hipotetično) lokacije 
stranišč (tako javnih kot zasebnih) 
v rimskem Ptuju. Poseben smisel 
dobi naloga tudi potem, ko pri-
merjamo dobljene rezultate z 
današnjimi navadami in vrednota-
mi. In ne nazadnje vidim smisel 
svoje naloge tudi v tem, da 
potešim svojo radovednost. 

Opombe: 
^ Beseda stranišče je izpeljana 

iz stran s pripono išče, ki tvori poi-
menovanja krajev, npr. bojišče, 
gradbišče. S poinnenovanjem je 

mišljen prostor, ki je stran od dru-
gih. Stranišča so bila včasih od-
daljena od bivalnih prostorov - na 
vrtu, na dvorišču ali na koncu bal-
kona (ganka). Slovenski etimo-
loški slovar, str. 612. 

^ Izraz verjetno prihaja iz 
angleškega jezika skupaj z 
angleškim straniščem, ki se odli-
kuje po tem, da lahko izplahnemo 
iztrebek s tekočo vodo. 

^ Beseda je francoskega izvora -
'loillette". 

^ Beseda angleškega izvora: 
"closet" - omara. 

® Sekret - beseda je angleška: 
"secrete" in pomeni izločati 

Beseda je popačenka - germa-
nizem in prihaja iz besede hoisen, 
kar pomeni hišica (hišica ob veliki 
stanovanjski hiši), ki je bila oddal-
jena od velike hiše. V njej je bilo 
stranišče na štrbunk. 

^ Tudi beseda aport ima izvor v 
nemškem jeziku: "Abort" prihaja 
od abort in pomeni nekaj odstra-
niti. 

® Beseda je latinskega izvora in 
je pomenila v starem Rimu javno 
stranišče, danes pa uporabljajo to 
besedo za vojaška stranišča. 

® Slovar slovenskega knjižnega 
jezika, str. 1319. 

R A D E N C I / V RADINU RAZSTAVUAL LOJZE KIRBIS 

Razstitva iicrfsfare/sega 
ptuiskega likovnika 

V Radencih je v juniju v rece-
pcijski hali hotela Radin razsta-
vljal krajinske slike in cvetje pri-
znani, še aktivni, najstarejši liko-
vni umetnik ptujske občine Lojze 
Kirbiš. To je ena izmed številnih 
Kirbiševih prikazov slik v razl-
ičnih krajih Slovenije in drugod. 

ZnačiLni Kirbiševi slikarski 
motivi izhajajo predvsem iz njego-
vega okolja. Rad upodablja svoje 
Haloze, kjer živi, pokrajino ob 
Dravinji, vedute Ptuja, staro rural-
no arhitekturo in znamenja ob 
poti. S svojim večkrat skoraj eks-
presionalističnim pristopom ustva-
rja tipično atmosfero in kolorit. 
Mnoge izkušnje, nastale v koloni-
jah, ter srečanja s slikarji so mu dali 
osnovo v gradnji kompozicije. Učil 
se je pri mnogih: Albertu Sirku, 
Črtomirju Zorcu, prof Jožetu 
Žagarju itd. Sodeloval je na okoli 
50 skupinskih in 20 samostojnih 

razstavah. Pomembnejše so bile v 
Mariboru, na Ptuju, v Mediki, No-
vem mestu, Kranju, Celju, Čačku, 
G. Milanovcu, Beogradu in 

Miinchnu. Njegove slike visijo v 
galerijah v Miinchnu, Novem 
mestu, Kranju, Celju in Ptuju. 

D/.M. 
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S E M TER TJA - PO NAŠIH OBČINAH 

Ht^slareiše mesld ni brez poman^ilvosH 
Ko gledaš Ptuj od daleč, se ti zdi zanimiv in vabljiv, in takšno 
staro mesto ob Dravi tudi je. Za ceste, ki vodijo v mesto in iz 
njega, ne bi mogli reči, da so vse ravno modeme in sprotno 
vzdrževane, sicer pa je kriva tudi vsakodnevna gneča na pro-
metnih vpadnicah. Ptuj lahko iz ljubljanske ali mariborske 
smeri spoznate že po plapolajočih belih zastavah z mestnim 
grbom, pa tudi table ne bi smeli spregledati, iz ormoške ali le-
narške smeri pa ni tako: kakšnih posebnih tabel z dobro-
došlico ni. 

Težko je mesto oceniti na prvi 
pogled, saj je razdeljeno v starejši 
del ob vznožju Drave in grajskega 
hriba in novi del, ki se z gosto po-
selitvijo razvija ob robu mestnega 
središča. Stari del mesta je z oh-
ranjenimi in že precej obnovljeni-
mi zgradbami ohranil zgodovinski 
pomen, v ozkih ptujskih ulicah pa 
po obnovi kličejo še mnoge hiše. A 
najšibkejša točka starega Ptuja so z 
avtomobili natrpane ulice. Še zme-
raj vlada nered pri parkiranju, ka-
jti tudi zadnja poteza z zapornica-
mi Ptuju ni kdo ve kako pomagala, 
prej mu je škodila. 

Po podatkih Krajevnega leksi-
kona živi v mestu in bližnji okolici 
blizu 12 tisoč Ptujčanov, najsta-
rejše slovensko mesto je pomem-
bno upravno, prometno, gospo-
darsko, zaposlitveno, zdravstveno, 
izobraževalno in kulturno središče 
Dravskega in Ptujskega polja, Ha-
loz in južnega dela Slovenskih go-
ric. Naselje se je razvilo na levem 
bregu Drave, zaradi ugodne lege 
pa je bilo območje zelo zgodaj po-
seljeno. Srednjeveški Ptuj se je 
razvil pod grajskim gričem in na-
selbina se prvič omenja leta 890, 
skozi stoletja je mesto postalo po-
membno predvsem upravno-
trgovsko središče, šele v 60. letih 
tega stoletja pa se je pričel nagel 
razvoj okrog starega Ptuja. 
Razglašen je bil za mesto muzej, 
saj je v njem zavarovanih več kot 
250 objektov; najpomembnejši je 
grad, omembe vredna pa je tudi 
Mestna hiša (sedež občine). Pa je 
zgodovinskih podatkov o Ptuju 
preveč, da bi jih lahko nanizali v 
nekaj stavkih, bolje si je Ptuj ogle-
dati pobliže in se sprehoditi po 
njegovem starem mestnem jedru 
ter se zapeljati še po njegovi okoli-
ci. In tako nekako sva si zamislila 
tudi tokratno Tednikovo akcijo 
ocenjevanja občinskih središč, 
čeprav je Ptuj težko primerjati z 
nekaterimi okoliškimi mesti, kaj 
šele z občinskimi središči bližnjih 
občin. 

Ptuj premore kar nekaj cerkva, 
in sicer proštijsko cerkev sv. Jurija 
na Slovenskem trgu iz leta 1130, 
tista na Potrčevi cesti je posvečena 
sv. Ožboltu in je v osnovi romans-
ka, cerkev sv. Petra in Pavla iz 13. 
stoletja ob minoritskem samosta-
nu pa je bila uničena leta 1945 in je 
od nje ostal le gotski prezbiterij. 
Trem starejšim ptujskim cerkvam 
se je pred časom pridružila cerkev 
v Novi vasi pri Ptuju, posvečena 
sv. Leopoldu Mandiču. Vse cerkve 
so dobro vzdrževane, imajo ureje-
no okolico, morda bi se jim na zu-
naj podalo več barvne svežine, za 
okolico cerkva pa je dobro 
poskrbljeno. 

OD NOVEGA DO 
STAREGA IN 
MESTNEGA 
POKOPALIŠČA 

Tudi pokopališč je na Ptuju več. 
Zadnje in najbolje vzdrževano je 
novo pokopališče z mrliško vežico 
na Dornavski cesti, ki je pred 
časom dobilo še urejeno parki-
rišče. Nova je tudi pokopališka 
ograja iz železa, potke so ponekod 
tlakovane, drugje asfaltirane ali pa 
kar travnate, trava je bila 
pokošena, grobovi lepo vzdrževa-
ni, o urejenosti pa pričajo tudi koši 
za smeti, nameščeni na skoraj na 
vsakem vogalu. Zelenje in bujno 
drevje dajeta zadnjemu počiva-
lišču pokojnih resnično lep videz, 
pokopališče je podobno ne-
kakšnemu parku. Drugačen je 
pogled na bližnje staro rogozniško 
pokopališče, do katerega še zmeraj 
ni speljan pločnik, nima ustrezne-
ga parkirišča, ampak je za obisk 
pokopališča avtomobil potrebno 
pustiti kar ob visoki ograji in ob 
prometni cesti. To je že po videzu 
klasično pokopališče, kjer so spo-
meniki razmetani brez pravega 
reda, mnogi tudi opuščeni, med 
grobovi ni pravih potk in tudi za 
urejenost tega pokopališča je slabo 

poskrbljeno. Slab pečat pokopa-
lišču daje že opuščena vežica, po-
kopališka kapelica nima pravega 
pomena, pa še koši za smeti so 
nameščeni tik ob njej, da o vodnih 
zajetjih in kakšnih posodah za 
vodo sploh ne govoriva, ker jih 
skorajda ni. Kljub opozorilom, da 
je odlaganje odpadkov ob pokopa-
lišču prepovedano, se še najdejo 
taki, ki reda ne spoštujejo ter sveče 
in cvetje zmečejo kar v bližnjo 
jamo, kjer je po vsej verjetnosti 
nekoč bilo kar veliko neurejeno 
odlagališče. Še dosti slabše je na 
starem mestnem pokopališču, kjer naj 
bi bil v bodoče mestni park in je 
vsekakor sramota Ptuja. Pokopa-
lišče že dolgo nima veliko obisko-
valcev in mnogo grobov več ne 
svojih lastnikov, žalostno pa je 
pogledati po neurejenih in pro-
padlih grobovih, ki jih prerašča 
trava, okrog njih pa je posipan star 
drobljenec; le tuintam so vmes 
urejeni grobovi. Na žalost pa se 
tam še zmeraj zbirajo mladi in ne-
kateri se znesejo tudi nad pokopa-
liškimi svetilkami, saj so nekatere 
znova poškodovane. Staro mestno 
pokopališče bi si vsekakor zas-
lužilo več spoštovanja in pozor-
nosti odgovornih, nanj nikakor ne 
bi smeli pozabiti, kajti čez nekaj 
let bo že prepozno. 

In če sva na začetku omenila, da 
je so šibka točka Ptuja prometna 
neurejenost po starih ulicah, po-
tem ne moreva spregledati še zakr-
pane in valovite Potrčeve ceste 
(luknje na cesti se najdejo še kje 

drugje), pa prometne Trstenjakove 
ulice, kjer so vozniki pločnike za-
menjali že za parkirna mesta, ne 
nazadnje pa je gostota prometa 
strpana na Ormoško cesto in novi 
podvoz. Pa je Ptuju uspelo ohrani-
ti še nekoč tako bogat, sedaj že 
okrnjen park ob Dravi, ki je v tem 
času lepo urejen, moteča so le igra-
la v parku, ki bi jih morali odmak-
niti od prometnega križišča, saj tu 
zanje prav gotovo ni primerno 
mesto. Moteča je še industrija tik 
ob mestnem središču, ki je nastaja-
la že pred desetletji. 

UDOBJE V 
TERMAH - GNEČA 
V SREDIŠČU 

Turist in obiskovalec mesta bi se 
verjetno strinjal z nama, da Ptuju 
manjka »pravi« hotel, do katerega 
bi lahko prišel tudi brez večjih 
težav, z več kažipoti in turis-
tičnimi označbami, čeprav dajejo 
turizmu na Ptuju ogromno pou-
darka. Ptujske Terme so pojem 
zase; urejene, čiste in vabljive za 
vsakega turista, zaradi cvetočih ze-
lenic in urejenega parkirišča pa si 
Terme zaslužijo še kakšno dodat-
no pohvalo. 

V urejenosti se razlikujeta tudi 
staro in novo blokovsko naselje, 
čeprav okolico novih blokov kazi 
visoka trava na opuščenem 
zemljišču (tam bodo verjetno še zi-
dali), pogled na bližnji hrib pa je 
potem že drugačen. Na bližnjem 
ptujskem hribu je zraslo nekaj 
»ameriških« vil v ptujskem stilu, o 
njihovi arhitekturni primernosti 
pa naj presodijo strokovnjaki. 

Seveda sva se zapeljala še po dru-
gem ptujskem hribu, pravijo mu 
ptujsko »Dedinje«, mimo Šolskega 
centra. Doma upokojencev, 
zdravstveno-bolnišničnega komp-
leksa, ptujskih osnovnih šol in še o 
marsičem bi lahko pisala. Na pri-
mer tudi o grajskem hribu, ki je si-
cer lepo pokošen in vzdrževan, 
zato pa je žalostna podoba na dvo-
rišču grajske kavarne, ki so jo že 
zdavnaj zapustili. Nisva pa tokrat 
iskala odlagališč odpadkov, saj bi 
jih tudi bilo nesmiselno v mestu, 
ki ima eno najbolje urejenih odla-
gališč odpadkov v Sloveniji, am-
pak v oči naju je zbodlo odlaga-
lišče železa v bližini novega peš 
mostu, ki ga zakriva visoka ograja 
in bi ga bilo že kdaj potrebno od-
straniti. 

Malo sva našla pomanjkljivosti in 
mnogo več tistega, kar bi lahko poh-
valila, zato pa naj bodo nekatera na-

jina spoznanja in opozorila Ptujča-
nom v razmislek, drugim v opomin. 
Ptuj namreč v sebi skriva mnogo lepe-
ga in tudi nekaj tistega, kar je potre-
bno grajati, potem pa spremeniti in iz-
boljšati, pa tudi Ptujčani bodo morali 
bolj s ponosom gledati in predstavljati 
svoje staro mesto. Prav imajo tisti, ki 
pravijo, daje Ptuj lepo, urejeno in pri-
jazno zgodovinsko mestece ob Dravi 

Tat jana Mohorko 
Jože Bračič 

Bo na tabli tudi letnica 
1 9 9 8 ? 

Tradicionalni pogled na Ptuj, tokrat z novim mostom za pešce. 

Središče mestne občine Ptuj 
je bilo kraj našega zadnjega 
ocenjevanja v Tednikovi 
akciji Sem ter tja - po naših 
občinah pred drugim kro-
gom, ki bo prišel na vrsto 
jeseni. Mnenje o najsta-
rejšem slovenskem mestu 
sva z nekoliko težav po stal-
nem kriteriju ocenjevanja 
poskušala strniti v skupno 
oceno in Ptuju prisodila 
oceno 8,76. 
LESTVICA: 
L PTUJ 8,76 
2. LENART 8,25 
3. ORMOŽ 8,00 

Nova cerkev Leopolda Mandiča. Bo zgodovina potr-
dila vrednost sodobne arhitekture? 

Na starem rogozniškem pokopališču je vse bolj 
"razmetano" 

Novo pokopališče spominja na park s prijetno sen-
co, pokošeno travo, asfaltnimi potmi in klopmi. 

Nekdanje pokopališče je zaraščeno, s porušenimi 
spomeniki, razbitimi lučmi, skratka sramota Ptuja. 

Stare, skrite ulice kličejo po obnovi. 

Značilnost starega Ptuj je tudi prometni nered. 
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pH iMB prosiovD/jfĉ  na Madžmdf&n pMkm gusflo 
^^impešta je imela pomembno vlogo že v preteklosti, danes 
J, madžarska prestolnica velja za eno najlepših evropskih 

[glem^̂ t* Leži na izredno lepi geografski legi na obeh stra-
ni, Donave: zgodovinska bogata Buda na desni strani in 

kot turistični ceoter na levi stran. Budimpešta se 
^ g š a z dobrima dvema milijonoma prebivalcev, na celot-
am Madžarskem jih živi 10,5 milijona ljudi, torej je vsak 
^ti Madžar v glavnem mestu. Velemesto se razprostira na 
Ĥ f 52 tisoč hektaijih površin, reka Donava pa v tem predelu 
^gra s štirimi otoki, med katerim je najbolj poznan in ne-
l^kšno središče mesta Margaritin otok. Dvomilijonsko mes-
(0 velja za upravno, trgovsko in kulturno središče, zdravi-
Ij^Ko-kopališko in zelo prometno mesto. Budimpešta je imela 
namreč prva na kontinentu trikrako železnico, 30 let so v 
oiestu gradili metro in poleg metroja se lahko poslužite še 
jitobusa, trolejbusa in tramvaja ali celo ladje. 

V središču Budimpešte so se 
pred dobrim mesecem znašle tudi 
članice Prostovoljnega gasilskega 
jfuštva Hajdoše, gasilske olim-
pijske prvakinje, ki so na Madžars-
1̂0 potovale na povabilo budim-
peštanskega gasilskega poveljstva. 
\ladžari so namreč v prestolnici v 
tistem času pripravljali nekakšno 
gasilsko tekmovanje, sicer s 
skromno udeležbo gasilskih dese-
tin in ni veljalo za mednarodno, 
sodelovanje hajdoških gasilk pa je 
bilo namenjeno predstavitvi spret-
nosti. V minulih dveh letih so 
namreč gasilske ekipe iz Budim-
pešte že sodelovale na tekmovanju 
v Hajdošah, beseda pa je dala bese-
do in sledilo je povabilo na 
Madžarsko. Brez kakega oklevanja 
in razmišljanja se je vodstvo PGD 
Hajdoše odločilo za obisk Budim-
pešte, svojim članicam omogočilo 
sodelovanje na gasilskem tekmo-

vanju, skupaj pa so v treh dneh ga-
silstvo združili še s prijetnim ogle-
dom Budimpešte. 

PRVO SREČANJE Z 
BUDIMPEŠTO 

Dobre volje in novim 
doživetjem nasproti se je gasilska 
ekipa z mentorji Ivanom Brodnja-
kom, Srečkom Tomincem in 
Francijem Zupaničem, vodstvom 
društva, v tej vlogi sta bila 
predsednik in poveljnik, z njimi 
pa je bile še Janez Liponik iz PGD 
Markovci, odpravila na Madžars-
ko z gasilskima orodnima avtomo-
biloma. Z nekaj vmesnimi postan-
ki in razgledovanjem po znameniti 
madžarski pokrajini je vožnja tra-
jala le nekaj ur, visoke temperatu-
re pa so v nas povzročile utruje-
nost. Rdeča gasilska avtomobila 
sta drvela po madžarskih cestah, 
obvozih smo južni del Balatona, 

vedoč, da se bomo ob jezeru usta-
vili ob vrnitvi in si ga ogledali 
čisto od blizu. Budimpešta se nam 
je ponujala že od daleč, vendar je 
bilo to samo predmestje, kjer je og-
romno staro in novo blokovsko 
naselje. Opazili smd tudi nekaj 
reklamnih napisnih tabel, na kate-
rih so se znašla slovenska izvozna 
podjetja (Gorenje, Jupol...), potem 
smo hitro vožnjo nadaljevali po 
krožni cesti, Madžari ji pravijo 
ring. Za prvi obisk Budimpešte in 
prvo srečanje z velemestom, čep-
rav so nekateri že bili tam, je bil 
prvi vtis zelo dober, kajti prekras-
ne znamenitosti so se pred našimi 
očmi pojavljale ena za drugo, nan-
je nas je opozarjal tudi vodič Vlado 
Peteršič. Brez njegove pomoči bi 
se sami težko znašli, postregel pa 
nam je z mnogimi pomembnimi 
in zanimivimi zgodovinskimi po-
datki, pokazal na vsako znano sta-
vbo v Budimpešti in v nas vzbudil 
zanimanje za prestolnico. In ko se 
je popoldan že prevesil v večer, 
smo se namenili k našim gostitel-
jem, čakali so nas v 21. gasilskem 
okrožju, na otoku Csepel ob Dona-
vi, ki bi ga lahko zamenjali kar za 
samostojno mesto. Otok je dolg 
kar 60 kilometrov, objemata ga 
dva kraka Donave, je gosto posel-
jen in domačini so nam povedali, 
da je na tem otoku največ budim-
peštanske industrije. Znajti se na 
Csepelu je bilo zelo težko, in če od-
mislimo tistih nekaj vprašanj za 
mimoidoče, potem smo kraj svoje-
ga bivanja našli presenetljivo hit-
ro. Gostitelji so nas nestrpno 
pričakovali v prepričanju, da se 
bomo že znašli. Po kratkem pogo-
voru smo se namestili v lepo 
opremljenih sobah novejše 
zgradbe sedeža gasilskega okrožja 
(v Budimpešti jih imajo kar 23). 

Že prvi večer našega obiska Bu-
dimpešte je bilo treba dodobra iz-
koristiti, zato smo se kaj kmalu 
povzpeli na Citadello, kjer se je z 
gradu Buda mesto ponudilo v vsej 
večerni lepoti z nešteto lučmi in 
nešteto barvami. V zelo prijetni 
noči smo nadaljevali še vožnjo po 
mestu in tako spoznali še nekaj 
znamenitosti Budimpešte, ki jih 
verjetno nikoli ne zmanjka. Po na-
pornem dnevu pravijo, da dobro 
dene spanec, in tako se je gasilska 
druščina odpravila spat, zgodaj 
zjutraj, natanko ob 6. uri, pa je bilo 
na vrsti »gasilsko« bujenje. 

DAN ZA 
MERJENJE V 
GASILSKIH 
SPRETNOSTIH 

četrtek je bil rezerviran za ga-
silsko tekmovanje, ki ga je v cen-
tru mesta organiziralo poveljstvo 
gasilske prestolnice. Udeležba je 
bila skromna, samo 15 najboljših 
ekip in seveda Hajdošanke, ki se 
tokrat niso merile s katero od 
boljših ekip nedavne gasilske 
olimpiade. Imele pa so izredno po-
membno vlogo, saj so budim-
peštanskim gasilkam in gasilcem 
kar dvakrat pokazale vajo in za 
dobro opravljen prikaz vaje dobile 
glasen aplavz gostiteljev. Tekmo-
vanje je bilo pripravljeno po 
mednarodnih pravilih iz progra-
ma CTIF in štafetnega teka, na-

jboljše ekipe pa so ob koncu prejel 
pokale in medalje. Na tekmovanju 
se je bilo treba sprijazniti z gasils-
ko opremo, ki je za naše pojme že 
precej zastarela - ročni brizgalni bi 
človek pripisal nekaj krepkih de-
setletij. Vendarle se je na koncu 
vse skupaj srečno zaključilo, ekipe 
so dobro opravile svoje delo in 
vodja tekmovanja je pri razglasitvi 
rezultatov posebno pozornost na-
menili Slovenkam, ki so bile tudi 
sicer v središču pozornosti. 

In če je bila pot na Madžarsko v 
največji meri vezana na gasilstvo, 
je bilo prav, da si ogledamo tudi 
katerega od 23 centrov gasilskega 
poveljstva in center za obveščanje 
v središču Budimpešte. Ravno v 
tistih dneh so v Budimpešti oprli 
vrata novega računalniško 
opremljenega centra za 
obveščanje, saj stari center več ni 
zadostoval potrebam v intervenci-
jah, ki jih imajo v Budimpešti v 
enem samem dnevu tudi do 60. 
Sodobna računalniška oprema je 
tako nadomestila tablo z oznakami 
vseh gasilskih okrožij, zaposleni v 
centru za obveščanje pa so poveda-
li, da imajo sedaj pri opravljanju 
dela mnogo več odgovornosti, ven-
dar je ob tem sedaj malo možnosti 
za napake. Na naše vprašanje, 
kakšno vlogo ima pri intervenci-
jah računalnik, je eden od zaposle-
nih dejal, da digitalni telefon na-
enkrat lahko sprejme tudi 400 li-
nij, vse je vezano na računalnik in 
ta potem določi kraj nesreče, koli-
ko gasilcev je potrebnih za inter-
vencijo in katero vozilo, skratka 
vse, s čimer se je prej moral ukvar-
jati človek. Pa smo pomislili, da bi 
za našo Slovenijo bil tak ogromen 
center za obveščanje morda le pre-
velik - ali pa tudi ne, a dvomili-
jonsko mesto ga nujno potrebuje, 
zato tudi vlaga sredstva v poso-
dabljanje. Položaj zaposlenih ga-
silcev v madžarski prestolnici 
(skupaj jih je 1700) pa še zdaleč ni 
dober. Slabe plače in slabi delovni 
pogoji povzročajo nezadovoljstvo 
pri zaposlenih, ki so pri opravljan-
ju svojega dela v nenehni nevar-
nosti. 

Da pa ne bi obisk Budimpešte 

navezali samo na gasilstvo, nam je 
v preostanku dneva ostalo dovolj 
časa za ogled še nekaterih zname-
nitosti osrčja Bude, med katerimi 
izstopa palača, cerkev kralja Mat-
jaža, ribiška trdnjava, od daleč se 
nam je ponujal tudi budim-
peštanski parlament, nato smo se 
popeljali po značilnih mostovih -
prav gotovo je med njimi najbolj 
znan Elizabetin most, ki so ga 
ravno v tistem času obnavljali. 
Večer je bil obarvan po madžars-
ko, že zaradi značilnih madžarskih 
jedi, ki so nam jih pripravili gosti-
telji in med katerimi nista man-
jkali golaževa pekoča juha in 
sladkana solata. 

Tretji, zadnji dan našega pote-
panja po Budimpešti smo izkoris-
tili za razgledovanje, odpravili 
smo se ponovno v notranjost mes-
ta, zapeljali mimo še nekaterih 
znamenitosti in se ustavili v Šte-
fanovi cerkvi, največji v Budim-
pešti, z značilno kupolo, ki je nare-
jena iz marmorja, pripeljanega do-
mala iz celega sveta. Ustavili smo 
se tudi na trgu s spomenikom na-
jpomembnejših madžarskih kral-
jev. In tako se je naš obisk Budim-
pešte počasi bUžal h koncu, zakl-
jučili smo ga z zahvalo gostiteljem 
<n jih znova povabili v Slovenijo, v 
Hajdoše, ker jih gasilci pričakujejo 
letos avgusta na gasilskem tekmo-

vanju. 
Gasilska druščina se je iz Bu-

dimpešte vračala polna prijetnih 
doživetij in mnogi so si takrat obl-
jubili, da se v madžarsko prestol-
nico še kdaj vrnejo. Hajdoške ga-
silke so svojim uspehom in s sode-
lovanjem na tekmovanjih izven 
naših meja dodale izkušnjo več. Z 
dobro voljo in lepimi spomini je 
bila tudi pot domov prijetna, v 
spomin na obisk Madžarske in na 
tamkajšnje gasilce pa ostajajo foto-
grafije, ki so gasilkam vedno znova 
najlepši spomin. Gasilske olim-
pijske prvakinje so na Madžars-
kem ponovno dokazale, da lahko s 
ponosom predstavljajo slovensko 
ljubiteljsko gasilstvo in se v gasils-
kih spretnostih merijo tudi z gasil-
ci dvomilijonskega mesta. 

Tat jana Mohorko 

Pogled na mesto z Budimske strani 

Hajdoške in budimpeštanske gasilke so navezale 
dobre stike 

Tako je še do maja letos izgledal center za 
obveščanje v Budimpešti, nadomestil ga je že novi -
opremljen z računalniki 

Josef Tabori 

ORGANIZIRANOST GASILSTVA 
NA MADŽARSKEM 

Naš obisk pri madžarskih 
gasilcih smo Izkoristili tudi 
za kratek pogovor s predse-
dnikom budimpeštanske 
dijaške gasilke zveze in 
hkrati tudi predsednikom 
vsemadžarske gasilske 
zveze Josefom Taborijem. 
Za Tednik je povedal: 

»Razlilo v organiziranosti 
gasilstva na Madžarskem in v 
Sloveniji so velike. Pri nas 200 
gasilcev direktno spada pod 
ministrstvo za notranje zade-
ve, ostali poklicni gasilci pa 
spadajo v občinsko samoup-
ravno organiziranost. Poleg 
tega v naši državi obstaja še 
prostovoljno gasilstvo, ven-
dar ne v tako velikem obseg 
kot v Sloveniji. V socializmu 
pri nas prostovoljstva nismo 
poznali in tudi sedaj ne bi mogel reči, da smo v tej smeri kaj na-
predovali, vsaj pri opremljanju gasilce, pri nas je morda samo 
večja prizadevnost. Obstaja pa še tako imenovano gasilstvo po 
podjetjih in zelo značilni so gasilci v tistih podjetjih, ki so še po-
sebej izpostavljena požarni ogroženosti. Budimpešta ima 23 ga-
silskih okrožij in v 17 večjih so poveljstva, povsod pa imamo 
samo poklicne gasilce. Morda se vam zdi, da na Madžarskem 
dejemo o velik poudarek gasilstvu, pa to ne drži, saj se gasilstvu 
nasploh namenja premalo narodnega dohodka. Prejšnji režim 
nam je pustil velike dolgove in država nam ne pomaga pri naku-
pu nove opreme, ki jo sicer vedno bolj potrebujemo. Povem 
vam, da je težko biti gasilec na Madžarskem, saj tudi poklicni 
žejo malo zaslužijo in se zaradi zahtevnosti tega poklica mladi s 
težavo odločajo za šolanje. Vsak poklicni gasilce pri nas 
potrebuje ustrezno izobrazbo in mora biti dobro usposobljen.« 

* Kako poteka šolanje za 
poklicnega gasilca? 

»že pri desetih letih se otroci lahko odločijo za ta poklic in na 
voljo imamo dve srednji šoli, ki sta za to posebej specializirani, 
'̂ a mlade je premalo vpliva za poklic gasilca, vendar imamo že 
po predmetniku v osnovnih šolah gasilstvo kot obvezen predmet 

prav učitelji naj bi bili tisti, ki bi spodbujali tudi tekmovalno ga-
silstvo. Včasih smo imeli več ekip, tudi do 100, ki so se ude-
leževale gasilskih tekmovanj, danes je drugače, a se že obrača-
^^ bolje.« 

^ Kakšno je sodelovanje 
^ slovenskimi gasilci? 
, »Do sodelovanja s slovenskimi gasilci je prišlo čisto po nakl-
jučju. Najprej smo navezali stike s gasilci iz Ruja, ki so bili na 
®nem od tekmovanj v Avstriji, potem smo se seznanili še z gasilci 

Hajdoš in bili tam že na dveh tekmovanjih. Rekel bi, da izredno 
občudujem slovenske prostovoljne gasilce, ki so z vso svojo 
energijo in nesebično delajo v gasilstvu, želel bi si, da bi tudi pri 

bilo tako. Na tekmovanju so imeli naši gasilci precej treme 
pred olimpijskimi prvakinjami in tisti prvi trenutek se naša ženska 
desetina sploh ni želela udeležiti tekmovanja. Potem je bilo dru-
9.9če, sedaj so mi že povedale, da bodo z veseljem prišle na ga-
silsko tekmovanje v Hajdoše, seveda če jih bodo gasilke povabi-

^ Slovenijo.« 
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MAJSPERK / OB DNEVU DRŽAVNOSTI 

Haloze bogatejše za boHenški dragulj... 
v občini Majšperli so v počastitev dneva slovenslie držav-
nosti prejšnji teden svečano odprli odseka asfaltiranih cest 
od Sestrž do Mostečnega ter od Grah do I kavča v skupni 
dolžini 2 km in v vredosti 27 milijonov ter tri vodovodne sis-
teme za 59 gospodinjstev v Podložah, Preši in Stogovcih v 
skupni dolžini 12 km ter v vrednosti 63 milijonov. Priredit-
ve so sklenili v soboto popoldne, ko je mariborski pomožni 
škof dr. Jožef Smej svečano blagoslovil obnovljeno cerkev 
svetega Bolfenka na Jelovicah in zatem skupaj z domačim 
župnikom Jankom Frangežem opravil mašo za domovino. 

V sredo, 24. junija, so se veseli-
li v Sestržah ob obnovljeni lokal-
ni cesti Sestrže - Mostečno, isto 
popoldne pa so se zbrali še v 
Podložah, kjer so svečano preda-
li namenu 2.160 m dolgo vodo-
vodno omrežje. 

Tudi v hribovitem predelu 
Preše pri Majšperku so v petek, 
26. junija, ob 18. uri svečano 
odprli 1.180 m sekundarnega vo-
dovodnega omrežja. Kot je po-
vedal predsednik gradbenega 
odbora Marjan Turk je investi-
cija s prečrpališčem vred veljala 
okoli 3 milijone tolarjev, od tega 
je polovico prispevala občina 
Majšperk, polovico pa šest pres-
rečnih porabnikov s tega 
območja; posamezniki so s pros-
tovoljnim delom in denarjem za 
pitno vodo prispevali tudi po 

500 tisoč tolarjev. 
Zdrava pitna voda odslej teče 

tudi iz pip 35 gospodinjstev v 
Stogovcih na območju 
majšperške občine. Kot je na 
svečanosti ob odprtju vodo-
vodnega omrežja v tem kraju 
minuli petek, 26. junija, povedal 
predsednik gradbenega odbora 
Vilijem Šeliga, so do sedaj zgra-
dili 5.907 m vodovoda, kar je 
veljalo več kot 42 milijonov to-
larjev. Več kot polovico je pris-
pevala občina, preostalo pa upo-
rabniki z delom in denarjem. 

Osrednje slovesnosti ob dnevu 
državnosti pa so v majšperški 
občini potekale minulo soboto, 
27. junija. Opoldne so svečano 
predali namenu odsek asfaltira-
ne krajevne ceste Grabe - Tkavc 
v dolžini dobrih 700 m. Kot je 
povedal predsednik gradbenega 
odbora Štefan Kodrič, je inves-
ticija veljala 9,7 milijona, od tega 
je polovico prispevala občina, 
polovico pa 30 uporabnikov ces-
te. Ob trinajstih so pri 
Lončariču na Jelovicah pripravi-
li zanimiv posvet o domačih in 
sušenih mesninah, pri čemer so 
posebej predstavili haloško bulo. 

Nekaj po petnajsti uri pa se je 
množica krajanov in gostov iz 
raznih krajev Slovenije zbrala ob 
cerkvici sv. Bolfenka na Jelovi-
cah, ki so jo obnovili na pobudo 
majšperškega župana Franca 
Bezjaka in akademika prof. dr. 
Emilijana Cevca. Dela je stro-
kovno in kvalitetno, pa tudi raz-
meroma hitro opravil po svetu 
priznan restavrator specialist 
Viktor Povšelz Celja ob delni 
pomoči kolegice restavratorke 
iz Varšave Majde Dahuta, strop 

pa je na novo poslikal akadems-
ki slikar Štefan Hauko. Vsa res-
tavratorska in obnovitvena dela 
so veljala okoli 20 milijonov to-
larjev, zanimivo pa je, da so res-
tavratorji pod 21 beleži odkrili 
okoli 500 let stare freske. 

Akademik prof. dr. Emilijan 
Cevc, ki je nadzoroval vsa obno-
vitvena dela, je o cerkvici med 
drugim povedal: "Morda je pose-
ben mik te stavbe prav v njeni 
preprostosti, nepravilni zidavi, 
katerih uboge stene pa bogate 
dragocene freske v ladji in prez-
biteriju. Čas jih je sicer hudo 
prizadel, nova okna v ladji so v 
18. stoletju vsekali kar v sredo 
fresk, še bolj pa je njihov omet 
trpel v statično ogroženem prez-
biteriju. Stene pokrivajo podobe 
svetnikov, največ škofov. V ladji 
držita nad slavolokom angela 
Veronikin prt, na stenah pa ob 
slavoloku opazimo le skope os-
tanke fresk. Na splošno je slo-
govna govorica fresk konserva-
tivna, saj ima izhodišče v sredi 
15. stoletja. Po vsej verjetnosti 
jih je naslikal neznani ptujski 
obrtniško kar spreten slikar v se-
demdesetih letih 15. stoletja. 
Nekoč pozabljene in poškodova-
ne freske je rešila in v dopustni 
meri premišljeno retuširala stro-

kovna roka restavratorja Viktor-
ja Povšeta, kar je velikega pome-
na. Nov živopisan lesen strop pa 
je delo slikarja Štefana Hauka. 
Domači mojstri, zidarji, tesarji, 
mizarske delavnice in krovci pa 
so cerkev poživili s svojim tru-
dom. S tem je rešen lep haloški 
kulturni in verski spomenik, 
obiskovalce pa bo k njemu pri-
vabljala gotovo tudi razgledna 
lega sredi haloških gričev." 

Po svečanem blagoslovu 
obnovljene cerkvice, ki stoji na 
539 m nadmorske višine, so 
poldne na Jelovicah pripravili še 
osrednjo slovesnost občine 
Majšperk ob sedmem dnevu 
državnosti s kulturnim progra-
mom in družabnim srečanjem. 
Majšperški župan Franc Bezjak 
je v slavnostnem govoru orisal 
nekajletna prizadevanja in štiri-
letno delo pri obnovi cerkvice 
sv. Bolfenka ter izgradnji 
mežnarije. Ob tej priložnosti se 
je zahvalil vsem, ki so pri tem 
pomagali, še posebej ministrstvu 
za kulturo. 

Restavrator Viktor Povše je 
med drugim povedal, da je pri 
restavriranju bolfenških fresk 
dal od sebe vse, kar je zmogel, 
samo da bi delo čimbolje opra-
vil: "Čeprav sem po svetu restav-

riral že marsikakšen pomemben 
objekt, je bilo delo na Bolfenku 
naporno in strokovno zelo zah-
tevno. Vsa cerkev je bila že sko-
raj čisto razsuta, ko sem prišel 
vanjo, me je čakal že skoraj 
mrtev pacient. In zagrabil sem 
za delo, ne glede na petek ali sve-
tek, ob tehle stenah ždel tudi po 
10 do 12 ur dnevno. Čeprav se 
zdi cerkvica bogu za hrbtom, je 
delo opravljeno kot v največjem 
mestu. Prisluhnil sem mojstru, 

ki je pred stoletji ustvarjal te 
čudovite freske. Boril sem se mi-
limeter za milimetrom, nekatere 
freske so bile zdrobljene in kar 
21 krat prepleskane. Ohranil in 
rešil sem, kar se je rešiti dalo, 
Čuvajte to moje delo in bodite 
na to ponosni. Kar imate, je veli-
ko vredno, Haloze so s tem dra-
guljem dobile novo kulturno 
vrednost!" 

M . Ozme« 

Prenovl jena cerkv ica 
sv. Bol fenka Je s svojo 
belo preobleko sredi 
hribovitih Haloz že od 
da leč lepo o p a z n a 

S skupn imi m o č m i so pitno vodo spel jal i v hribo-
vit predel obč ine , v Prešo nad M a j š p e r k o m . 

Fotografi je: M. O z m e c 

Tudi v Stogovcih je zdravo pitno vodo iz ptujske, 
ga v o d o o s k r b n e g a s i s t e m a dobi lo 35 gospo, 
dinjstev 

Restavra torska de la na Bol fenku je skrbno opra-
vil Viktor Povše (levo), ki je pod 21 beleži našel 
neprecenl j ive f reske, vsa dela pa Je skrbno nadzo-
rova a k a d e m i k prof. dr. Emili jan Cevc (desno) 

CIRKULANE, Z A M U Š A N I / ODPRTJE NOVIH PRIDOBITEV 

Zdravstveni dom, vodovod in asfaltirane teste 
Letošnje leto je za občino Gorišnica obdobje novih pridobitev, 
saj so samo v zadnjem mesecu občani pripravili več svečanosti, 
ko so v uporabo predali modernizirane ceste, pred dnevom 
državnosti novo stavbo zdravstvenega doma v Cirkulanah in 
minuli petek v Zamušanih še vodovodni sistem in šest kilomet-
rov asfaltiranih cest. Skupna vrednost omenjenih naložb znaša 
kar 125 milijonov tolaijev, občina pa je za pokritje investicij 
uspela pridobiti še denar na ministrstvu za zdravstvo in za de-
mografsko ogroženost, pomemben prispevek pa so dodali še 
občani po pogodbah. 

V CIRKULANAH 
MINISTER DR. 
MARJAN JEREB 

Moderna stavba zdravstvenega 
doma sredi Cirkulanah je prav go-
tovo velika pridobitev za Haloze, 
dragocenejša pa je tudi zato, ker je 
stara stavba v neposredni bližini že 
odslužila svojemu namenu in bi jo 
le stežka obnovili. Sicer pa so se o 
novogradnji, bolje rečeno o adap-
taciji starega zdravstvenega doma 
v Cirkulanah pričeli pogovarjati 
leta 1995, ko so svoj problem 
predstavili tudi na ministrstvu za 
zdravstvo. Gradnjo zdravstvenega 
doma je spremljal gradbeni odbor, 
pomagala je tudi komisija za 
zdravstvo pri občinskem svetu, ki 
jo vodi dr. Zlatko Sok. Po zadnjih 
podatkih je naložba vredna 45 mi-
lijonov tolarjev in še ni v celoti 
pokrita, v prostorih pa bosta v nas-
lednjih dneh pričeli delati obe so-
dobno opremljeni zasebni ambu-

lanti tako splošne prakse kot tudi 
zobozdravniška. Nova stavba v 
zgornjem delu nudi še dve man-
sardni stanovanji, ki sta v lasti 
občine. 

Na svečanosti ob odprtju 
zdravstvenega doma v Cirkulanah 
je bil tudi minister za zdravstvo dr. 
Marjan Jereb, ki je obljubil 
pomoč gorišniški občini pri 
pokritju investicije, sicer pa poh-
valil tiste, ki so zaslužni za no-
vozgrajeni objekt in poudaril, da 
sta šola in zdravje bistveni za 
dobro, predvsem pa dostojno 
življenje ljudi. Z zadovoljstvom je 
nove prostore zdravstva pozdravil 
tudi direktor ZD Ptuj dr, Henrik 
Žlebnik in omenil potrebo po 
dobrem sodelovanju na področju 
zdravstva, četudi bosta v novih 
prostorih delali zasebnici. 

Nov zdravstveni dom v Cikula-
nah je blagoslovil dekan Emil 
Dreu, domačini pa so pripravili 
krajši kulturni program z nasto-

pom učencev tamkajšnje OŠ, mla-
dih tamburašev in pevcev iz vasi 
KPD iz Gorišnice. 

V ZAMUŠANIH 
MINISTER MAG. 
ANTON BERGA UER 

V Zamušanih pa je bila v petek, 
26. junija, svečanost ob zaključku 
gradnje vodovodnega sistema in 
modernizacijskih del na cestah. 
Obe pridobitvi sta v uporabo pre-
dala poleg predsednika vaškega 
odbora Zamušani Davorina Ke-
lenca gorišniški župan Slavko Vi-
senjak in minister za promet in 

zveze mag. Anton Bergauer, ki je 
bil na obisku. Domačini so pripra-
vili bogato svečanost s kulturnim 
programom, ogled cest in kraja, 
blagoslov novih pridobitev pa je 
opravil farni župnik Ivo Holubar. 

Župan Slavko Visenjak je ome-
nil, da so se Zamušančani med 
prvimi vključili v razvojne progra-
me občine. V program razvoja so si 
zadali izgradnjo vodovodnega sis-
tema med naseljema Tibolci in 
Zamušani ter modernizacijo cest 
na območju celotnega naselja. V 
treh letih so pridobili oboje. Pri 
tem je župan posebej pohvalil 

domačina, v občini odgovornega 
za področje komunalne infra-
strukture, Slavka Bratuša. 
Vrednost del pri vodovodu je 
ocenjena na 45 milijonov tolarjev, 
speljan je v dolžini 10 kilometrov, 
iz sistema pa že črpa vodo 120 gos-
podinjstev. Vrednost del pri mod-
ernizaciji cest pa znaša 35 milijo-
nov tolarjev, občani pa so pri in-
vesticiji pomagali z 12 milijoni po 
pogodbah. KOt je povedal Davo-
rin Kelenc, predsednik VO 
Zamušani, so večino zemeljskih 
del opravili v lastni režiji, na se-

danjo plast asfalta pa bodo fini sloj 
preplastitve dali v prihodnjih le-
tih. V prihodnje si želijo še cestno 
razsvetljavo, še najbolj pa jih skrbi 
zavarovanje železniških prehodov, 
za kar si prizadevajo že vrsto let. 

Mag. Anton Bergauer je bil je ̂ ' 
svojem govoru skromen, obljubil 
pa je, da bo ministrstvo pomagalo 
pri izgradnji še zadnjega dela 
pločnika v Moškanjcih in tudi pn 
izgradnji zavarovanih železniških 
prehodov na območju Zamušanov 
- najverjetneje bo to nadvoz. 

Tatjana Mohork« 

Ob odprt ju zdravs tvenega d o m a v C i rku lanah 
V Z a m u š a n i h so na e n e m m e s t u v uporabo P^ '̂ 
dal i obe novi pridobitvi. Foto: TM 
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0BMOŽ / KONCERT OKARINK 

Kdor zna, ta zna! 
Ekonomski šoli Ptuj se zavedajo, da so za uspešno 

^pi-avljanje poiilica prodajalca zelo pomembne komunika-
fijske sposobnosti prodajalca, od katerega se pričakuje 
^^inkovito in kulturno komuniciranje s kupci. Prav tako 
u za uspešno delo potrebno dobro poznavanje blaga z 
niožnostjo svetovanja kupcem, samoiniciativno nepresta-
no izpopolnjevanje in hitro prilagajanje tehnološkemu 
rsizvoju. 

[n okarinke znajo, peti nam-
reč. To so ponovno dokazale 
na svojem letnem koncertu, ki 
jg bil minuli petek v domu kul-
Ĵ re v Ormožu. Publika je bila 
nad nastopom 16 od skupno 19 
članic zbora navdušena, 
pekleta pod vodstvom Klav-

jije Zorjan so svoj koncert na-
menile vsem, ki pogrešajo prist-
ne slovenske ljudske pesmi. Po-
leg Majolčice, Pleničke je prala, 
Roža na vrtu in drugih so zapele 
tudi nekaj dalmatinskih pesmi. 
Inspiracijo za njih so najverjet-
neje našle na svojih vsakoletnih 
intenzivnih pripravah, ki jih 
preživijo na Braču. Tudi to po-
letje bodo gostovale na Braču, 
združile prijetno in koristno ter 
nabrale moči za prihodnjo sezo-
no. Dekleta razmišljajo tudi o 
razširjeni zasedbi zbora. Po šes-

tih letih skupnega prepevanja 
resno razmišljajo o možnosti, da 

bi v svoje vrste sprejele tudi fan-
te. 

Na petkovem koncertu so v 
goste povabile vokalno skupino 
Liguster iz Maribora, ki jo ses-
tavlja devet prijateljev, študen-
tov različnih fakultet univerze v 
Mariboru. Tudi fantje so nav-
dušili poslušalce s svojim zani-
mivim izborom in kvaliteto. 

vki 

Pevke dekliškega zbora Okarina veliko nastopajo v Ormožu, 
okoliških krajih, predstavile pa so se tudi že v tujini 

MAJBPOK/ 50 LET MOŠKEGA PEVSKEGA ZBORA DPD SVOBODA 

Predzadnjo soboto v juniju so v Majšperku proslavili pev-
ski jubilej moškega zbora ob sodelovanju dveh šolskih 
zborov. Moški zbor že vrsto let uspešno vodi Stanko Ved-
lin. Pred njim sta ga zbor vodila še Dušan Pečnik in Ladis-
lav Pulko. 

Sedemnajstčlanski zbor se 
ponaša s kar sedmimi mlajšimi 
pevci, ki mu dajejo dober, prije-
ten zvok. Zbor, ki je v dobri 
pevski kondiciji, je na koncertu 
predstavil kar 16 pesmi (torej 
dovolj za samostojen koncert). S 
po tremi pesmimi sta sodelovala 
tudi oba domača šolska zbora, 
ki ju sugestivno vodi Stanka 
Erjavec. Skoda, da so organiza-
torji vključili v že itak dolgo 
prireditev otroški skeč 
domačina Zmaga Rafolta, ki si 
kot pesnik gotovo zasluži pozor-
nost, vendar na samostojni pri-
reditvi. 
Moški zbor je predstavil ob 

standardnih uspešnicah tudi 
redkeje izvajano skladbo Ljube-
zen in pomlad Anton Nedveda 
ter ne preveč posrečeno harmo-
nizacijo venčka treh ljudskih in 
Ponarodelih F. Robnika. Zbor 
soji kultuviran način petja z 
okusno nadzorovano in dobro 
izkoriščeno dinamiko petja v 
smeri navzgor. Zvok zbora je 

mehak in nenasilen ter prijeten 
za poslušalčevo uho. Stanko 
Vedlin je ujel pravo razmerje 
med tonom in dikcijo. Izvedbe 
večine skladb so bile zelo muzi-
kalne. Zbor preprosto rad in do-
bro poje, saj so po koncertu zelo 
muzikalne. Zbor preprosto rad 
in dobro poje, saj so po koncertu 
skupaj z nekdanjimi pevci do-
dali še kakih pet drugih pesmi! 

Ob izčrpnem poročilu preho-
jene poti zbora, ki ga je podal 
majšperški župan, pa nagovoru 
predsednika ter enega od usta-
novnih članov zbora se mi je ne-
hote utrnila misel, kako je 
mogoče, da zbor oziroma občina 
nista mogla ob številnih spon-
zorjih zbrati toliko denarja, da 
bi izdala za to priložnost zgle-
den jubilejni zbornik s fotodo-
kumentacijo, v katerem bi bilo 
napisano vse tisto, kar smo mo-
rali na triurnem koncertu pos-
lušati? 

Mit ja Gobec 

Sreian/e s književniki 
Ob 1. prazniku občine Videm 

^̂  je zvrstilo veliko prireditev, 
r̂ia izmed teh je bilo srečanje s 

Pisatelji, na katerem so sodelo-
vali tudi učenci OŠ Videm. 

Pobudo za srečanje je dal pisa-
telj 

5 domačin Franc Forstnerič, 
P® je žal zbolel, zato se srečanja 
^̂  udeležil. Kljub njegovi odsot-
'̂ osti smo doživeli nepozabno 
'̂•̂ čanje s pisatelji in pesniki: 

f^enkom Kodričem, Andre-
Brvarjem in Tonetom 

^artljičem. Učenci so brali nji-
ova dela, gostje pa so večer po-

Pestrili še z marsikatero zanimi-
n iz svojega življenja, 
''^čanje se je končalu s klepe-

pri županu Francu Kirbišu. 
OŠ 

Srečanje s Tonetom Partljičem, Zdenkom Kodričem in Andre-
jem Brvarjem Foto: Langerholc 

Vojna la Sfoveni/o - Ormož 
v počastitev dneva državnos-

ti je Nevenka Korpič, etnolo-
ginja Pokrajinskega muzeja 
Ptuj, pripravila zanimivo raz-
stavo z naslovom Vojna za Slo-
venijo - Ormož. Namenjena je 
prikazu dogodkov, ki so na po-
dročju občine potekali v junij-
sko-julijskih dneh leta 1991. O 
najtežjem trenutku novejše 
zgodovine, ko smo Slovenci 
morali braniti samostojnost 
pred nasprotniki nove države, 
je govoril takratni predsednik 
občine dr. Jože Bešvir, 

Razstavo je predstavila ravna-
teljica ptujskega muzeja Marje-
ta Ciglenečki. Zaradi prostor-
ske omejenosti je razstavljenih 
94 od skupno 400 fotografij, ki 
jih je muzeju podaril ormoški 
fotograf Štefan Hozyan, nekaj 
pa jih je primaknil tudi UNZ iz 
Maribora. Razstavo dopolnjuje-
jo predmeti, med katerimi so 
tudi armbrust in drugi deli 
vojaške opreme nekdanje JLA. 
Predmete za razstavo sta poleg 
Štefana Hozyana prispevala še 

Ciril Meško in OOZVVS 
Ormož. 

Razstava je izjemno zanimiva 
in ima poseben značaj, saj "foto-
grafija pove največ in je trajen 
dokument, če pa jo ustvari pro-
fesionalec z umetniško ambici-
jo, pa se njena sporočilnost le še 
povečuje," je poudarila Marjeta 

Ciglenečki. Prvi obiskovalci so 
na fotografijah iskali znane 
obraze, emocije pa so bile toliko 
večje, saj se dogodkov izpred 
sedmih let še vsi dobro spomni-
mo. Miran Fišer je razstavi 
zaželel, da bi dobila svoje stalno 
mesto v Ormožu. 

vki 

Ciril Meško je za razstavo prispeval ta eksponat, ki ga je 
odvzel sovražnim vojakom 

O R M O Ž / SVEČANOSTI OB PRAZNIKU 

... je na eni izmed številnih slovesnosti v počastitev dneva 
državnosti povedal gost iz Ljutomera podpolkovnik Ljubo 
Dražnik, v minuli vojni poveljnik 73. Območnega poveljst-
va TO Ljutomer. Pred sedmimi leti so do dogodkov na 
ormoškem mostu, ko se je začelo resno streljanje, vsi ne-
kako še potihoma upali, da do uporabe si le le ne bo prišlo. 
Po dogodkih v Ormožu in njegovi okolici pa so stvari vide-
li v popolnoma drugi luči. 

Sicer pa so praznik, dan držav-
nosti, letos v Ormožu zelo 
obširno proslavili. Že dopoldne 
so se v Mestni grabi srečali bor-
ci 5. prekomorske brigade. Po-

poldne pa je bila na grajskem 
dvorišču najprej krajša slove-
snost, na kateri je govoril nek-
danji ormoški župan dr. Jože 
Bešvir. Veterani vojne za Slove-
nijo pa so izvedli simbolno vete-
ransko dejanje, ki se izvede na 
vsakem pomembnejšem 
srečanju veteranov. Združenje 
slovenskih častnikov Ormož je 
razvilo svoj novi prapor, ta čast 
je pripadla županu Viliju Trofe-
niku. Združenje slovenskih 
častnikov Ormož deluje od leta 
1991 in ima več kot 200 članov. 
Družijo jih strokovna, športna 
in rekreativna dejavnost. S kul-
turnim programom je svečanos-
ti spremljal kvartet pevcev od 
Sv. Tomaža, nastopila pa je tudi 
folklorna skupina iz Podgorcev. 
Nato so v parku pred gradom 
odkrili spominski znak v spo-
min na vojno za Slovenijo, slo-
vesnosti pa so se nadaljevale na 
mostu čez Dravo. Udeležil se jih 
je tudi nekdanji komandir pos-
taje milice Jure Ferme in opo-

zoril na enotnost, ki jo je v tistih 
kritičnih dneh izkazal slovenski 
narod, in moč, ki jo je s tem pri-
dobil, saj je kljuboval veliko 
močnejšemu nasprotniku. Go-
voril pa je tudi takratni povelj-
nik protidiverzantskega voda 
stotnik Ivan Kuharic. 

Svečanosti so se nadaljevale z 
mašo za domovino v župnijski 
cerkvi Ormož, nato pa so se 
zaključile s proslavo v domu 
kulture, v kateri so nastopili 
moški pevski zbor Dobrava, 
dramski igralec Grega Geč z od-
lomki iz del Ivana Cankarja in 
Jerica Mrzel s pevkami s 
Koroške in v spremljavi mojstra 
Emila Glavnika. 

vici 

Nov spominski znak v parku 
ob gradu 

Ivan Kuharič je na svečanosti izvedel simbolno veteransko 
dejanje 

OD 
TOD 
IN TAM 

VELIKA NEDELJA • 
Peta Velikonedeljska noč 

V soboto bo v Veliki Ne-
delji že 5. Velikonedeljska 
noč, ki jo organizirajo člani 
tamkajšnjega prostovoljne-
ga gasilskega društva. Pro-
gram se bo pričel ob 13. uri, 
ko se bodo gasilci pomerili 
v tekmovanju za pokal Ve-
like Nedelje. Po tekmovan-
ju bodo karaoke za otroke 
in mlade, ki bodo izvajali 
pesmi priljubljene Heidi. 
Mlada pevka bo njihovo 
petje tudi sama ocenila, saj 
bo skupaj z ansamblom Pri-
jatelji iz Ptuja skrbela za 
dobro voljo na prireditvi. 
Tisti, ki pa radi preizkušajo 
svojo srečo, pa jo bodo 
lahko preverili pri srečkah 
velikega srečolova, kjer se 
obeta veliko majhnih in tri 
velike nagrade. 

vki 
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Kuhmrski nusveti 
Morske koziie ali garnele 

Poimenovanje posebno priljubljenih rakov garnel ali morskih 
kožic je zelo neenotno. Izraz garnele uporabljamo tudi za naj-
manjše garnele ali kožice, ki so komaj kaj daljše od 2,5 cm in 
jim pravimo po angleško tudi shrimps. Drobne severnomorske 
kožice ali pink shrimps so znane po vsem svetu in so v Skandi-
naviji prav taka delikatesa kakor v zalivu San Francisca. Se-
vernomorske garnele imenujemo tudi granat in so precej 
nfiajhne in sive. Po okusu se ločijo od drugih, saj Imajo nekoli-
ko pikanten okus, skoraj kot bi bile začinjene, in so zelo cen-
jene, posebej v Veliki Britaniji in Franciji. Cena garnel pa je po-
vezana ne samo s kvaliteto In cenjenostjo njihovega mesa, 
ampak tudi z dragim in zahtevnim ulovom. 

Garnele ali kožice pridejo naj-
bolj do izraza v solatah; zraven 
ponudimo preprost krtih, lahko 
pa tudi surovo maslo. Čeprav je 
na svetu veliko vrst garnel, ki so 
tudi najrazličnejših barv, pa 
imajo skoraj vse čvrsto in neko-
liko sladko meso. Za pripravo 
jedi uporabljamo popolnoma 
sveže, saj lahko zaradi predolge-
ga hranjenja ali nestrokovnega 
ravnanja z njimi pride do kvar-
jenja. 

Pri nas so najbolj uporabne 
srednje velike garnele s pov-
prečno dolžino od 5 do 10 centi-
metrov. Te so osnova jedilnika z 
morskimi sadeži. Uporabljamo 
jih za koktajle in seveda so v teh 
poletnih mesecih najprimer-
nejše za nabodalca ali ražnjiče, 
zraven tega lahko pripravimo še 
ocvrte ali zapečene v različni 
omaki. Srednje velike garnele so 
nekiliko manj nežne kakor 
majhne, zato jih moramo pre-
vidno peči in začiniti, da dobi-
mo primerno zaokrožen okus. 

Tako imenovane orjaške garne-
le so v prodaji tudi pod svojim 
španskim imenom gambas in jih 
je v teži pol kilograma kakih de-
set, odvisno od tega, ali jih 
tehtajo z glavami ali brez njih. 
Garnele te velikosti imajo po-
sebno aromo in okus in so neka-

tere vrste izredno slane. Orjaške 
garnele pogosto srečujemo v 
gala hladnem bifeju ali so prave 
zvezde, pečene na žaru. 

Vsekakor pa garnel ne smemo 
zamenjati s škampi kljub po-
dobnosti v barvi mesa pri neka-
terih, zraven tega pa škampi so-
dijo v skupino jastogov in imajo 
dolge škarje. 

Če kupujete sveže garnele, 
meso ne sme dišati po kloru. 
Toplotna obdelava, kuhanje, 
pečenje ali dušenje je pri pripra-
vi garnel zelo kratka. Majhne 
garnele kuhamo le minuto do 
dve v pari, za koktajl 3 do 4 mi-
nute, cvremo pa prav tako 3 do 4 
minute. Če jih pred toplotno ob-
delavo marinirate, je čas marini-
ranja do 6 ur. Pravilno kuhane 
so takrat, kadar so ob stisku s 
prsti čvrste. 

Najbolj znana mednarodna jed 
iz garnel so tako imenovane 
shrimps creole oziroma garnele s 
paradižnikom, stebelno zeleno, 
vinom in čilijevo omako. Po-
dobne jedi so še garnele z gra-
hom in koprom, v Italiji pri-
pravljajo nešteto rižot, zelo oku-
sne so tudi s česnom in zelenim 
čilijem, v ZDA pa pripravljajo 
tudi enolončnico iz garnel, ki ji 
dodajo okro. 

Garnele lahko uporabimo 

olupljene ali z lupino vred. Od-
stranjevanje lupine je dokaj 
enostaven postopek s pomočjo 
prstov. Lupine in glave garnel 
lahko uporabimo za fond ali ra-
kovo maslo, ki ga lahko upora-
bimo za izbolšanje okusa pri je-
deh iz garnel ali omakah. 

Rakovo maslo naredimo tako, 
da v močnejšem kuhinjskem 
strojčku stolčemo 25 dekagra-
mov rakovih ali jastogovih okle-
pov, lupin in glav garnel. Doda-
mo 10 dekagramov surovega 
masla in temeljito premešamo. 
Nadaljnja obdelava je odvisna 
od tega, za kaj boste rakovo 
maslo uporabili. Pri prvem 
načinu nastane nežno rakovo 
maslo, ki ga lahko ponudimo 
kot prilogo, pri drugem pa mas-
lena mešanica močnejšega oku-
sa, s katero obogatimo juhe in 
omake. 

Prvi način: mešanico stisnemo 
skozi sito, da odstranimo iz nje 
tekočino in trde koščke. Ostane 
oranžna, maslu podobna 
mešanica, ki jo lahko ponudimo 
kot prilogo ali kot dodatek pri 
kanapejih. 

Drugi način: mešanico segre-
jemo v kožici z 250 ml vode. 
Zmes segrevamo le dobrih 15 
minut, nato ohladimo. Pri tem 
se maslo strdi in vodo lahko od-
lijemo. Z dobljeno gosto snovjo 
zgostimo in izboljšamo okus je-
dem iz garnel, predvsem oma-
kam. 

To o garnelah vsekakor ni vse, 
zato bom prihodnjič to temo na-
daljevala, do takrat pa vam 
želim veliko uspeha pri pripravi 

jedi. 

Nada Pignar, 
učiteljica 

kuharstva 

PRIPRAVLJA MAG. BOJAN S INKO, SPE^ 
KLIN . PSIH. / NEKATERI DRUGI PROBLEMI 
DUŠEVNEGA ZDRAVJA - 1 79. NAD 

Eukm, družinm In 
duševna mdrmvie 

40, nadaljevanje 
NEVROTIČNO 
POGOJENI ZA-
KONSKI KON-
FLIKTI . 18, 
NAD, 
Nevrotični zakon -
13, nad. 

Ko nadaljujemo temo o ank-
siozno-depresivnem zakonu, 
moramo povedati, da tako 
strukturo osebnosti pomagajo 
razviti zlasti matere, ki po-
skušajo otroka predolgo 
zadržati v odvisnosti. To so 
matere, ki bi imele rade, da bi 
otrok vedno ostal majhen, 
nemočen in odvisen od njih. 
Prav nič ni presenetljivo, da so 
matere same depresivno struk-
turirane. 

Medtem ko je za omenjeni 
tip mater značilno preveliko 
razvajanje otrok, lahko 
povzročijo depresivno struk-
turo otrok tudi starši, ki otro-
ka pretrdo vzgajajo. Posebno 
je usodno, če starši prerano in 
preveč dosledno zahtevajo od 
njega, da se odpove lastnim 
željam in aktivnosti. 

Matere depresivno-anksioz-
nih ljudi so potemtakem same 
boječe in negotove in s svojim 
stalnim opozarjanjem na ne-
varnosti onemogočajo otroku 
izgraditi zdravo samozaupan-
je. Raziskovalci so odkrili, da 
ima 17% njihovih staršev nev-
rozo srca, od tega matere 

osemkrat pogosteje kot očetje. 
Razumljivo je, da občuti 
otrok, ki odrašča v takem sve-
tu stalnih nevarnosti, paničen 
strah, če ga mati zapusti le za 
hip. V svoji magični veri verja-
me, da je zavarovan pred ne-
varnostmi življenja, dokler se 
brezpogojno oklepa staršev ali 
drugih oseb. 

Očetje anksiozno-depresiv-
nih oseb so pravo nasprotje 
mater, saj so večinoma nasilni, 
togi, avtoritativni, malo-
meščanski in ne trpijo ugovo-
ra. Toda to je le fasada, za ka-
tero skrivajo svojo negotovost. 
Prav ti očetje odločilno sovpli-
vajo na to, da se anksiozno-de-
presivne osebe na eni strani 
bojijo avtoritet, na drugi strani 
pa se, ker niso mogli razviti 
občutkov avtonomije, zatekajo 
pod njihovo varstvo. 

Iz opisa depresivno struktu-
riranih ljudi je razvidno, da jih 
priteguje zlasti materinsko 
skrben, varujoč in darujoč 
partner. Tam, kjer pride v re-
snici do komplementarne zve-
ze takih dveh ljudi, govorimo 
o depresivnem zakonu. 

Partnerji depresivnih ljudi 
so po pravilu mehki ljudje, 
polni topline in domačnosti in 
radi pomagajo drugim ljudem. 
Pri tem je na prvi pogled vide-
ti, da ne pričakujejo nobenega 
povračila. Zanimivo je, da zna-
jo živeti le, če lahko drugemu 
pomagajo. Če skrbneje analizi-
ramo to njihovo naravnanost, 
vidimo, da se čutijo partnerju 
dorasli samo, če je slaboten, 

majhen in nemočen. To pome-
ni, da sami niso preveč trdni, 
da jih mučijo občutki manj-
vrednosti in da ne znajo zahte-
vati ničesar zase. Hvaležnost 
drugih, priznanje za trud in 
občutek, da so drugi prav tako 
ali Še bolj šibki, so jim večkrat 
edina oblika, v kateri najdejo 
samopotrditev. Partnerja s ta-
kim značajem se na prvi pog-
led čudovito ujemata in do-
polnjujeta. Zanimivo je, da je 
v skoraj polovici primerov 
otrok na poti že pred sklenitvi-
jo zakonske zveze, kar kaže na 
neživljenjskost partnerjev. Na 
to kaže tudi to, da zanositev 
služi anksiozno-depresivnemu 
partnerju podzavestno za 
"opravičilo" poroke pred last-
nimi starši. Toda počasi se 
med njiju le zaseje konfliktno 
ozračje. Njen temelj je njuna 
vedno živa bazična bojazen. 
Medtem ko pasivni partner 
živi v stalnem strahu, da se ga 
bo zakonec naveličal in opustil 
svojo skrb (tega se boji že zato, 
ker čuti, da sam n i č m r ne sto-
ri zanj niti ni pripravljen kar-
koli storiti), se ta boji, da ga 
partner ne bo več potreboval 
ali mu izkazoval hvaležnosti. 

Naslednjič pa bomo govorili 
podrobneje o teh konfliktih, 

mag. Bojan Šinko 

PISE: ING. M I R A N GLUSIC / ^ V VRTU ^ V VRTU 

Vrt ob kresu 
Začelo se je za ta čas precej neugodno in deževno poletje. 
Tudi vremenski pregovor "Dež na Ladislava (goduje 27. 
rožnika) - poletje po vodi splava" temu pritrjuje. Vrtičkarji se 

tem vremenskim razmeram ne bomo uklonili, temveč se še bolj zavzeli, da s 
skrbnejšo nego vrtnin obetavno letino nadaljujemo tudi v drugem polletju. 

V SADNEM VRTU se izteka obiranje 
najzgodnejših sadnih vrst žlahtnih 
sadežev češenj, višenj in precej sort vrtnih 
jagod. Bogata narava pa nam v tem času 
že zori naslednjo obširno sadno vrsto, ja-
godičevje. Med prvimi zori ribez, zato obi-
ranju in negi grmov po obiranju v tem času 
posvetimo nekaj več pozornosti. Z obiran-
jem ribeza ni potrebno hiteti. Ko dozori, ga 
brez skrbi, da bi se pridelek zmanjšal, obi-
ramo cel mesec dni. Podobno kot grozdje 
vinske trte tudi ribezovo z odlaganjem obi-
ranja pridobiva na kakovosti. 
RitDezovim grmom takoj po obiranju, lahko 
pa že med obiranjem pričnemo izrezovati 
stare izrojene veje, redčiti grme pregostih 
poganjkov in opravimo vzgojno rez. Za 
nego ribezovih grmov je zelena rez po-
membnejša od zimske, saj naj za čas zinn-
skega mirovanja ostane le kakšen popra-
vek vzgojne rezi. Pri posameznih vrstah ri-
beza nnoramo ločiti sorte, ki rodijo le na 
enoletnih mladikah, od sort, ki rode na 
brstikah dvo- in večletnih vej in temu mora-
mo pril^oditi način rezi. Ribezov grm bo 
rodnejši, pridelek pa kakovostnejši, če 
bodo ogrodne veje enakonnerno razpore-
jene v obliki kotlaste vzgoje z dobro 
osvetljeno sredino grma. Praviloma naj bi 
imel grm po dve ogrodni veji, vzgojeni iz 
trO", dvo- in enoletnih poganjkov. Z razvr-
stitvijo šestih ogrodnih vej različne starosti 
se grm vsako leto obnovi za tretjino ogrod-
nega in rodnega lesa. Pri zeleni rezi 
izrežemo veje, starejše od treh let, letošnje 
številne poganjke, ki grm prekomerno za-
senčujejo, pa razen dveh, odbranih za na-
daljnjo vzgojo, odstraninno. Ribez potrebu-
je za rast dobro, rodovitno in zračno 
zemljo z obilico humusa in dobro 
založeno z rastlinskimi hranljivimi snovmi. 

Zaradi boljše talne vlažnosti in toplote mu 
ustrezajo zastrta tla. Tla pod grmi naj bodo 
razplevljena in rahlo prerahljana ter pog-
nojena z mešanimi rudninskimi gnojili. Da 
bi se do jeseni grmi še dovolj obrastli in 
utrdili ter da bi se njih formirala obilica rod-
nih brstov, izvedemo čim več opravil pri 
negi in obdelavi ribezovih grmov v polet-
nem obdobju, torej takoj po obiranju. 
V OKRASNEM VRTU zgodaj cvetoče 
vrtnice že odcvetajo. Odcvetelo cvetje s 
pecljem vred sproti izrezujemo, da se iz 
cveta ne bi razvijal plod, ki porabi soraz-
merno precej rastlinske hrane, oziroma da 
se na njem ne bi razvijala cvetna gniloba. 
Cvetove čajevk režemo precej nizko - do 
pr\/ih zalistnikov. Cvete mnogocvetnic iz-
rezujemo kot odcvetela socvetja v celoti 
do nižje rastočih cvetnih brstov ali po-
ganjkov, da bi se za naslednje cvetno ob-
dobje iz starih ogrodnih steblik razvili 
krepki in s cvetnimi brsti gosto obraščeni 
poganjki. Popenjavkam, ki letno cveto 
samo enkrat, cvetne poganjke po cvetenju 
krajšamo na reznike z dvenria do tremi listi 
oziroma brsti, ki naj bodo enakomerno 
razporejeni po ogrodni stebliki. 
Kakteje razmnožujemo s semenom, ste-
bel ni mi ali listnimi potaknjenci, delitvijo ali 
cepljenjem. Za večino rodov kaktej, ki tvo-
rijo sončna stebelca z listi, je najprepros-
tejši način razmnoževanja s potaknjenci. V 
začetku poletja oddelimo od matične rast-
line liste s koreniko ali brez nje. Tako na-
brane potaknjence položimo za dan ali 
dva na papir v senčen prostor s tempera-
turo okrog 10 stopinj Celzija, da se rezna 
ploskev zaraste, nakar jih posadimo v 
lončke z mešanico šote in peska, kjer se 
bodo vkoreninili. 
V ZELENJAVNEM VRTU konec junija in v 

začetku julija sejemo oziroma 
sadimo vrtnine, ki jih bomo na-
menili za jesensko rabo in zim-
sko hrambo. 
V začetku junija v gredo setve-

nico posejana cvetača se je v treh tednih 
ali mesecu dni razvila v dovolj krepke sadi-
ke za jesensko rabo. Če sadik nismo vzgo-
jili donna, bodimo pri nakupu pozorni, da 
bodo zdrave. Sadike, ki imajo po steblu in 
korenininah majhne odebeline, so obolele 
in jih ne sadimo. Sadike cvetače posadi-
mo nekoliko globlje, kot so rastle v setveni 
gredi, da se bolje vkoreninijo. Na dobro 
navlaženo zemljo v nasadu nasipljemo 
plast zastirke iz preperelega gnoja, kom-
posta ali šotovke, ki bo v vročih julijskih 
dneh varovala tla pred izhlapevanjem. 
Kitajski ohrovt, iz katerega je mogoče pri-
praviti različne okusne solate in prikuhe, 
tudi v naših vrtovih vse pogosteje pridelu-
jemo. To je izrazita jesenska kapusnica, ki 
se najbolje razvija in bujno raste v kratkih 
dnevih in dolgih nočeh. S setvijo ne sme-
mo hiteti. V naših vremenskih razmerah se 
njegova setev najbolje obnese, če jo opra-
vimo sredi julija. Sejemo ga na izpraznjene 
gredice za krompičkom, korenčkom ali 
stročjim fižolom v kupčke po 4 do 5 semen 
na razdaljo 35 do 40 cm. Brž ko seme 
vzkali, rastlinice prepulimo in pustimo le 
po eno v skupini. Posevek dobro raste v 
srednje rodovitni vrtni zemlji, kjer mu ne 
primanjkuje vlage. Priporočljivi sorti za se-
tev v naših rastnih razmerah sta nagaoka F 
1 in grannat. 

Prve dni julija je še zadnji čas za setev niz-
kega zelenostročnega fižola. Sorte lusia, 
krivček in starozagorski, ki dajo pridelek 
stročkov, uporabnih za pobiranje, že v 50 
dneh, bodo primerne za spravilo do prvih 
septembrskih dni, ko je že toliko hlad-
nejše, da fižolovo stočje več ne dorašča. 

Miran Giušič, ing.agr. 

KARATE 

piu^i^stn 

Ivan Stopajnik (levo) in Robi Cvetko sta postala mojstra ka-
rateja. Foto: Kosi 

Robi Cvetko m Ivan Stopajnik 
sta 4. junija na Akademiji boril-
nih športov v Ptuju osvojila črni 
pas (1. DAN - prva mojstrska 
stopnja) v karateju. Naziv sta 
položila pred izpitno komisijo, 
ki ji je predsedoval Sil veste v Vo-
grinec (4. DAN), strokovni vodja 
akademije. 

Njim dosežek je rezultat šesdet-
nega šolanja, v katerem sta se pre-
kalila kot tekmovalca in dozorela 
v karate eksperta. Izpit za naziv 
meijin oz. mojster sta zagovarjala 
praktično in teoretično. Praktični 

prikaz je zajemal kinom (osnoviî  
tehniko), l^te (vezano tehniko)) 
jiyu ippon kumite (sparing), sho; 
bu sanbon (borbe) in tameshiwan 
(teste lomljenja desk in zidakov)' 
V teoretičnem delu sta v petih If 
tih opravila predmemik 12 izp'" 
tov s področja zgodovin^ etik^ 
psihologije in biomehanike teh" 
nik ter predložila diplomsko nasO" 
go na temo karateja. Mojstrski P^ 
imata verificiran pri Kmrate zve3 
Slovenije in svetovni federaci)' 
WKF. 

Janez Cvetki 

Krvodajalci 
16. JUNIJ - Botfenk Pokrivač, Sodinci 34, Stanko Rep, Nova vas 1. 
Jože Potočnik, Lušečka vas 33, Kari Furek, Draženci 
Zajšek, Dobrina 69, Anita Zaje, Stritarjeva pot 9, Ptuj, Marija Zuran-
Cirkuiane 32, Stanislav Meznarič. Trnovska vas 45/a, Marjan MegliC' 
Spublja 65, Marjan Peteršič, Dornava 85/b, Franc Cigula, Dornava 
141, Marija Burjan, Hajdoše 53/a, Darijan Lah, Orešje 72. FrančeK 
Ljubeč, Zagojici 27, Ivana Modrtč, Kicar 10/a, Jožica Lovrec, Zla* 
točičje 36. 
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jV. TOMAŽ/KRESOVANJE POMLADNIH STRANK 

ponovno noga/afo vreme 
Zadnjih nekaj let pripravljajo 
hčinski odbori Slovenske 

rudske stranke, Zelenih Slove-
jjg in Slovenskih krščanskih 

Ipiokratov Ormož na pred-
yjcer dneva državnosti kreso-
^̂ je. Vsako leto se zberejo v 
j^gem kraju občine. Letos se 
jjj je čez 200 zbralo pri Sv. 
fomažu. 
Gotovo bi bila prireditev pre-

bolj množična, če jo organi-
âtorjena ne bi, kot tudi lani na 

ĵ umu, zagodlo vreme. Najprej 
se zbrani podali k maši za do-

movino, nato pa so druženje na-
jjljevali na športnem igrišču. 
Slavnostni govornik je bil pred-
s e d n i k ljudske stranke in 
o r m o š k i podžupan Miroslav 
Hanželič. Za kulturni program 

pa je poskrbela domača skupina 
Bel canto pod vodstvom Stanka 
Pšaka. 

Utrinek z zbora pomladnih 
strank. 

vki 

Ho 24 w na cfcm 
v soboto je bila v Moškanjcih kratka slovesnost ob odprtju 
zasebne veterinarske ambulante Mirana Vernika, dr. vete-
rinarske medicine. Kot je povedal lastnik, je ideja za za-
sebno ambulanto zorela 20 let, povsem konkretne pripra-
ve nanjo pa so potekale zadnjih osem let. 

V ambulanti bodo lahko lastni-
ki živali iskali vse vrste veteri-
narskih storitev, za območje 
občine Gorišnica pa ima ambu-
lanta tudi koncesijo in bo 
opravljala vse ustrezne storitve, 
med drugim tudi izdajo zdravst-
venih spričeval. Veterinarska 
ambulanta dr. Mirana Vernika 
je odprta vsak dan od 7.30 do 14. 
ure, v soboto do 10. ure, v stalni 

pripravljenosti pa je med delav-
nikom ves preostali čas, med 
prazniki in ob nedeljah pa je v 
pripravljenosti 24 ur na dan. Ve-
terinarsko pomoč lahko v tem 
času naročite na tel. 0609-634-
959. 

Otvoritvene slovesnosti so se v 
soboto udeležili številni gostje, 
med njimi župan občine 
Gorišnica Slavko Visenjak in 

direktor veterinarske zbornice 
mag. Franc Kovač. Župan Vi-
senjak je izrazil veselje ob po-
membni pridobitvi za to kmetij-
sko območje in zaželel novemu 
"podjetniku" uspešno delo, čes-
titke in dobre želje pa so mu iz-
razili tudi v imenu veterinarske 
zbornice. Najbolj so veterinar-
ske ambulante zagotovo veseli 
kmetovalci - živinorejci in vsi 
drugi lastniki domačih živali, saj 
bo zdravniška roka zanje odslej 
na voljo v neposredni bližini. 

JB 

SLOVENSKA BISTRICA / ZUPANOVE PETICE 

Smemie z odTrai/afa' MsfiišUA šo/ 
Letošnje šolsko leto, predvsem tisti del, kfer z ocenami potrdijo učenčevo znanje, je za nami. 

Spričevala so varno spravljena doma, šolarji pa že veselo preživljajo proste dneve vse tja do je-
seni, ko se bodo spoprijeli z novimi nalogami. Med njimi so številni osmošolci, ki so sklenili 
osemletno šolanje in opravili vpis na eno izmed številnih srednjih šoL Navada je, da se tistih, ki 
so vseh osem let sklenili šolanje z odličnim uspehom, spomni tudi župan in zanje pripravi pose-
ben sprejem. 

Tako so v Slovenski Bistrici minulo sredo v viteški dvorani gradu svečano pričakali skoraj stotnijo 
(dva manj) absolutnih odličnjakov. K svečanosti trenutka sta pripomogli Mojca Aiheiter in Janja 
Belič, učenki glasbene šole iz Slovenske Bistrice, ki bosta čez nekaj let tudi sami deležni podobnega 
sprejema. Največ absolutnih odličnjakov je seveda iz osnovne šole Pohorskega odreda iz Slovenske 
Bistrice, ki je tudi številčno najmočnejša šola v občini, sledijo iz Oplotnice, s Črešnjevca, iz Makol, 
s Spodnje Polskave, iz PpljČan, s Keblja^Šmartna na Pohorju, Laporja, Tinja ter osnovne šole Min-
ke Namestnik - Sonje. Župan dr. Ivan Žagar je odličnjakom čestital k uspehu, ki jim naj bo vodilo 
v nadaljnjem življenju. Povdaril pa je, da so s tem dokazali, da zmorejo če le hočejo. Ob koncu svo-
jega nagovora jim je zažele mirno mladost in svetlo prihodnost. 

Najsvečanejši trenutek je brez dvoma bil vročanje županove petice in vpis v spominsko knjigo 
odličnjakov občine Slovenska Bistrica. VT 

SL. BISTRICA / PROSLAVA OB DNEVU DRŽAVNOSTI 

2& fM#i nainm mmgim^ 
^>'ečanost ob dnevu slovenske državnosti, bila je na pred-

praznika, se je pričela ob lipi pred bistriškim gra-
s krajšim koncertom pihalnega orkestra glasbene 
iz Slovenske Bistrice ter nastopom bistriških 

"'ažoretk, ki so pred nedavnim v svoji kategoriji postale 
''fžavne prvakinje. Drugi del svečanosti je potekal na no-
^ranjem grajskem d\orišču s koncertom ženskega pevske-
^ zbora D P D Svoboda iz Slovenske Bistrice, ki ga vodi dr. 
^ran Arbeiter. Program je povezovala Jana Jeglič, ki je 

tej priložnosti prebrala pesmi Toneta Kuntneija. 

^ Pomenu dneva državnosti je 
^^^oril predsednik občinskega 

prof. dr. Janko Čar in med 
"•̂ gim povedal, da je 25. junij, 

slovenske državnosti, po-
enljivo povezan še z drugim za 
ovence prav tako pomembnim 

ĵ °6odkom, to je 150-letnico do-
.^'^enta o Zedinjeni Sloveniji. 

endar takrat, pred poldrugim 
^ '̂̂ '̂ tjem, čas za takšno dejanje 
Q bil zrel," je nadaljeval dr. 
J êr omenil tabore kot plebi-

^olje najširših mnočic na 
^^^nskem, da se ideja udejani. 

Zanimivo je, da smo se Slovenci 
v usodnih trenutkih vedno zave-
dali svojega obstoja, kljub temu 
da so nas v preteklosti proti naši 
volji mleli tuji mlini in pripo-
mogli k temu, da je brat dvignil 
roko nad brata, kar pri Sloven-
cih še vedno ni v celoti pozablje-
no. Dr. Čar je še dejal, da ima na-
rod, ki ne počisti svoje prete-
klosti, težave tudi s prihodnost-
jo. Vendar naj to pomembno in 
občutljivo delo raziskave prete-
klosti in krivde enih ali drugih 
opravijo za to usposobljeni zgo-

dovinarji, ki pa se pri teh stvareh 
ne bodo nagibali ne na eno in ne 
na drugo stran. O problemih 
takšne ali druge narave ni govo-
ril zato, da bi kazal zgolj na po-
kvarjenost družbe, temveč je 
želel opozoriti na stvari, ki jih ne 
bi smeli počenjati. Kljub vsemu 
pa naj nas 25. junij opogumlja in 
združuje, navdušuje kot Sloven-
ce in kot občane, naj potrka na 
našo zavest, ki je velikokrat ca-
gava, in na maloštevilne zastave, 
ki ob prazniku visijo. 

Če zastave mnogi preprosto 
"pozabijo" razobesiti, pa ne mo-
rem mimo tega, da je udeležba 
na takšnih proslavah prej 
skromna kot številčna. Kdo vse 
ni prišel, sam najbolje ve, vendar 
ti ob prebiranju, kdo naj bi bil 
na proslavi, postane nehote ne-
rodno, ko se ozreš in številnih s 
tistega dolgega seznama skoraj 
nikoli ne srečaš na taki in po-
dobnih svečanostih. 

Vida Topolovec 

LESKOVEC / 70 LET GASILSKEGA DRUŠTVA 

gasilsko vofilo 
m društveni prapor 
Nedeljsko slavje v Leskovcu, ki je sodilo v praznovanje 
prvega praznika občine Videm, je bilo posvečeno tudi dru-
gemu dnevu gasilcev občine Videm, najpomembnejši praz-
nik pa je slavilo domače prostovoljno gasi lsko društvo, ki 
je oziroma bo letos dopolnilo 70 let uspešnega dela. 

V nedeljo so se v Leskovcu 
zbrali od blizu in daleč vsi, ki se 
kakorkoli udejstvujejo v gasil-
skih vrstah. Prišli so tudi gasilci 
treh društev z druge strani slo-
vensko-hrvatske meje in celo ga-
silci iz sosednje Madžarske. 

Gasilsko društvo Leskovec, se-
daj Prostovoljno gasilsko 
društvo, je bilo ustanovljeno na 
martinovo leta 1928, je povedal 
predsednik Anton Stopajnik. 
Njegovo ustanovitev in 70-letno 
zgodovino je v kroniko društva 
strnil član PGD Leskovec in 
obenem predsednik Gasilske 
zveze občine Videm mag. Janez 
Mere. Ustanovni člani društva 
so bili Friderik Vreg, Alihael 
Skok, Jožef Bračič, Franc Časek, 
Jožef Horvat, Jožef Kmetec, Ja-
nez Kmetec, Franc Korošec, 
Martin Krajnc, Jožef Stopajnik, 
Simon Podgoršek, Jožef Pod-
goršek, Franc Vnuk in Jožef 
Žuran. Društvo je začelo delati 
tako rekoč iz nič, brez opreme in 
prostorov. Skozi leta in desetlet-
ja je nato krepilo svoje vrste, si 
zagotovilo prostore v sedanjem 
gasilskem domu, ga obnavljalo 
in dograjevalo in skrbelo za ga-
silsko opremo. Nihanja so bila 
tudi na kadrovskem področju, 
saj so zgodovino društva 
spremljali številni svetovno 
usodni dogodki. Ni potrebno 
posebej povdarjati, da je bilo 
društvo vseskozi pomembno gi-
balo dela in življenja v Leskovcu 
in okolici. Tako je še vedno, saj 
je gasilstvo vpeto v vsa družbena 
dogajanja. Danes šteje društvo 
64 članov, ima lepo urejen gasil-
ski dom in moderno gasilsko 
tehniko. 

Janez Mere je opisal tudi dvo-
letno delo Gasilske zveze občine 
Videm. Poudaril je, da so v tem 
obdobju dali prednost izo-
braževanju članov PGD, izdelali 
operativni načrt zveze, trenutna 
naloga pa so še operativni načrti 

društev. Poudaril je tudi dobro 
sodelovanje z občino Videm in 
pa velike finančne težave, ki pes-
tijo društva pri njihovih razvoj-
nih načrtih. 

Slavnostni govornik na slove-
snosti je bil župan občine Videm 
Franc Kirbiš. Gasilcem je česti-
tal za pomembne praznike in še 
posebej vsem, ki so dolga deset-
letja ostali zvesti tej humani, pa 

vendar v družbi še premalo cen-
jeni dejavnosti. 

Sledila je podelitev številnih 
gasilskih priznanj, najprej tistih, 
ki jih je podelila Gasilska zveza 
Slovenije, nato priznanj gasilske 
zveze občine Videm, pa tudi pi-
snih priznanj za napredovanje v 
gasilski strokovnosti. PGD Le-
skovec je od GZS prejelo odliko-
vanje druge stopnje, gasilsko 
priznanje prve stopnje Gasilske 
zveze Videm, pa tudi priznanje 
občine Videm. 

Na slovesnosti so razvili in bla-
goslovili nov društveni prapor, 
namenu pa predali tudi novo 
kombinirano gasilsko vozilo. 

J. Bračič 

Leskovški gasilci so razvili nov društveni prapor 

S šampanjcem so krstili novo gasilsko vozilo. Na sliki eden ob 
botrov, Franc Šalamun. • Foto: Langerholc 

GORIŠNICA / SREČANJE OSTARELIH OBČANOV 

Tudi sttuejši se 
veselilo pmlobltev 
Starejši se radi družijo in tudi v občini Gorišnica so to do-
kazali na svojem tretjem srečanju. Z veseljem in zaniman-
jem so pričakali srečanje, saj so se tako srečali s svojimi 
znanci in prijatelji ter z njimi poklepetali. 

Na srečanju v Cirkulanah so 
povedali, da z zadovoljstvom 
spremljajo delo in pridobitve se-
danje občine, saj nekateri med 
njimi niso verjeli, da se bodo 
tudi na vrhu Haloz vozili po as-
faltnih cestah ter da bo v njiho-
vih gospodinjstvih tekala pitna 
voda iz pipe. O svojih osebnih 
ter zdravstvenih težavah tokrat 
niso govorili, saj so se prepustili 
rajanju. 

Za pester kulturni program so 
poskrbeli domačini iz Cirkulan 
ter organizatorji srečanja - Slo-
venska ljudska stranka - po-
družnica Gorišnica-Cirkulane. Z 
močnim aplavzom so se zahvalili 
tudi gorišniškemu županu Slav-
ku Visenjaku, ki jih je nagovoril 
s priložnostnim govorom. Tople 
besede pa jim je izrekel tudi mi-

nister za obrambo, ki se je tisti 
dan mudil v Gorišnici. 

Med 180 udeleženci srečanja se 
je slišalo veliko smeha ter dobre 
volje. Ob koncu so se razšli v 
upanju, da se prihodnje leto zo-
pet dobijo. 

MS 

Starejši od 75 let v občini Gorišnica so se na tretjem srečanju 
pogovarjali o pridobitvah občine ter se zabavali. Foto: Laura 
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PTUJ / S TRETJE PTUJSKE AVDICIJE ZA MANEKENKE IN MANEKENE 

Pogum zbralo 23 deklet in fantom 
TRETJE PTUJSKE AVDICIJE ZA MANEKENKE IN MANEKENE SE JE UDELEŽILO 17 DEKLET IN ŠEST FANTOV • MAN| 
KENSKI TEČAJ LETOS V PTUJU 
v domu ribičev je bila dan pred dnevom državnosti tretja 
ptujska avdicija za manekenke in manekene, ki jo je družba Ra-
dio-Tednik organizirala v sodelovanju z modnooblikovainim 
studiem Marjana Podiesnika iz Maribora in podjetjem Sonja, 
d.o.o., iz Ptuja. Generalni polirovitelj je bilo podjetje Tenzor, 
d.o.o., iz Ptuja, sponzoiji pa Mestna občina Ptuj, Mercator SVS, 
d.d., Ptuj, Emona-Merkur, d.d., Ptuj, Območna obrtna zbornica 
Ptuj, butik Sonja., zlatar Emil Ogrizek, Dominus, d.o.o., Ptuj, 
Ribiška družina Ptuj in cvetličarstvo Rožmarin Hermine Hor-
vat iz Ptuja. 

Mladi iz Ptuja, bližnje okolice in 
Maribora so tudi tokrat sprejeli iz-
ziv, združen v znanem geslu, da se 
sreča nasmehne le drznim. Pri-
javnico je oddalo 20 deklet, pred 
komisijo se jih je predstavilo 17, 
fantov pa je bilo šest. Za vztrajnost 
so tokrat organizatorji nagradili 
Natašo Čuček, ki je tokrat sodelo-
vala že tretjič. Vsako leto je iz-
boljšala uvrstitev, letos je bila med 
šestimi najbolje ocenjenimi dekle-
ti. Prva pa se je na letošnjo avdicijo 
prijavila 13-letna Karmen Kline 
iz Dolan, ki je prav tako kot 
Nataša prejela vstopnice za kopan-
je v ptujskih Termah. 

Da bi vsaj malo pregnali tremo 
in nervozo pred nastopom oziro-
ma ocenjevanjem, so se letošnjim 
udeleženkam in udeležencem av-
dicije predstavila ptujska dekleta, 
ki so uspela na prejšnjih ptujskih 
in tudi mariborskih avdicijah ter 
že nekaj časa suvereno nastopajo 
na slovenski lepotni in modni sce-
ni. Njihovi uspehi naj bi bili vodi-
lo novi generaciji manekenk in le-
potic. Avdicija je lahko le 
odskočna deska za to pot, na kateri 
je potrebno imeti veliko vztrajnos-
ti, predvsem pa samozavesti, zau-
panja vase in v uspeh. Tudi Alen-
ka Vindiš, Barbara Cenčič, Gor-
dana Ogrizek, Darja Koren Maja 
Lešnik, Manja Gojkovič in Ra-
mona Seka so se morale truditi, 
da so uspele. Na modni reviji so 
predstavile aktualne kreacije Bar-
bare Plaveč za to poletje, ki so 
tudi tokrat navdušile. 

Komisijo, ki je ocenjevala nasto-
pe mladih, je letos vodila Alenka 

Vindiš, miss Slovenije '96, pri delu 
pa so ji pomagali: Barbara Cenčič 
(kraljica Slovenije '97), Miroslav 
Luci (župan Mestne občine Ptuj), 
Vlado Čuš (strokovni vodja 
01ympika), Metod Peklar (Plesni 
center Mambo), Sonja Plaveč 
(Sonja, d.o.o), Miran Senčar (di-
rektor Tenzor, d.o.o.), Marjan 
Podlesnik (MOS), Diana Oblak 
(vodja oddelka reklame in propa-
gande, Mercator SVS,d.d. Ptuj), 
Jože Smigoc (odgovorni urednik 
Tednika), Oliver Težak (propa-
gandist Tednika), Dani Kolarič 
(frizer, vizažist), Davorin Topolo-
vec (Dominus, d.o.o, Ptuj), Mari-
ja Slodnjak, Tatjana Mohorko in 
Martin Ozmec (vsi novinarji 
družbe Radio-Tednik) ter Franc 
Trbuc iz Ribiške družine Ptuj. Za 
ozvočenje je poskrbel Davorin 
Jukič. Pri udeleženkah in ude-
ležencih avdicije so ocenjevali 
obraz, noge, hojo, postavo in celo-
ten vtis. Zaradi treme in nervoze 
so se morali nastopajoči komisiji 
pokazati večkrat, da je lahko bilo 
ocenjevanje verodostojno. Delo pa 
ni bilo lahko. Kot na vsakem po-
dobnem tekmovanju je bilo treba 
izbrati najboljše tri pri dekletih in 
najboljše tri pri fantih. Pri dekle-
tih, ker jih je bilo 17, so bile v dru-
gi krog izbrane: Mihaela Kuko-
vec, Anja Grah, Nataša Čuček, 
Tanja Krefl, Petra Grah in Maja 
Žunkovič. Pri fantih je bilo lažje, 
in ker jih je bilo manj, so jih lahko 
rangirali že v drugem krogu. Pri 
tem je bil najuspešnejši Bruno 
Šincek, 22-letni študent iz Mezgo-
vcev 22, drugi je bil 20-letni štu-
dent Aleš Mlakar iz Tržca, tretji 
pa 20-letni trgovec Almir Zahovič 
iz Kidričevega. Pri dekletih je med 
šestimi največ točk zbrala 17-letna 

gimnazijka Mihaela Kukovec iz 
Ptuja, druga je bila 17-letna 
gimnazijka Petra Grah iz Maribo-
ra, tretja pa 16-letna gimnazijka 
Maja Žunkovič iz Ptuja. Njihovo 
veselje ob razglasitvi rezultatov so 
delili tudi drugi udeleženci. Zma-
govalka Mihaela Kukovec je poleg 
denarne nagrade župana mestne 
občine Ptuj prejela še prelep 
prstan zlatarja Emila Ogrizka, ki ji 
ga je izročil Miran Senčar, direk-
tor Tenzorja, generalni pokrovitelj 
letošnje avdicije, in modro čipkas-
to obleko, ki jo je kreirala Barbara 
Plaveč, zašili pa so jo v butiku 
Sonja. Ta obleka, ki jo je Mihaeli 
izročil Dani Kolarič, ji je bila tudi 
najbolj všeč na modni reviji in si jo 
je na tihem želela. Denarni nagra-
di župana mestne občine sta preje-
li tudi drugouvrščeno in 
tretjeuvrščeno dekle, šopke pa je 
prispevalo cvetličarstvo Rožmarin. 
Prvi trije fantje so prejeli denarne 
nagrade podjetja Tenzor, s srajca-
mi pa jih je obdarilo podjetje Do-
minus Davorina Topolovca. Na-
jbolje ocenjena dekleta in fantje so 
se odločili, da bodo obiskovali po-
letni manekenski tečaj, ki ga bo 
Marjan Podlesnik imel v Domu 
ribičev na Rogoznici. Vabilu se 
lahko odzovejo tudi drugi. 

Tretja ptujska avdicija za mane-
kenke in manekene je uspela. Veli-
ko spodbudnih in pohvalnih 
besed je bila deležna s strani župa-
na mestne občine Miroslava Luci-
ja, Zdravka Geržine, lastnika li-
cence tekmovanja za miss Sloveni-
je, ki se je avdicije udeležil kot gost 
in ob tej priložnosti predstavil 
letošnji projekt tekmovanja, 
takšno avdicijo pa si po besedah 
Marjana Podiesnika želijo tudi v 
Mariboru. 

Kaj pa so povedali mladi - tisti, 
ki jim je bila avdicija tudi namen-
jena, da bi jim pomagali odpreti 
vrata v manekenstvo in na lepotne 
odre? 

Mihaela Kukovec, zmagovalka 
med dekleti: "Zahvalila bi se vsem, 
ki so mi svetovali, da se avdicije 
udeležim. Vsem, ki se v bodoče 
želijo udeležiti avdicij, pa bi sveto-
vala, da bi bili bolj samozavestni 
in predvsem brez treme. Zmage 
nisem pričakovala. Danes se je ve-

selil tudi moj fant, ki je bil tretji. 
Za naju oba je danes bil srečen 
dan." 

Petra Grah, ki je bila druga, je 
povedala: "Drugega mesta nisem 
pričakovala. Avdicija je bila zelo 
dobro organizirana. Zahvalila bi 
se vsem, ki so me podpirali, 
predvsem pa mojim staršem." 

Maja Žunkovič, ki je bila tretja: 
"Takšnega izida nisem pričakova-
la. Mislila sem priti samo na 
modno revijo, zato sem uspeha to-

liko bolj vesela." 
Bruno Sinček, zmagovalec med 

fanti: "Ob študiju se v prostem 
času rad ukvarjam s športom, veli-
ko pa presedim tudi ob računalni-
ku. 11. julija bom imel prvi nastop 
v živo na Zvok šoku v Moškanjcih 
- s pomočjo računalnika bom v 
živo predvajal glasbo. Današnje 
zmage sem zelo vesel, ker je prišla 
nenapovedano. 10 tisočakov bom 
porabil za manekenski tečaj, pet 
tisoč pa za prijatelje." 

Aleš Mlakar, ki je bil drugi, jf 
povedal: "Nimam kaj posebneg 
povedati, zadovoljen sem. Nagra-
do bom porabil za manekensk: 
tečaj." 

Almir Zahovič, tretjeuvrščen: 
med fanti: "Bilo je super, prese-
nečen sem. Nagrado bom porabi 
za manekenski tečaj." 

Nasvidenje na četrti avdiciji! 
Malda Goznili 

Prva tri dekleta (od leve): Maja Žunkovič (tretjeuvrščena), Mihaela Kukovec 
(zmagovalka) in Petra Grah (drugouvrščena). Fotografije: Črtomir Goznik 

Pri Učenju je dekletom 
pomagal stilist Andrej 
Gabron; na fotografiji 
Tanja Krefl, ena izmed 
šestih najbolje ocenjenih 
deklet 

Anja Grah, ki se je uvrsti-
ta med šest najbolje 
ocenjenih, se je takole 
pripravljala za nastop 
pred komisijo 

Gordana Ogrizek, letos 
tretja na izboru za naj-
lepšo Slovenko '98, v 
kreaciji Barbare Plaveč 

Alenka Vindiš, miss Slo-
venije '96, predsednica 
komisije 

Trije najbolje ocenjeni fantje (od leve): Bruno Šincek 
(zmagovalec) , Almir Zahovič (tretjeuvrščeni) in Aleš 
Mlakar (drugouvrščeni) 
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KIDRIČEVO / PROSLAVILI 1. OBČINSKI PRAZNIK IN 7. DAN DRŽAVNOSTI 

Ob prtaniku novi obiinskl simboli 
y občini Kidričevo so se na predlog krajevnega odbora 
l^dričevo odločili, da bodo svoj občinski praznik praznovali 
25. junija, skupaj z rojstnim dnevom slovenske države, 
prireditve ob prvem občinskem prazniku pa so potekale ves 
jjinuli teden. 

praznovanje so pričeli že 
prejšnjo soboto, 20. junija, ko je 
y naselju Kidričevo potekalo 
gasilsko tekmovanje v suhi 
vaji- Svoje znanje in sposob-
nosti je pomerilo vseh osem 
gasilskih društev v okviru 
občinske tamkajšnje gasilske 
2veze, najboljši rezultat pa je 
dosegla desetina članov PGD 
Šikole. 

Osrednje slovesnosti so 
pripravih v četrtek, 25. junija, in 
jih združili s praznovanjem dneva 
slovenske državnosti. Dopoldne 
so v avli restavracije Pan odprli 
zanimivo razstavo kulinaričnih 
dobrot društva podeželskih žena 
in deklet, v teniškem centru 
>larka Miheliča so začeli turnir v 
tenisu za oba spola, ob 17. uri so se 
sestali na svečani seji občinskega 
sveta, zatem pa je bila ob 19. lui v 
restavraciji osrednja slovesnost s 
predstavitvijo občinskih simbolov 
- grba in zastave. Poleg številnih 
občanov, predstavnikov društev 

in organizacij so se je udeležili 
tudi župani vseh sosednjih 
(razen završke) in mesme občine 
Ptuj ter slavljencem izročili 
spominska darila. 

Kidričevski župan Alojz 
Šprah je v slavnostnem govoru 
spomnil na številne pridobitve v 
triinpolletnem mandatnem ob-
dobju. Predsednik strokovnega 
sveta društva Heraldika Valt 

Jur^čič je predstavil občinska 
simbola, grb in zastavo, ki so ju 
izdelali po idejni zasnovi 
Kidričana Darka Ferlinca. 
Trije kostanjevi listi na belo-
zelenem polju simbolizirajo tri 
nekdanje krajevne skupnosti, ki 
so združene v občini Kidričevo, 
zelena barva pa simbolizira ek-
ološko usmerjenost občine. Ob 
zvokih fanfar so grb svečano 
odkrili in razvili zastavo, blagos-
lovil pa ju je lovrenški farni žup-
nik Karel Pavlic. Na predlog 
Valta Jurečiča je predsednik 
občinskega sveta Franc Skrila 
županu Alojzu Šprahu svečano 

nadel župansko ovratnico, ki jo 
bo odslej nosil ob vseh sloves-
nostih. 

Po eno občinsko zastavo je 
župan izročil predstavnikom 
vseh 11 krajevnih odborov: 
Apače, Cirkovce, Kidričevo, 
Kungota, Lovrenc, Njiverce, 
Pongrce, Starošince, Strnišče, 
Stražgonjca-Spodnji Gaj in Šik-
ole. 

Najzaslužnejšim 
posameznikom in organizacijam 
so izročili občinska priznanja, 
prvemu prazniku v čast pa so 
zapeli pevci moškega zbora 
Talum, Fantje treh vasi, pevci in 

plesalci kulturnega in folklor-
nega društva Cirkovce, pevke 
Društva upokojencev Kidričevo, 
pevski zbor iz Kungote, svoje pa 
so primaknili tudi učenci 
kidričevske in cirkovške šole. 

V petek 26. junija, so v 
Kidričevem nadaljevali tek-
movanja v tenisu, v Lovrencu pa 
so pripravili nočni turnir v 
malem nogometu. Na njem je 
sodelovalo 11 ekip, zmagalo pa 
je ŠD Cirkovce. V soboto, 27. 
junija, so izvedli 47 km dolg 
kolesarski maraton Dravsko 
polje '98, ki se ga je udeležilo kar 
56 kolesarjev, sklepna slovesnost 
z razglasitvijo rezultatov ter 

podelitvijo pokalov in priznanj 
pa je bila minulo nedeljo, 28. 
junija, popoldne v Mihovcah v 
organizaciji tamkajšnjega gasil-
skega društva. 

M . Ozmec 

Kidričevski župan Alojz 
Šprah je na osrednji 
slovesnosti izročil 
knjižna darila desetim 
vseh osem let odličnim 
učencem. Prejeli so jih: 
Andrej Napast, Saša 
Medved, Simona Pernat, 
Tomaž Kušauer, Matjaž 
Mlakar, Sašo Gaiser, 
Mitja Bek, Grega 
Korošec, Nataša Pišek in 
Barbara Zafoštnik. 

V avli restavracije Pan je društvo podeželskih žena 
in deklet pripravilo zanimivo razstavo kulinaričnih 
dobrot iz domače kuhinje 

Najboljšim deset im učencem v občini - tistim, ki so 
bili vseh osem let odlični - je župan izročil knjižne 
nagrade. Foto: M. Ozmec 

Na osrednji slovesnosti so svečano predstavili sim-
bola občine Kidričevo - grb in zastavo 
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PTUJ / TISKOVNA KONFERENCA PTUJSKEGA GLEDALIŠČA 

Ta ieiriek Ovinek 
na prosiem 
Ptujski gledališčniki so prejšnji petek sklicali še zadnjo ti-
skovno konferenco pred zaključkom gledališke sezone in 
predstavili še zadnjo letošnjo premierno uprizoritev - Ovi-
nek. Premiera Ovinka, ki je delo nemškega avtoija Tankre-
da Dorsta, bo na prostem na Muzejskem trgu 1 nocoj ob 
21. uri z igralci Tadejem Tošem, Nenadom Tokaličem -
Nešom in Ivom Leskovcem. Ovinek je postavljen v avten-
tični prostor in tekst prilagojen ptujskemu narečju, je po-
vedal direktor Gledališča Ptuj Samo Strelec. 

Režiser in avtor adaptacije 
testa je Matjaž Latin, ki mu je 
tekst postal všeč že ob prvem 
branju, z dramaturginjo Tatja-
no Doma ter z igralci pa je tekst 
malce spremenil in prenesel v 
nov kontekst. Na petkovi kon-
ferenci je dejal, da bo predstava 
govorila sama zase in da ne bo 
zamorjena, saj naj bi se gledalci 
ob njej smejali, nekateri ljudje 
iz tega okolja pa naj bi se v 
predstavi tudi našli. Za predsta-
vo so izbrali čim bolj avten-
tično okolje, k temu je pripo-
moglo tudi poletje in izbrali so 
si dvorišče v bistvu s filmsko 
scenografijo. Sceno so postavili 
dobesedno pred vhod privatne-
ga stanovanja, stanovalci pa po-
tem med predstavo kar hodijo 
preko prizorišča kot nekakšni 
statisti, kajti v času predstave 
pač ne bodo nehali živeti. Vse 
drugo bodo gledalci lahko spoz-
nali na predstavi, ki bo v polet-
nih mesecih gostovala na pros-
tem, jeseni pa jo bodo morali z 
malo spremembami postaviti 
na oder. 

Poleg današnje premiere (ki je 
že razprodana) se bodo ponovit-
ve Ovinka zvrstile 3., 4., 6., 7., 
8., 9. in 10. julija, vsakokrat ob 
21. uri. Ovinek bo krstna slo-
venska uprizoritev in s to pred-
stavo se Gladališče Ptuj 
vključuje v ptujsko poletno do-
gajanje. 

Samo Strelec je poleg nove 
premiere omenil še preteklo se-
zono, ki jo je Gledališče zapol-
nilo s kar dobro polovico lastne 
produkcije, ostalo so bila gosto-
vanja. Prihodnja sezona 
1998/99 naj bi bila po mnenju 
Tatjane Doma še bogatejša, saj 
se skozi celo sezono obetajo 
štiri predstave, rdeča nit teh 
predstav pa naj bi bil odnos ona 
- on. Prva premiera bo predsta-
va za mladino Fant v avtobusu 

v režiji Sama Strelca letos okto-
bra, sledile pa bodo drama Lju-
bezenska pisma, komedija 
Finžgar v seksšopu in mono-
drama Shirley Valentine, poleg 
tega pa se obeta še nekaj pono-
vitev iz prejšnjih sezon. 

VNOVO 
TISOČLETJE S 
PRENOVO 
GLEDALIŠČA 

Gledališče Ptuj je bilo zadnjič 
bistveno preurejeno ob prelo-
mu stoletja, leta 1896, in sicer 
po načrtih dunajskega arhitekta 
Klotza. Zadnji gradbeni posegi 
so bili izvedeni v avditoriju leta 
1969 ob 1900-letnici prve 
omembe Ptuja, in glede na to da 
ima gledališka ustvarjalnost na 
Ptuju dvestoletno tradicijo in 
da se je gledališka dejavnost po-
novno profesionalizirala, zahte-
va to posodobitev stavbe. 

Prvič je bil prejšnji petek jav-
no predstavljen elaborat s stro-
kovnimi predlogi za projekt 

prenove stavbe Gledališča Ptuj, 
ki naj bi bil temelj nadaljnjih 
korakov v smeri temeljite pre-
nove. Samo Strelec je menil, da 
je potrebno gledališču vrniti 
nekdanjo pročelje in ga posodo-
biti, tako da bo ustrezalo potre-
bam gledalcev in ustvarjalcev 
ob začetku 21. stoletja. Elaborat 
med drugim vsebuje razloge in 
argumente za obnovo stavbe 
ptujskega gledališča na Sloven-
skem trgu in nakazuje nekatere 
možne rešitve, po mnenjuu 
Strelca pa si gledališče pri ob-
novi zasluži finančni prispevek 
države. Za prenovo ptujskega 
gledališča za novo tisočletje so 
obsežen elaborat pripravili Pe-
ter Sipčič, Samo Strelec in An-
drej Smid, pomagali pa so še 
številni drugi strokovni sode-
lavci. V uvodnem delu osvetlju-
jejo pomen gledališča za živl-
jenje mesta, nato se dotaknejo 
njegove zgodovine in sedanjos-
ti, prihodnost je zaznamovana s 
projekcijo razvoja Gledališča 
Ptuj, k temu pa je dodan tudi 
predlog za gradbeno prenovo in 
preoblikovanje gledališča. Prav 
gotovo je pričujoči elaborat, ki 
je že bil predstavljen ptujskemu 
županu Miroslavu Luciju, prvi, 
temeljni korak v načrtovani ob-
novi ptujskega gledališča, ki naj 
bi se zgodila na začetku novega 
tisočletja. 

Tatjana Mohorko 

Pred novo premiero so ptujski gledališčniki pripravili ti-
skovno konferenco kar na gledališkem dvorišču. Z desne: 
režiser Matjaž Latin, direktor gledališča Samo Strelec, igra-
lec Tadej Toš in dramaturginja Tatjana Doma. Foto: TM 

Zadnje dni junija je potekala v 
Ormožu, že tretje leto zapored, po-
letna slikarska kolonija Ormož '98. 
Pripravlja jo akademski slikar 
Zlatko Gnezda iz Ljutomera. Vsa-
ko poletje za nekaj dni v Ormož 
pripelje priznane domače in tuje 
slikarje. Streho nad glavo jim nudi 
ormoški hotel, delo pa poteka v 
prostorih nekdanje šole na Humu. 
Poleg dela je prav tako pomembno 
tudi spoznavanje Prlekije, lepot 
njene pokrajine ter kulinaričnih in 
vinskih posebnosti. 

Vsako leto pripravijo tudi bogat 
spremljajoči program - kakšen pik-
nik, srečanje, kulturni nastop in 
sevedas nekaj pošteno odštekane-
ga. Lani so se s splavom spuščali 
po Muri, letos pa so poleteli z zma-
ji. Poleg slovenskih slikarjev Aca 
Lebariča, Ignaca Medena, Manje 
Vadla, Zmaga Lenardiča, Darka 
Birse, Štefana Marflaka in Endre-
ja Giinterja sta v Ormožu ustvarja-
la tudi Madžar Imre Tolnay in Ne-
mec Siegfried Roth. Poleg slikar-
jev pa je v prostorih opekarne ust-
varjal tudi kipar Robero Stell. 

Umetniki so z kolonijo v Ormožu 
izjemno zadovoljni in najprej pora-
bijo kakšen dan, da se umirijo in 
ponovno dojamejo, da so slikarji. 

Kajti, kot je povedal Zmago Lenar-
dič, v časopisih še ni bilo oglasa 
"Zaposlimo slikarja". Zato slikarji 
živijo na nek način dvojno življen-
je. Pogosto poučujejo na raznih 
šolah ali opravljajo kakšno drugo 
delo, saj se od slikarstva ne da žive-
ti, oziroma to zmore izjemno ozek 
krog slikarjev. Kolonijo financira-

jo različni sponzorji iz Ormoža in 
tudi drugih krajev, ki v zameno 
prejmejo eno izmed nastalih del. 
Nastala dela so prvim obiskoval-
cem razstavili minulo nedeljo, je-
seni pa načrtujejo pravo razstavijo 
in če bo dovolj denarja, bodo izdali 
tudi katalog. 

vki 

Zmago Lenardič postavlja svoje slike za priložnostno raz-
stavo v nekdanji šoli na Humu 

KIDRIČEVO / OB ODPRTJU PRENOVLJENE KNJIŽNICE 

Obtanom na rol/o 
Itlizu 2500 knjig 
Prav gotovo bo držalo, da je knjiga naša prijateljica, prav iz 
ljubezni do knjige pa so Kidričani po nekaj letih kulturne-
ga mrtvila znova oživili svojo društveno knjižnico. Ta je 
nekdaj bila pomemben del društvene dejavnosti pri D P D 
Svoboda Kidričevo, s prenovo prostorov in ureditvijo 
knjižne zbirke pa ostaja tudi za nove generacije. Kidričev-
ska ljudska knjižnica je v starih prostorih, kjer je danes 
sedež občine, urejena je izredno moderno in obiskovalcu 
daje prijazen videz, svečano pa s o j o odprli minuli ponedel-
jek, 29. junija, s kratkim kulturnim programom. 

Najstarejši, ustanovni član 
DPD Svobode Kidričevo An-
ton Banko je na kratko predsta-
vil 50-letno zgodovino kultur-
nega društva, ki so ga Kidričani 
ustanovili takoj po vojni. Naj-
prej je v društvu uspešno delal 
pevski zbor, nato se mu je pri-
družil dramski krožek in leta 
1954 še lutkovna sekcija, vmes 
je že delovala društvena 
knjižnica kot bralno društvo, 
pred 10 leti pa je delo v društvu 
počasi zamrlo. Letos je DPD 
Svoboda v Kidričevem dopol-
nilo zlati jubilej in počasi se je 
ob tem začela prebujati tudi 
kultura v Kidričevem. Pod 
okriljem društva danes delujeta 
pihalna godba Talum Ki-
dričevo s podmladkom ter 
otroška folklorna skupina na 
OŠ v Kidričevem. 

Z veliko mero dobre volje in 
delavnosti pa so se ponovno 
uspeli zbrati ljubiteljski kultur-
niki, med njimi je bila zagotovo 
najaktivnejša Majda Vodušek, 
sedanja predsednica društva, ki 
si je v zadnjem času precej pri-
zadevala pri obnovi knjižnice. 
Navezala je stike s ptujsko 
knjižnico Ivana Potrča, pri ure-

janju zbirke in pri pripravi 
knjižnice, da je ta sedaj že na 
voljo občanom, pa sta skoraj tri 
mesece pomagala knjižničarja 
Vlado Kajzovar in Simon Pe-
trovič. Na knjižne police sta 
uvrstila blizu 2500 knjig, skoraj 
1000 sta jih izločila, saj več niso 
bile uporabne, v društveno 
knjižnico pa bodo v prihodnje 
poskušali dodati še kakšno 

knjigo. Svoj prispevek je k ofe. 
novi dodala tudi kidričevs^j 
občina, župan je namreč zna] 
prisluhniti potrebam kulturni, 
kov, pomagala pa so še nekaterj 
podjetja in posamezniki 
Knjižnico bodo lahko up̂ ^ 
rahljali občani, v poletnem času 
bo odprta vsak ponedeljek med 
17. in 19. uro, v knjižnici pab^ 
delala domačinka Ivanka 
Srpčič. 

Prenovljeno kidričevsko 
knjižnico so na novo pot po. 
spremili številni gostje, med 
njimi tudi strokovna sodelavka 
Zveze kulturnih društev Ne. 
venka Gerl, ki je povedala, da 
je v zadnjih nekaj letih to prva 
društvena knjižnica, ki so jo v 
katerem od kulturnih društev 
uspeli obuditi. 

T. Mohorka 

Domačinka - pesnica Sonja Votolen je naznanila svečano 
odprtje prenovljene knjižnice; ob njej desno predsednica 
društva Majda Vodušek. Foto: TM 

ŠKOFJA LOKA / PEVSKO SREČANJE TREH NAJSTAREJŠIH MEST 
v soboto, 20. junija, se je zbor sv. Viktorina udeležil pevskega srečanja treh najstarejših mest - Škofje 

Loke, Pirana in Ptuja. Prvo srečanje, ki naj bi postalo tradicionalno, je bilo lani v Piranu. 
Zbori so se predstaviti na škofjeloškem gradu, v grajski kapeli iz leta 1526, kjer so ohranjeni trije rene-

sančni "zlati" oltarji, kar je dajalo lep okvir izvajanim pesmim. Zbor sv. Viktorina se je predstavil z osmimi 
pesmimi, ki so navdušile poslušalce. 

Na koncu glasbenega srečanja smo ob gorenjskih obloženih kruhkih, primorskem vinu in štajerski do-
bri volji navezali nove znanstva in si obljubili srečanje čez leto dni na Ptuju. 

" Branimira Danitovič, A/a svidenje v Ptujuj 

O R M O Ž / POLETJE NA GRAJSKEM DVORIŠČU 

Onttosko pokl^ SG pncsfo 
V soboto se je na spektakularen način pričelo prvo Ormoško 
poletje na grajskem dvorišču. Dramska igralca Barbara 
Krajnc in Grega Geč sta se prelevila v obleke in počutje 
zadnjih ormoških grofov rodbine Wurmbrand-Stuppach in 
očarala občinstvo s svojim sproščenim, frfotajočim in profe-
sionalnim nastopom. V fantastično neobremenjeni improviza-
ciji na temo zgodovina ormoškega gradu sta brez težav nizala 
stoletje za stoletjem in številne bleščeče in manj bleščeče last-
nike danes spet prekrasnega gradu. Na vrhuncu svojega nas-
topa sta si malce sposodila še ormoškega župana Vilija Trofe-
nika in mu simbolno predala ključ njunega gradu s katerim je 
bilo prvo Ormoško poletje tudi odprto. 

Vreme je nevarno grozilo in 
po popoldanski toči je le redko 
kdo upal, da bo zvečer kakšna 
prireditev nas prostem. Kljub 
temu se je na dvorišču zbralo 
lepo število obiskovalcev. Vsi 
pa so se zaskrbljeno ozirali v 
nebo in pričakovali še kakšno 
zapoznelo nevihto. Z največjim 
strahom so v nebo upirali oči 
člani prireditvenega odbora 
Željka Nardin Milovanovič, 
Sara Rajh, Bojan Burgar in 
Samo Simonič, ki so uspeli 
poskrbeti, da je vse potekalo 
kot je treba. Na grajskem dvo-
rišču je za nastopajoče pripravl-
jen velik oder, za obiskovalce 
pa so v soboto nemalokrat obri-
sali vseh dvesto sedežev. Prire-
ditev so pričeli člani Totega Big 
Banda pod vodstvom dirigenta 
in umetniškega vodje Marjana 
Goloba. Publliko so ogreli z 
melodijami iz zlate dobe swin-

ga. Zaigrali so več skladb moj-
stra Jožeta Privška ter velika-
nov jazza - Gershwina, Elling-
tona, Glena Millerja in drugih. 

Zapela je simpatična Dada. 
zvezda večera pa je bil nedvom-
no Jimmy Stanič. Nekateri obi-
skovalci so bili sicer mnenja, da 
je zasvetil prekratek čas, zapel 
je namreč le tri skladbe, nihče 
pa mu ni mogel odreči njegove 
nesporne kvalite in šarma 
Koncerta je bilo zaradi gro-
zečega vremena prehitro konec? 
zato pa se je organizator odku-
pil z ognjemetom, ki je sledil 
Takšnega ognjemeta v Ormozi" 
še ni bilo in v njem so užival' 
tudi vsi tisti, ki se za obisk pr'" 
reditev sicer niso odločili. 

vKi 

Grega Geč in Barbara Krajnc sta županu Viliju Trofenif^^ 
predala ključ "svojega" gradu 
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pTUJ / S 42. SEJE MESTNEGA SVETA 

pretMtkni kmuesiomir 
ta dimnikarsko službo 
It/ dobil podpore 
ptujski mestni svetniki in svetnice so v začetku 42. seje 
podpri I predlog, da se začno aktivnosti vseh prizadetili občin 
^ organizacijo nacionalnega projekta obrambe pred točo. 
^ f j e ta organizirana v vseh sosednjih občinah, predstavlja 
prostor prizadetih občin posredno dodatno ogrožen prostor, 
iger se sprostijo izredna neuija in s tem povzročajo škodo s 
l^atastrofainimi posledicami, je zapisano v predlogu. 

,Vied novimi vprašanji in po-
budami ponedeljkove seje zas-
lužita pozornost vprašanje in 
pobuda vodje poslanske skupi-
le DeSus dr, Mitje Mrgolela, 
jji se nanašata na kategorizacijo 
in standardizacijo slovenskih 
bolnišnic oziroma njenem vpli-
vu na bodoče delo ptujske bol-
nišnice; želijo, da se o tem 
vprašanju temeljiteje pogovori-
jo na eni prihodnjih sej mestne-
ga sveta skupaj z vodstvom bol-
nišnice. Seznanili pa so se tudi z 
odgovori na vprašanja svetnika 
dr. Rajka Brgleza o podeljevan-
ju koncesij s področja javne 
zdravstvene službe in najemanja 
prostorov v javnem zavodu 
Zdravstveni dom Ptuj, ki zaje-
majo izvajanje dežurne službe, 
neprekinjenega zdravstvenega 
varstva zunaj dežurstva in za-
poslitev vseh s standardi za delo 
določenih in dejansko zaposle-
nih kadrov. Kar zadeva naje-
manje prostorov v zdravstve-
nem domu s strani zasebnikov, 
naj bi to zapisali v strategijo raz-
voja primarnega zdravstvenega 
varstva v mestni občini Ptuj, ki 
nastaja že več kot pol leta. 
Dežurna služba je zaenkrat or-
ganizacijska obveznost zdravst-
venih domov in se financira v 
pavšalnem znesku s strani Za-
voda za zdravstveno varstvo 
Slovenije, zagotavljanje zdravst-
venega varstva odraslih v času 
zunaj dežurstva pa je naloga iz-
vajalcev v okviru sredstev, ki jih 
za redno dejavnost prejema vsak 
od njih, torej tudi zasebnikov 
(ki se, kot smo izvedeli, v nepre-
kinjeno zdravstveno varstvo 
vključujejo od prvega julija -
skupaj sedem), potrebno pa bo 
razrešiti vprašanje lokacije. Na 

Ptujskem naj bi bila ta lokacija 
v zdravstvenem domu. 

Najbolj pa se je na 42. seji za-
pletlo okrog sprejema predloga 
sprememb in dopolnitev statuta 
mestne občine Ptuj, ker predlog 
prvotno ni vseboval predloga 
Karla Maj ena iz primestne 
četrti Markovci, ki ga je ta dal 
na 41. seji sveta, da primestna 
četrt Markovci obsega območje 
naselij Borovci, Bukovci, Mar-
kovci, Nova vas pri Markovcih, 
Prvenci, Sobetinci, Stojnci, 
Strelci in Zabovci v mejah ka-
tastrska občine primestne četrti 
Markovci. V ponedeljek so ugo-
tovili, da so sklep o takšni do-
polnitvi predloga sprememb in 
dopolnitev statuta mestne 
občine sprejeli preuranjeno, 
zato je bi oblikovan ustrezni 
amandma, ki pa je svetnike zno-
va razdelil. Razpravo so zato 
prekinili, dokler ne bodo razpo-
lagali s strokovnim mnenjem 
Geodetske uprave glede mej po-
leg Markovcev tudi za k.o. 
Spublja. 

Nič manj živahno ni bilo pri 
sprejemanju mnenja o podelitvi 
koncesije za dimnikarsko 
službo. Svetniki niso podprli 
predloga komisije, da bi bilo 
koncesionar Komunalno pod-
jetje Ormož. Veliko je k spreje-
mu takega mnenja vplival dopis 
enega od udeležencev javnega 
razpisa - podjetja Dimnikarstvo 
Završnik - ptujskemu mestne-
mu svetu (prejeli so ga tik pred 
sejo, nekateri pa kot osebno 
pošto skupaj z ustreznim zako-
nom že nekaj dni prej, ne pa 
tudi tajnik, ki v okviru upravne-
ga postopka podeljuje koncesijo 
na prvi stopnji), v katerem ta ne 
govori v prid predlaganega kon-

cesionarja, ki že ima koncesijo 
za isto dejavnost v Ormožu, saj 
ta naj ne bi imel upravne 
odločbe, ki bi bila skladna s 
predpisi za dejavnost, prav tako 
pa tudi ne izpolnjuje pogojev 
referenc za meritve parametrov 
dimne emisije in pregledov, pa 
tudi pri kadrih naj bi imel pro-
bleme. Kako bo to negativno 
mnenje vplivalo na podelitev 
koncesije, v tem trenutku še ni 
znano, čeprav ni obvezno, da se 
ga v upravnem postopku 
upošteva. Nove okoliščine, ki 
izhajajo iz omenjenega pisma, 
pa bo vendarle potrebno razi-
skati in svetnikom naliti čistega 
vina; ti so sedaj ob podeljevanju 
mnenj h koncesijam veliko pre-
vidnejši kot pri podeljevanju 
koncesije Adriaplinu, ko je bilo 
to še ni v njihovi pristojnosti, 
zato se je dosedanji koncesionar 
pritožil ustavnemu sodišču. 
Odločba ustavnega sodišča Re-
publike Slovenije, ki je bila iz-
dana četrtega junija, nalaga 
mestni občini Ptuj, da odpravi 
sedanjo odločbo o izdaji konce-
sije za distribucijo zemeljskega 
plina v mestni občini Ptuj. Kot 
je znano, jo je na zaprti seji lani 
28. aprila podelil Adriaplinu, 
d.o.o., Ljubljana mestni svet, 
čeprav naj bi to bila stvar uprav-
nega postopka. Pozneje je mest-
na občina Ptuj odlok o podelje-
vanja koncesij ustrezno spreme-
nila. Novi dve koncesiji bodo 
podelili že v okviru upravnega 
postopka. Način, kako bo od-
pravili sedanjo odločbo o izdaji 
koncesije, v tem trenutku še ni 
znan. Dejstvo pa je, s plinovod-
nim omrežjem v mestni občini 
Ptuj upravlja že novi koncesio-
nar. 

Komunalno podjetje Ptuj pa je 
dobilo pozitivno mnenje k po-
delitvi koncesije za urejanje jav-
nih parkirišč in odvoza nepra-
vilno parkiranih vozil na 
območju mestne občine Ptuj. 
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PTUJ / DRUŠTVO ZA KADROVSKO DEJAVNOST NA EKSKURZIJI V VELENJU 

kr§wi dhieli 
Spustiti se 500 m v globino zemlje in videti, kako in kje ru-
( ^ i kopljejo premog, je resnično posebno doživele. Veijet-
>10 ga lahko doživimo le redki. 
To je uspelo doživeti tudi čla-

nom Društva za kadrovsko dejav-
•̂ ost Ptuja. Simpatične gostiteljice 
^ Rudnika lignita Velenje so nam 
Pripravile poseben dan. Najprej so 
'̂ ss popeljali v zemeljske globine 
prav na čelo, kjer s posebnim kom-
''ajnom "režejo" ligiiit. Po dolgih 
''ovih, v popolni temi, le s svetilka-

na čeladah, smo pešačili do čela 
Sreča, da smo bili opremlje-

jl' s čeladami, ker je jašek, kjer 
'kopljejo premog, izredno nizek, 
opremljen z množico podpornih 
stebrov. Seveda se je močno kadi-

premogov prah smo čutili vse-
povsod, tudi med zobmi, 

"o več kot dveh urah krtove 
smo imeli tudi pogovor o 

l̂ rokovni problematiki. Predstavi-
' ^^rn sistem izobraževanja in 
E''0)ekt Skrb za zdravega delavca. 

obeh aktivnostih so zelo 
J Pešni. Pomembno se nam je zde-

so se projekta Skrb za zdrave-
^^^lavca lotili tako, da so najprej 
.^ino aktivnosti usmerili v spre-

miselnosti, da je problem bol-
odsotnosti problem vodij, 

pa zdravnikov in kadrovske 
^oe. To je bil dolgotrajni posto-

pek, ki pa že prinaša prve rezulta-
te. Zakaj zaposleni dejansko koris-
tijo bolniški stalež, vedo najbolje 
neposredno nadrejeni. In ti lahko 
največ prispevajo k izboljšanju 
stanja. V Rudniku lignita jim to že 
uspeva. 

V diskusiji smo kadrovski stro-
kovnjaki izpostali nekaj težav, s 

katerimi se srečujemo pri svojem 
delu. Niti ni naša neposredna na-
loga, vendar smo kot zelo pereč 
problem izpostavili plačevanje 
davkov, prispevkov in dohodnine 
za tako imenovane "bonitete", kot 
je aktivna rekreacija, s katero pod-
jetja omogočajo zaposlenim 
vzdrževanje ustrezne zdravstvene 
kondicije. To se nam zdi dejansko 
absurd v slovenski zakonodaji, ki 
ga je potrebno v dobro zaposlenih 
čimprej rešiti. 

Krtova dežela je resnično nekaj 
posebnega in nenavadnega. Prije-
ten pa je tudi občutek, ko znova 
prideš ven, pa četudi zunaj dežuje. 
Vsaj svedo in prostorno je. 

Brigita Ačimovič 

Da smo bili v črni deželi, dokazujejo tudi naši obrazi... 

MARIBOR / OB DNEVU POLICIJE 

Sužii/f zakona zah^ 
ker želimo biH svobotkii 
V počasitev 27. jimija, dneva policije in slovenske državnosti, 
so v sredo, 24. junija, v Narodnem domu v Mariboru pripra-
vili osrednjo regijsko slovesnost, ki so se je poleg policistov 
in njihovih sodelavcev udeležili tudi najvidnejši predstavniki 
javnega življenja z mariborskega območja. 

O obeh jubilejih, še posebej o 
vlogi slovenske policije pri osa-
mosvajanju Slovenije pred sed-
mimi leti, je uvodoma govoril 
pomočnik načelnika maribor-
ske Uprave za notranje zadeve 
Jurij Ferme. Predsednik 
območnega poHcijskega sindi-
kata Branko Marinič je kljub 
prazniku opozoril na nujnost 
ureditve razmer v slovenski po-
liciji, katere pripadniki so 
zadnje čase pri svojem delu vse 
bolj ogroženi. 

Ob obeh praznikih je policis-
tom in njihovim sodelavcem 
čestital mariborski župan dr. 
Alojzij Križman in ob tem 
spomnil na še vedno aktualne 
besede Cicera: "Sužnji zakona 
smo zato, ker želimo biti svo-
bodni." Zanimiva je tudi njego-
va ugotovitev, da je varnost, ki 
jo policija zagotavlja v današnji 
odprti slovenski družbi, dejan-
sko dobrina, ki ji moramo vsi 
skupaj posvečati več pozornosti. 
Policija je naš sopotnik, ki sku-
paj z nami soustvarja to družbo, 
je še dodal. 

Čestitkam ob praznikih se je 
pridružil tudi predsednik sveta 
mestne Med policisti in njihovi-
mi sodelavci je vsako leto nekaj 
takih, ki po svoji uspešnosti in 
prizadevanjih izstopajo, zato so 
letos ob dnevu policije izročili 
kar 88 priznanj in pohval mini-
stra za notranje zadeve Mirka 
Bandlja. 

Letošnji dobitniki priznanj 
in pohval s ptujsko-

ormoškega, lenarškega in slo-
venjbistriškega območja: 

zlati znak zaslug za varnost so 
prejeli Anton Drevenšek in 
Karel Kupljen s postaje pro-
metne policije Maribor ter Ida 
Vereš iz Urada kriminalistične 
službe. Med štirimi dobitniki 
srebrnega znaka zaslug za var-
nost je tudi Jožef Hergula s po-
licijske postaje Ormož, med de-
setimi dobitniki bronastega 
znaka pa Slavko Kolar s policij-
ske postaje Ptuj. 

Med osmimi zunanjimi sode-
lavci so priznanja prejeli tudi 
Mestna občina Ptuj, Tatjana 
Vaupotič, ravnateljica OŠ 
Ljudski vrt. Svet za preventivo 
in vzgojo v cestnem prometu 
občine Kidričevo ter 760. arti-

lerijski bataljon Slovenska Bi-
strica. 

Med 70 dobitniki pisnih po-
hval policije jih je 25 s ptujske-
ga, ormoškega, lenarškega in 
slovenjebistriškega območja. S 
postaje mejne policije (PMP) 
Gruškovje je priznanje prejel 
Aleš Bezjak, s PMP Zavrč Al-
eksander Bračko, Darijan Ko-
rale in Miran Kolednik, s poli-
cijske postaje (PP) Ormož Mi-
ran Čagran, Mitja Novak in Ja-
nez Zelenik, s PMP Središče ob 
Dravi Darko Čuš, Zlatko Go-
milšek, Roman Vogrinec in 
Roman Zavratnik, s PP Lenart 
Mirko Farazin, Ratko Horvat 
in Mirko Kojc; s policijskega 
odddelka (PO) Podlehnik Jan-
ko Grabar, s PP Slovenska Bi-
strica Marjan Primec, s PP Ptuj 
pa Mira Ferme, Milan Mari-
nič, Jožef Kolarič, Zvonko 
Medved, Boris Ramot, Silvo 
Šterbal in Anton Vinko. 

M. Ozmec 

Dobitniki letošnjih priznanj ob dnevu policije iz območja po-
licijske postaje Ptuj. Foto: M. Ozmec 

Pekovske težave 
Podjetje Rujske pekarne in slaščičarne je po velikosti 

sedmo pekovsko podjetje v Sloranljl. Letno proizvedejo 
okrog 4500 ton proizvodov. Pri svojem delu pa se 
srečujejo z veliko konkurenco, saj je v Sloveniji po naj-
novejših podatkih kar 191 podjetij s pekarnami, 154 pa 
je samostojnih podjetnikov posameznikov. 

V tem trenutku so v ptujski pekarnah že dosegli takšno 
raven proizvodnje, da jim preostaja le še tehnološko poso-
dabljanje. Tudi širitev ne načrtujejo, cilj pa je, ohraniti tržni 
delež. Glede na veliko finančno nedisciplino in tudi hudo 
konkurenco se je prej bati, da bodo katerega od kupcev iz-
gubili. Direktorica Erika Mihelač [raudarja, da imajo vsaj 
takšne probleme kot avtoprevoznikl. Veliko preglavic jim 
delajo tudi peki, ki delajo na čmo. Ocenjujejo, da bo red na 

tem področju vzpostavljen v dveh do treh letih oziroma da 
se bodo rešili večine problenrov, s katerimi se trenutno 
srečujejo in jim otežujejo poslovanje. Od države pričakuje-
jo, da bo vzpostavila tržni red, zadeve uredila po sanitarni 
plati in tudi davčno. Z modemizacijo želijo doseči, da do-
hodkovno ne bi bili na slabšem, kot so sedaj. Trenutno 
imajo v Ptujskih pekarnah in slaščičamah 110 zaposlenih. 
V postopku lastninjenja jim je končno uspelo zbrati vse 
potrebne papirje za izdajo dmgega soglasja. 

Kupce kljub oteženim razmeram za delo še vedno vsaj 
enkrk mesečno razveselijo z novimi proizvodi. Najnovejši 
je izdelek "življenjska moč" v obliki peciva iz žitarice ama-
rant. Pečejo ga v vseh prodajalnah, kjer imajo,nnini pekar-
ne. Kupci so novi izdelek že vzeli za svojega. Še vedno pa 
zelo intenzivno iščejo prostor za slaščičamo v mestu, saj 
je sedanji v Lackovi vse prej kot ustrezen. 
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PTUJ / DESET NOVIH ZASEBNIH ZDRAVNIKOV 

Vidiki biM mi fNriMb 
v zobozdravniški hiši na Tra-

tah 4 v Ptuju delata od včeraj dva 
nova zasebna zobozdravnika: dr. 
Gregor S. Kravos in dr. Zorica 
Kurilj, ki je na tej lokaciji 
začasno, ker bo imela ordinacijo 
v novem poslovnem središču 
Drava na Osojnikovi c. 9 v Ptuju. 
V tem trenutku delajo na Tratah 
štirje zobozdravniki, ki imajo 
podporo tudi v zobotehničnem 
laboratoriju. V Ptuju od včeraj 
dela skupaj deset novih zasebnih 
zdravnikov, največ zobozdravni-
kov. 

Za začetek smo obiskali dr. Kra-
vosa. Novi zobozdravnik ima sto-
odstotno koncesijo za zoboz-
dravstveno dejavnost za odrasle, 
kar pomeni, da bodo dosedanji pa-
cienti tudi v bodoče k njemu pri-
hajali le s potrjeno zdravstveno iz-
kaznico, le lokacija ordinacije se je 
spremenila. Za paciente bo delal 
ob ponedeljkih in četrtkih od 13. 
do 19.30 ure, ob torkih, sredah in 
petkih pa od 7.30 do 14. ure. Po 

potrebi bo dosegljiv tudi ztmaj 
tega časa, ker pa so v hiši še trije 
zobozdravniki, so se dogovorili, da 
bodo drug drugemu pomagali, kar 
pomeni, ^ bodo pacienti dr. Kra-
vosa lahko v času, ko ta ne bo do-
segljiv, iskali storitve pri dru^h 
treh. Da bi bila čakalna doba čim 
krajša oziroma je sploh ne bi bilo, 
bodo paciente narod i v polurnem 
razmaku. Storitve rentgena bodo 
začasno še koristili v ptujskem 
zdravstvenem domu. Samo-
plačniške storitve bodo v novi za-
sebni zobozdravstveni ambulanti 
možne le ztmaj omenjenega ordi-
nacij skega časa oziroma po dogo-
voru, nikakor pa ne v rednem de-
lovnem času. 

Dr. Kravos se je za zasebništvo 
odločil, ker želi pacientom ponu-
diti več in ker tudi sam želi več 
zlasti na strokovnem področju, 
kjer je imel v javnem zdravstvu 
bolj ali manj zvezane roke en ali 
dva strokovna seminarja na leto in 
nič več. 

Ordinacija dr. Kravosa ima tele-
fonsko številko 777-134. 
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Dr. Gregor S. Kravos v svoji 
ordinaciji. 

Foto: Črtomir Goznik 
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PTUJ / POGOVOR S PODJETNIKOM PETROM VESENJAKOM 

Analiza strategije /e nujna 
Bivši državni sekretar za turizem v ministrst>u za gospodar-
ske dejavnosti Republike Slovenije Peter Vesenjak se je no-
vembra lani, potem ko je nehal biti sekretar, ponovno vrnil v 
podjetništvo - v turizem, kjer v bistvu dela že dvanajsto leto. 
Začel je že zelo zgodaj, z osemnajstimi leti, ko je ustanovil 
agencijo za prireditveno dejavnost; ta je s svojo dejavnostjo v 
tistih časih močno razgibala okostenelo ptujsko turistično 
ponudbo. Vmes je bil tudi občinski sekretar za turizem in gos-
tinstvo kot član bivšega izvršnega sveta občine Ptuj. 

Njegovo podjetje Hosting, 
d.o.o., se ukvarja predvsem s 
svetovalno dejavnostjo na po-
dročju gostinstva in turizma. V 
prevodu pomeni ime firme 
inženiring na področju gosti-
teljstva in gostoljubnosti. V 
okviru svetovalne dejavnosti iz-
vajajo poslovne načrte, investi-
cijske programe, razvojne 
načrte, strategije, strateške in iz-
vedbene načrte trženja. Organi-
zirajo pa tudi izobraževanje in 
usposabljanje na področju gos-
tinstva in turizma. Ukvarjati pa 
se želijo tudi z inženiringom na 
področju turističnih investicij, 
medtem ko se s čisto operativo 
ne bodo ukvarjali. 

Dejavnost podjetja Hosting ni 
omejena samo na območje bivše 
občine Ptuj, v bistvu že od vsega 
začetka delujejo na celem 
območju Slovenije. V lokalnem 
okolju se je njihovi ponudbi 
med prvimi odzval Kmetijski 
kombinat Ptuj, za katerega izva-
jajo strategijo razvoja družbe 
Terme, d.o.o., o možnih oblikah 
sodelovanja pa se pogovarjajo 
tudi z mestno občino Ptuj. Dru-
gi njihovi odjemalci pa so neka-
tera manjša podjetja na ožjem in 
širšem območju Slovenije. 

V tem trenutku )e ptujski turi-
zem v neke vrste stagnaciji, 
ocenjuje Peter Vesenjak. 
Začetni razvojni zagon z začetka 
devetdesetih let se je upočasnil. 
Ta ocena ne velja samo za Ptuj, 
temveč tudi za okolico. Po vsej 
verjetnosti je vzrok v nesoglasju 
med nekaterimi dejavniki v tem 
okolju, morda tudi v nepravil-
nih usmeritvah, ki se ubirajo v 
zadnjih letih. To pa je tem bolj 
vidno, če stanje v ptujskem tu-
rizmu primerjamo z razmerami 
v drugih okoljih. Vedno bolj iz-
stopajo nekateri kraji, ki jih 
včasih sploh ni bilo na turis-
tičnem zemljevidu Slovenije. 

Ptuj kljub vsem danostim v 
zadnjih letih v turističnem pog-
ledu zaostaja za že omenjeni 
kraji. 

Ptuj je bil še nedolgo tega 
vzorčni primer za razvoj turiz-
ma v Sloveniji s turistično stra-
tegijo in organiziranostjo turiz-
ma na lokalni ravni. "Menim, da 
bi bilo potrebno narediti anali-
zo, pogledati, kaj je šlo narobe, 
zakaj se nekatere stvari ne izva-
jajo aktivneje, kje je treba delati 
hitreje in učinkoviteje, kje bol-
je, skratka potrebno je revidirati 
strategijo z jasnimi napotki, kaj 
naj dela občina, kako naj delajo 
podjetniki in kako gospodarsko 
interesno združenje za turizem 
Poetovio vivat in podobno, da 
bo ptujska turistična pogača de-
belejša," je med drugim povedal 
Peter Vesenjak. 

Že vrsto let v Sloveniji nastaja 
zakon o pospeševanju razvoja 
turizma. Ena od zaslug Petra 
Vesenjaka, ko je bil še državni 
sekretar za turizem, je nedvom-
no ta, da je bil ta dolgo pričako-
vani in nujni zakon v pol leta 
pripravljen za parlamentarno 
razpravo. V času njegovega 
mandata je prišlo do druge 
obravnave. V kratkem naj bi bil 
sprejet in se bo lahko pričelo 
njegovo uresničevanje. Zakon 
bo brez dvoma pomembno pris-
peval k večji učinkovitosti slo-
venskega in s tem tudi ptujske-
ga turizma. 
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Peter Vesenjak. 
Foto: Črtomir Goznik 

T R N O V S K A V A S / SEJA GASILSKEGA SVETA PODRAVSKE REGIJE 

Novi pretkednik /e F. Simeonov 
v petek, 26. junija, so se v Trnovski vasi na 

sedežu gasilske zveze sestali člani sveta po-
dravske regije, v katerega spadajo gasilske 
zveze Ptuj, Juršinci, Videm, Domava, Destr-
nik - Trnovska vas, Gorišnica, Majšperk, Ki-
dričevo, Ormož, Lenart in Slovenska Bistri-
ca. 

Zbrani so najprej analizirali 13. kongres Gasil-
ske zveze Slovenije, ki je potekal 30. in 31. maja 
v Sežani. Menili so, da ha kongresu niso rešili 
vseh problemov, ki tarejo slovensko gasilstvo, 
to je predvsem status gasilske organizacije. Po-
samezniki niso zadovoljni z nekaterimi kadrov-
skimi rešitvami, saj so bili izvoljeni tudi posa-
mezniki, ki so brez ustrezne gasilske izobrazbe. 
Nekaj kritik pa je padlo tudi na medije, ki so po 
njihovem mnenju premalo poročali o poteku 
kongresa. 

Novoizvoljeni član predsedstva GZS Stanko 
Šteinbauer je poročal s prve seje predsedstva 
GZS. Povedal je, da so si zadali smernice za na-
daljnje delo, bilo pa je tudi veliko pripomb na 
gradivo s kongresa, zato so imenovali komisijo, 
ki ima nalogo, da ga dopolni s pripombami. 

Za novega predsednika sveta podravske regije 
so izvolili Franca Simeonova iz Gasilske zveze 
Destrnik - Trnovska vas. 

Zbrane je pozdravil tudi župan občine Destr-
nik - Trnovska vas Franc Pukšič in poudaril 
pomen regij in razvoja gasilstva na Slovenskem 
ter dodal, da je potrebno državo decentralizira-
ti, okrog denarja pa menil, da ga je v državi do-
volj, vendar je državni proračun preveč po-
trošniško naravnan. 

Zmago Šalamun 

PTUJ / SREČANJE DIABETIKOV 

Slmh pred krhnj^ 
programov v bofnišnid 

v soboto, 20. junija, so se diabetiki iz vseh občin ptujskega 
območja - okoli sto trideset jih je bilo - zbrali na strokovna 
predavanja v Narodnem domu. Glavna naloga njihovega 
druženja in društva je, kot je povedala predsednica Marija Ve-
likonja, osveščanje sladkornih bolnikov, da bo njihovo živl-
jenje brez večjih zapletov, da bodo bolezen obvladovali in tudi 
sami preprečevali škodljive posledice, se sami opazovali in se 
o spremembah pravočasno posvetovali s svojim zdravnikom 
specialistom. 

Kulturni program so izvedli 
mladi folkloristi ptujske bol-
nišnice ter pevke društva upo-
kojencev Ptuj, ki so tudi članice 
društva sladkornih bolnikov. 

Sledila so predavanja. Najprej 
je dr. Tončka Trop predstavila 
bolezni ledvic kot posledico 
sladkorne bolezni, opozorila na 
znake in potek bolezni in na 
koncu na odpoved delovanja 
ledvic pri neurejeni sladkorni 
bolezni. Dr. Lučka Kostajnšek 

je z besedo in sliko prikazala 
razne okužbe s poudarjeno ne-
varnostjo pri diabetikih. Pose-
bej je opozorila na opazovanje 
stopal, ki so pri diabetikih zara-
di slabe prekrvavitve v veliki 
nevarnosti. Na koncu je višja 
medicinska sestra Metka Rašl 
predstavila zdravo prehrano, 
način prehranjevanja in 
prehrambeno disciplino, ki naj 
preide diabetikom v navado. 
Skoda, da je še vedno preveč čla-

nov, ki niso prišli poslušat zani-
mivih predavanj. 

Na srečanju so bili tudi pred-
stavniki Mercatorja iz prodajal-
ne Živila Ptuj ter predstavili 
živila za diabetike, predstavnica 
Egide iz Preddvora kozmetične 
preparate, predstavniki ptujske 
pekarne pa zdrav kruh in pecivo 
za diabetike ter prisotne tudi 
pogostili. 

Ob koncu je predsednica 
društva med drugim člane sez-
nanila z nevarnostjo krčenja 
programov ptujske bolnišnice. 
Zato so diabetiki pozvali vse od-
govorne, da se zavzemajo za to, 
da bodo imeli v bolnišnici am-
bulante in specialiste, kjer bodo 
bolni našli ustrezno pomoč, ko 
jo bodo potrebovali. 

Ur 

O R M O Ž / PRAZNIK KRAJEVNE SKUPNOSTI 

Izzvenel krajevni praznik 
Med praznovanjem krajevnega praznika, ki 

je v KS Ormož trajalo od 19. do 27. junija so 
na svoj račun prišli predvsem športniki. Ob 
ormoškem ribniku so se za pokal krajevne 
skupnosti pomerili ribiči. Tekmovalo je se-
dem ekip z 21 ribiči. Največ sreče in ribiškega 
znanja so pokazali ribiči iz Ptuja, sledili so 
jim Varaždinci, tretje mesto pa je presenetlji-
vo osvojila druga ekipa Ormoža. Med ulovom 
je bilo največ sončnih ostrižev, čmook in 
rdečeok, je povedal tajnik ormoških ribičev 
Rado Antolič. 

Med športnimi tekmovanji velja omeniti še 
tradicionalni rokometni turnir in turnir v ma-
lem nogometu v Pušencih, kjer se je zbralo kar 
16 ekip. Najboljši so bili Smokiji pred Holer-
muosom in Avtoprevozništvom Tomažič. Pre-
jeli so pokale, ki jih je podelil predsednik sveta 
krajevne skupnosti Alojz Sok in denarne nagra-
de. Nogometni klub iz Ormoža pa je minulo so-
boto pripravil dan nogometa v Ormožu. Prire-
ditev je potekala v športnem parku Mestna gra-
ha. Prireditev so pričeli ormoški cicibani, ki so 
se uspešno (6:4) pomerili s svojimi vrstniki iz 
Ptuja. Mlajši dečki so morali priznati (1:4) pre-
moč igralcev Mure iz Murske Sobote, mladinci 
pa so s 4:2 premagali nogometaše Presike iz so-
sednje Hrvaške. V ekshibicijski tekmi so debeli 
dokazali, da so uspešnejši kot suhci in jih pre-
magali z 1:0. Najatraktivnejšo tekmo med član-
sko vrsto Ormoža in celjskim prvoligašem Pro-
ton Avtopublikumom pa so v 70. minuti pri re-
zultatu 1:1 zaradi silnega naliva morali prekini-
ti. 

Radioamaterji so tekmovali na odprtem 
prvenstvu Ormoža. Nastopilo je 34 tekmoval-
cev iz večih domačih in tujih klubov. Ker je pot 
do "lisice" vodila tudi po gozdovih, so organiza-
torji pomislili tudi na primerno zaščito pred 
klopi. Tekmovali so v večih kategorijah. Med 
ženskami, ki so iskale štiri lisice, je bila naj-
boljša Ormožanka Tanja Kosi, sledili pa sta ji 
Marija Schubert iz Ludbrega in Željka Krupka 
iz Nove Rače. Najboljši junior je bil Zoran Fur-
man iz Konjic, drugi je bil Marko Keber iz Sev-

nice, tretji pa Davor Vinko iz Murskega Sre-
dišča. Tudi med seniorji so Ormožani doseglj 
lep uspeh. Andrej Rakuša je zasedel drugo mes-
to za Zagrebčanom Robertom Orehocijem ijj 
pred Borisom Horvatom iz Domžal. Med vete-
rani je slavil Jože Kosi iz Ormoža pred Brani-
mirom Vinkom iz Murskega Središča in Zvoni-
mirom Makovcem iz Ljutomera. Pri starejših 
veteranih nad 55 let pa je največ pokazal Jože 
Onič iz Konjic, drugi je bil Milan Božinovi iz 
Varaždina, pred Janezom Kuseljem iz Krškega, 
Ekipno je zmagal Ormož pred Ludbregom in 
ekipo Zagreba. Tekmovanje je potekalo v izra-
zito težkih razmerah, saj je tekmovalce mučila 
vročina. Toliko bolj so na cilju uživali v sladole-
du, ki ga je prispevala slaščičarna Rupert. 

Poleg športnih tekmovanj so se v teh dneh izz-
venele tudi druge prireditve. Na svojem regij, 
skem srečanju so se srečali invalidi Podravja, 
srečali so se borci prekomorci, ormoški upoko-
jenci pa so šotor izkoristili za svoj občni zbor. 
Po različnih poročilih in razpravi o njih so 
predstavili delo za letošnje leto in nekaj pogle-
dov na pokojninsko reformo. Opravili pa so 
tudi nadomestne volitve. Novi člani UO so pos-
tali Franc Masten iz Frankovcev, Marija Žnida-
rič z Dobrave, Stanko Budja iz Pušencev in 
Katja Grabovac iz Ormoža. Osrednja prireditev 
je bila v prenovljenem domu kulture, ko so se 
predstavile domala vse kulturne skupine, ki de-
lujejo na območju KS Ormož. Pozdravni nago-
vor je imel predsednik sveta krajevne skupnosti 
Ormož Alojz Sok. Nastopili so Trobilni kvartet 
Ormož, Otroški pevski zbor in Orffova skupina 
OŠ Ormož, Dekliški pevski zbor Cabaletta, 
Gledališko literarno društvo. Plesna šola Pan-
dora, Ormoški oktet. Kulturno društvo Dobra-
va, Prosvetno društvo Hum pri Ormožu, 
Mešani pevski zbor Ormož, Moški zbor kultur-
nega društva Dobrava in Dekliški zbor Okari-
na. 

Otroci pa so prišli na svoj račun na čarov-
niškem živžavu z Napoleoni. 

vki 

L O V S T V O / IZREDNI OBČNI ZBOR LZS 

Je lovstvo v krizi? 
SPREJELI IN POTRDILI NOVI ETIČNI KODEKS SLOVENSKIH 
LOVCEV • VNOVIČ ZA POPOLNO DEPOLITIZACIJO LOVSTVA 
Na izrednem občnem zboru Lovske zveze Slovenije v Novem 
mestu so sprejeli etični kodeks slovenskih lovcev in razpravl-
jali o ključnih dilemah v slovenskem lovstvu na prelomu 
tisočletja. Posebej so poudarili pomen trajnostne rabe narave 
in izrazili bojazen pred komercializacijo lova in drobljenjem 
lovišč, ki bi nastala z zasebnimi lovišči. Soglasno so menili, 
da lov kot okoljevarstveno delovanje ne more in ne sme biti 
obravnavan kot gospodarska dejavnost in da mora divjad kot 
državna lastnina uživati posebno zaščito. 

Predstavniki Lovske zveze 
Slovenije so na izrednem 
občnem zboru, ki so ga pripravi-
li skupaj s posvetom starešin 
vseh slovenskih lovskih družin, 
poudarili, da je treba prizade-
vanjem za drobitev lovišč pri-
merno odgovoriti.Zavzeli so se 
za odločnejšo predstavitev sta-
lišč in pogledov lovske organi-
zacije v javnosti, predvsem pa za 
celovito predstavitev dosežkov 
slovenskih lovcev, ki so prizna-
ni tako v Evropi kot svetu. 
Lovstvo ima na Slovenskem 90-
letno tradicijo in je v zadnjem 
obdobju vse bolj naravovarstve-
no usmerjeno. Na izrednem 
občnem zboru so enotno ugoto-
vili, da je organiziranost Lovske 
zveze Slovenije in njenih orga-
nizacijskih delov ustrezna, da 
pa bo vsestranska strokovna 
okrepitev delovanja lovskih or-
ganizacij nujna, vse skupaj pa 
bo pomembno prispevalo k 
učinkovitemu uresničevanju 
njenih javnih funkcij in poob-
lastil. 

Etični kodeks, ki je nastajal 
dalj časa in je korak naprej k 
utrjevanju lovske etike in kultu-
re, pa tudi zgledna oblika nepi-
sanih pravil ravnanja članov ze-
lene bratovščine, ki so vse bolj 
na očeh kritične javnosti, je vo-
dilo za praktično ravnanje lov-
cev in lovskih organizacij. Pose-

bej opredeljuje ravnanje lovcev 
do narave, divjadi in drugih vrst 
prostoživečih divjih živali, do 
družbenega okolja, lovskih to-
varišev in do lovskih psov. Na 
neki način poskušajo slovenski 
lovci s kodeksom, ki so ga preje-
li vsi člani (teh je v Sloveniji 
skoraj 23 tisoč), osvetliti vlogo 
lovstva nekoč in danes. Opozar-
jajo na bogato tradicijo sloven-
skega lovstva in dodajajo, da je 
lov sooblikoval odnose med 
ljudmi ter jih urejal in usmerjal 
v njihovih skupnostih v nenapi-
sane družbene norme. V svetu 
so se zato obhkovale različne 
lovsko-etične norme, skozi dol-
go zgodovino pa so nastajala, se 
razvijala in se tudi spoštovala 
nepisana pravila, ki so urejala 
lov, pravico do plena, odnose 
med lovci ter odnose lovcev do 
divjadi. To dediščino in nenapi-
sano kulturno izročilo je treba 
ohranjati ter dopolnjevati z no-
vimi nravstvenimi normami, ki 
jih je prinesel čas ekoloških 
stisk in grozeče ogroženosti na-
rave. 

Na izrednem občnem zboru in 
posvetu starešin so načeli tudi 
notranje organizacijske proble-
me in se zavzeli za učinkovito 
organiziranost lovskih družin, 
njihovih območnih zvez in Lov-
ske zveze Slovenije. Lovska or-
ganizacija je danes v krizi, ki je 
posledica sprememb v družbi, 
pa tudi prepočasnega reševanja 
nekaterih spornih vprašanj in 
dilem znotraj Lovske zveze Slo-
venije. Vodstvo zveze je rati 
drugim ocenilo, da je treba 
okrepiti strokovno delovanje 
vseh služb LZS in da mora ta 
organizacija dobiti javna poob-
lastila na svojem delovnem pO' 
dročju. Lovska zveza Slovenije 
mora prevzeti ključno povezo-
valno in organizacijsko vlogo ^ 
vse slovenske lovce. V z p o s t a v i C 

je treba relacije in odnose me'' 
LD, njihovimi zvezami in LZS 
in predvsem urediti enotno kO' 
munikacijsko mrežo, ki J"* 
omogočala redne in zanesljif 
kontakte med družinami in nji; 
hovimi področnimi zvezanii; 
Govorili so tudi o u s t a n o v i t v i 

javnega zavoda za lovstvo Slov '̂ 
nije in drugih aktualnih proble; 
mih slovenskega lovstva, I'' 
pričakuje sodoben in ekološl̂ " 
naravnan zakon o l ovs tvU; 

Tranzicija v lovstvu prav zara'" 
zamujanja z zakonom predolg" 
traja. 

Marjan Tos 
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GORIŠNICA / PRIPRAVILI G O S T U V A J E P O STAREM 

Pri Domtnkovih so se ženili 
H Korenovim in Dominkovim so pričeli prihajati svatje. 
Sosedje peš, drugi s kočijami - paruči in prinesli so darila -
lepo okrašene bosmane. Pri Dominkovi hiši so sneli hišno 
številko, na dvorišču je postalo živahno: sekali so drva, trli 
šibje, klepali koso, dekla je vozila dojenčka v toligah, kajti 
prihajali so ženinovi svatje ... 

Tako se je začelo poročno sla-
vje na kmečki gostiji minulo 
nedeljo pri 300 let stari in 
obnovljeni Dominkovi hiši. Na 
poročni dan so hiško lepo okra-
sili, svatje so si nadeli stara 
praznična oblačila, na domačijo 
pa bosta imela zagotovo naj-
lepše spomine mladoporočenca 
Miran Forštnarič in Irena Kola-

rič, ki sta se vzela po starih 
ljudskih običajih. Cerkveni 
obred poroke je opravil farni 
župnik Ivan Holobar, medtem 
ko bo uradna civilna poroka to 
soboto na gradu Borlu, kjer bo 
mladi par poročil župan Slavko 
Visenjak. 

Domačini so ob lepem 
sončnem vremenu prenovljeno 

Dominkovo domačijo spreme-
nili v prizorišče velike priredit-
ve, imenovane Gostiivaje v 
Gorišnici. Ceremonial se je 
začel s pesmijo mladih fantov in 
deklet, ko so bili na domačiji že 
zbrani nevestini svatje v 
pričakovanju ženina, ki se je na 
poroko pripeljal s kočijo. Nadal-
jevalo se je v duhu starih 
ljudskih običajev: šranganje, 
pogajanje za ženinovo izbranko, 
slovo od doma, veselje, igrali so 
muzikantje in plesali kopjaši. 
Gostiivanjci so se pozneje odp-
ravili v farno cerkev, kamor so 
pospremili nevesto in ženina k 
cerkvenemu obredu, ko sta lju-
bezen potrdila pred bogom. Na 
Dominkovi domačiji je bilo na-
zadnje še poročno slavje in po 
stari ljudski navadi veselo rajan-
je do jutranjih ur. Na lepo 
pogrnjeni poročni mizi ni man-
jkalo bosmanov in poročna torta 
z napisom Srečen zakon, pa hra-
ne in pijače, kot se za tako slavje 
spodobi. Poročno slavje so obo-
gatili številni nastopajoči iz 
domačih in okoliških kulturnih 
društev. 

Poročila sta se domačina Mi-
ran Forštnarič in Irena Kola-
rič, ki sta še pred dnevi s sne-
malcem Tinčkom Ivanušem in 
ob številnih nastopajočih pos-
nela dokumetarni film, ki bo 
kmalu na sporedu TV Slovenija. 
Scenarij za dokumentarec Gos-
tuvaje - kmečka gostija v Prlekiji 
je pripravil igralec in režiser 
Lojze Matjašič, koordinator in 
vodja projekta je bil Boštjan 
Rihtar, omenili pa bi lahko še 
mnoge druge, ki so pomagali pri 
organizaciji prireditve. Za vsa-

Mlada dekleta so na gostiivaje prinesla okrašene pletenice - bosmane in potem so še zape-
la nevesti 

kega obiskovalca nedeljske pri-
reditve na stari gorišniški 
domačiji je bilo kaj zanimivega, 
prvič pa so domačini ponudili 
tudi spominke, ki že vabijo in 
krasijo Dominkovo domačijo. 
Po gostiivaju Gorišničani 
pripravljajo uradno odprtje pre-
novljene hiše, najstarejše pa-
nonske hiše na Slovenskem (za 
obnovo so potrebovali blizu 20 
milijonov tolarjev), 21. julija, že 
prihdonje leto pa naj bi se na 
domačiji poročilo več mladih 
parov. 

Tatjana Mohorko 
Ženin Miran in nevesta Irena z gorišniškimi gostiivanjci pred 
vrati stare domačije. Foto: TM 

PTUJ / SREČANJE S O S O L C E V SREDNJE STROJNE SOLE 

15. oifietniia mature prve 
generatije strojnOi tehnikov 

Prehitro so minila leta od ta-
krat, ko se je 1. septembra 1979 
vpisala v prvi letnik prva gene-
racija dijakov - bodočih stro-
jnih tehnikov v Ptuju. V na-
jboljših časih jih je bilo 33. Ju-
nija 1983 so maturirali in si 
obljubili, da se bodo v spomin 
na skupno preživeta leta še 
srečevali, kajti let, ko 
odraščaš, ko drugače dojemaš 
svet okoli sebe, ko preživljaš 
še zadnje brezskrbne dni in 
tudi začenjaš svojo kariero, ne 
moreš kar tako pozabiti. 

Obletnice se je udeležilo 18 
nekdanjih sošolcev, ki so skupaj 
z razrednikom g. Mihelačem, 
ravnateljem g. Cimermanom in 
takratnimi profesorji obudili 
spomin na dni, ki jih žal ne bo 
več. Zaradi posledic tranzicije v 
gospodarstvu in menjave poli-

tičnega sistema si je večina pois-
kala delo v drugih poklicih in 
ne v strojništvu. Tako so zapos-
leni v prosveti, vojski, laborato-
riju, mizarstvu, kot zasebniki, 
šoferji, zastopniki, v tekstilni 
industriji, aktivni so v |portu ... 

Bližje je bilo jutro, globlje so 
bile razprave. Tako so prisotni 
proti jutru prišli do usklajenih 
statističnih podatkov, da imajo 
v povprečju vsak eno ženo, 1,8 
otroka, lastno hišo ali stanovan-
je in seveda soliden avto s pripa-

dajočimi mandatnimi kaznini'; 
Ob nujnem slovesu so se vs' 
strinjali, da se morajo še srečat' 
in ohranjati stik z generacijo, 
ji pripadajo. 

Franjo Rozi^ 

Foto: Laura 
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pfUJ / 7. TEK O B MEJAH SLOVENIJE 

Sedmii 1200 Idloinefrov 
Î K ob slovenski meji v počastitev dneva državnosti, izvirna 

Franca Zupaniča, tekača ptujskih maratoncev, se je 
^iil prt̂ d sedmimi leti ob razglasitvi samostojne države. 
l̂ fKači tekaškega kluba Maraton so od takrat že šestkrat 
utekli 1200 km dolgo slovensko mejo. 

fudi letošnji tek je trajal nep-
^jjinjeno štiri dni in noči. 
pj-vič je sodelovalo več ekip, ki 

rned sabo tekmovale. To so 
jijle ekipe Slovenske vojske 
^Miran Kolman, Srečo Pirman, 
fomaž Perše, Jože Svržnjak, 
l̂ one Frumen, Edvin Kosovelj, 
jrečko Marjetič in Tadej 
probnič), Swaty - Radenci Ma-
fjbor (Marjan Krempl, Jože 
jmithofer, Rajko Zupanič, 
Jamo Zupanič, Robi Ficko, 
Jožica Šiftar, Bojan Brus in 
Miha Svržnjak) in Tekaškega 
l(luba Maraton Ptuj (Ivan Go-

lob, Miran Sagadin, Rajko La-
zar, Aleš Šimenko, Franc Zupa-
nič, Roman Drevenšek, Marjan 
Šišek in Nataša Vidovič). V vsa-
ki ekipi je bilo po osem tekačev, 
ki so se menjavali pri teku v 
časovnih presledkih ene ure. 
Tekmovali se v petih etapah. 
Ptujčani so se takoj pokazali 
kot dobri organizatorji in 
složni z drugimi ekipami, saj je 
v ekipi Swaty manjkal en tekač 
in tako je predsednik TK Mara-
ton Miha Svržnjak priskočil na 
pomoč kot osmi. 

Na pot so tekači krenili v so-
boto, 20. junija, ob 17. uri 
izpred Mestne hiše v Ptuju in 
tja so se v četrtek ob 20. uri tudi 
vrnili. Na vseh vmesnih startih 
in ciljih etap so bile krajše pri-
reditve z razglasitvami rezulta-
tov, že po tradiciji pa so jih 
pričakali tudi v Forminu v 
občini Goriščnica. Tek je v 
prvih dneh potekal brez težav 
in poškodb, za katere naj bi 
skrbel Rajko Brglez, pa je tako 
v roke vzel svojo harmoniko in 
tišino ob slovenski meji napol-
nil s pesmijo. Prva dva dneva je 
tekače peklo sonce, nato pa nas-
lednja dva dni pral dež, v 
Mojstrani pa so občutili tudi 
točo. 

Na cilju je slavila vojska, čep-
rav samo s šestimi tekači, s 
časom 78 ur in šest minut. 

Ptujčani in ekipa Swaty pa so 
pritekli skupaj in so za pot 
potrebovali 81 ur in 54 minut. 
Vsak tekač je v povprečju nare-
dil 180 kilometrov pri hitrosti 
štirinajst kilometrov na uro. 

V ekipi, ki je pomagala pri iz-
vedbi teka, so so bili še Primož 
Meško, Ivan Rogelj,, Ivan 
Svržnjak, Ivan Lipovšek in 

Jože Kovačec, skupaj z njimi pa 
so na cilj pritekli še nekateri 
ljubitelji teka ter gasilske olim-
pijske prvakinje iz Gasilskega 
društva Hajdoše. Ob dvajseti 
uri so jih pred Mestno hišo 
pričakali župan Miroslav Luci 
in množica Ptujčanov. 

Besedilo in posnetki: 
Milan Krajnc 

Sponzorji 7. teka ob mejah Slovenije: 
Talum, Jeruzalem Ormož, Mestna občina Ptuj, Petrol, 

Mibra d.o.o.. Občina Ormož, Petlja Ptuj, Športni zavod Ptuj, 
Štuk, Kmetijski kombinat - Vinarstvo Slovenske gorice - Ha-
loze, Nova Ljubljanska banka - podružnica Ptuj, POP TV, 
Daemobil Ptuj, Copy studio Sitar, Gostilna Slovenski hram. 
Semenarna Ljubljana, Hrusti, Repriza Ptuj, Castrol, d.o.o., 
Fema Cvetko Feliks, Reha center, Picerija Marčelo, Emona 
obala Koper, Avtoval, Telekom, Belvi šport center, IGD Ho-
lermous, Vuk & Vuk, Zavarovalnica Triglav, Komunala Ptuj, 
Gradiš Ptuj, Špedicija Goja, Občina Piran, Revoz, d.d., Sil-
kem, d.o.o.. Obrtna zbornica Ptuj, Emona Merkur Ptuj, Pro-
tein trade, Star, d.o.o.. Napis Ptuj, Posrednik, d.o.o., Albin 
Promotion, Mercator SVS, Kmetijska zadruga Ptuj, Radio-
Tednik Ptuj, Mlekarna Ptuj, Pekama Hlebček, Comtron, 
Mobitel, Tehnounion avto, Nova Kreditna banka Maribor -
PE Ptuj, Občina Gorišnica, Petovia avto Ptuj, TE-VE. 

Ekipa Ptuja 

Zdravnik Rajko Brglez se je 
moral več ukvarjati s har-
moniko kot s tekači 

Marjan Krempl (Swaty) In Ivan Golob (TKM) 

Počitek na najvišje ležeči slovenski kmetiji Bukovnlk 

ROGOZNICA/ TROFEJNI BRKAC EDIJA KLASINCA 

v ribniku /e iuknja 
Kot kaže, se je sezona lova 

na velike ribe že pričela. Med 
številnimi ribiči, ki so ob kon-
cu tedna namakali trnke po 
Dravi, Dravinji in okoliških 
ribnikih, se je tokrat ribiška 
sreča nasmehnila Tednikove-
mu križankarju Ediju Klasin-
cu, ki je po petkovem "po-
daljšanem praznovanju" 50-
letnice Tednika v soboto, pa 
čeprav je bil 13., že navsezgo-
daj odhitel ob rogozniški ri-
bnik in ujel kar 18,50 kg 
težkega soma. 
Kot je povedal Edi, je kmalu 

po prihodu ob ribnik zagledal, 
kako je nedaleč od obrežja ne-
kaj "zaropalo", in brž je vrgel 

blestivko. Brkati velikan je 
skočil že na prvi met. Brez iz-
datne pomoči soribičev Mitje 
Kocmuta in Milana Vogrinca 
ga ne bi spravil na suho. Od gla-
ve do repa so trofejni ribi name-
rili 1,49 m, okrog trebuha 62 
cm, sama glava je velika 28 cm, 
brki, ponos soma, pa 22 cm. 

Vsem skupaj, še posebej seve-
da našemu Ediju, za trofejno 
ribo iskreno čestitamo! 

-OM 

Edi Klasinc z brkato rogozniško trofejo, svojo najtežjo ribo 
doslej. Foto: Kosi 

ROKOMET 

Uspeh mladih 
M oslrcin/čcrfi e v 

Na velikem rokometnem 
turnirju v Italiji so sodelovali 
tudi mladinci RK Pyramidia 
iz Moškanjcev. V svoji staros-
tni kategoriji od 15 do 18 let so 
v močni mednarodni konku-
renci osvojili prvo mesto. 

Pred odhodom na turnir niso 
pričakovali tako visoke uvrstit-
ve, a se vidi dobro delo, ki ga 
imajo v klubu dobro zastavlje-
nega. Po tem uspehu, ki ni bil 
prvi, je soditi, da se za usodo in 
nadaljnji razvoj rokometa v tem 
klubu, ki prihaja iz občina 
Gorišnica, ni bati. Razumljivo 
je, da je še dolga pot, da bodo ti 
mladi igralci nastopili za 
člansko ekipo, vendar bo to ob 
kakovostnem delu zelo hitro. 

Za RK Pyramidia so nastopi-
li: Janžekovič, Belšak, Žuran, 
Firbas, Ivančič, Sok, Cvitanič, 
Kelenc, Kokot in Kovačec. 
Ekipo je vodil trener Marjan 
Valenko, zraven pa je bil tudi 
predsednik kluba Zlatko Sok. 

Danilo Klajnšek 

POPRAVEK! 
Muzejski škrat (tudi takšni obsta-

jajo) je povzročil, da smo pri napo-
vedovanju novega odpiralnega časa 
za muzejske zbirke na ptujskem gra-
du pozabili zapisati, da so zbirke do 
20. ure odprte samo ob sobotah in 
nedeljah. Med tednom torej od 9. do 
18. ure, ob sobotah in nedeljah pa od 
9. do 20. ure. 

Bralcem se opravičujemo. 

P T U J • Š o f a r / i O S O . M e g f f č 
razstavilajo v L/vbllanski banki 

o š Olge Meglič iz Ptuja tesno sodeluje z nekaterimi ptujskimi podjetji in ustanovami. V sode-
lovanju z njimi so izpeljali nekaj odmevnih projektov, zadnji je bil odprtje razstave nagrajenih 
del z likovnega projekta Moj Ptuj, ki so na ogled v prostorih Ljubljanske banke. Projekt je vodila 
Leonida Kralj. Gre za 18 del, ki jih je ustvarilo 18 učencev, kolikor jih je bilo tudi nagrajenih. Si-
cer pa je v projektu sodelovalo 200 učencev, ki so ustvarili veeč kot 300 del Ljubljanska banka pa 
je nagradila avtorje na nižji in tri na višji stopnji. 

MG 

VIDEM PRI PTUJU • Ustanovliaio OO Združene lisfe 
v soboto, 4. julija, ob 18. uri bo v novi dvorani občinske stavbe ustanovni sestanek občinskega 

odbora Združene liste socialnih demokratov, obenem pa bodo ustanovili še krajevni odbor Žetale 
in Mladi forum ZLSD. Na njem pričakujejo tudi Boruta Pahorja, Barbaro Ferk in Mirana Potrča. 
Precej pozornosu bodo v pogovoru namenili zlasti pokojninski reformi in problematiki zaposlovanja. 
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LUJZEK 
Dober den vsaki den! Jebal ga 

na motkin stil, zaj pa man vsega 
zadosti. V soboto zvečer nas je že 
tretjič toča tukla. Zaj že več ne 
vemo, kaj smo se bogeci, hujdiči 
ali keri stranki zamerili, da ne-
mamo več pravega mira. Dež se 
kak pes pašči, pa že toča vmes 
leti. Včosik smo meli obramba 
prati toči, zaj pa pre nega dnara 
za tiste rakete in celotni sistem, ki 
more preventivno delati. Jaz ali 
ne ven, kaj si naša oblast misli o 
tem. Enkrat bi moglo pošteno po 
Lublani in parlamenti vsekati, te 
bi se najbrž zbudili in začeli raz-
mišlati o toti zadevi. Zaj, kejka 
vem, toča samo po Štajerskem 
tuče in zato v Jeblani nikoga zato 
glova ne boli. Stori Udje se še spu-
nijo, ke so ble nekda organizirane 
cerkvene procesije in zvuni so 
zvunili, da ne bi toče bilo. Clovik 
bi reka: nič ne škodi - nič ne ka-
sne, nekaj pa se je vseeno dogaja-
lo, gnešji den pa nikome ništa in 
se lehko sama tolažimo s tistim 
znanim rekom, ki provi, da je po 

toči zvuniti prepozno. Zaj nas vrli 
politiki vičijo, da bi morali gorice 
in polja zavarovati proti toči z vi-
sokimi premijami. Vse je lepo in 
prav, samo da sma si mija z Mico 
Že zračunala, ke nemama tejko 
dnara, da bi lehko zavarovanje 
plačala. Te pa naj tuče, dokič ma 
veselje do posluha, kak provimo 
lidem brez posluha. 

Bodi zadosti o toči in moči, kije 
tudi našo mlako napunla, da zaj 
žabam nede trebalo iti na počitni-
ce v boj mokre kraje. V nedelo 

j sma bla z Mica na gastuvaji v 
j Gorišnici. Prav luštno je bila, če 
j glih sa bili Udje žalostni zavolo 
j sabotne škode pa toči. Prekleta 

toča, drgoč mamo jo v mislih ... 
Občini Gorišnica in vsem, ki sa 
pripravili in oživili gostuvanjske 
store običaje, gre pohvala za do-
bro organizirana prireditev. Lepo 
so zrihtali Dominkovo domačijo, 
ki kak stara lepotica staji sred 
Ptujskega polja in spomija ta 
mlode, v kokšnih hišah so negda 
živeli jihavi pradedeki in praba-
bice. Dosti tokih hiš je žal že 
podrtih in so ostale samo še slike 
in spomini. Tudi rm Ptuju so meli 
eno viničarija, pa so jo žal 
vujžgali. Jaz mislin, da bi mogli 
lepše skrbeti za takšne starine. 

Vas lepo pozdrovla vaš starinar 
LUJZEK 

P E U A L BI SE Z 
RAKETO 
Nekoč sem si zaželel, da bi se peljal 
z raketo. Razmišljal sem, kako se 
bom peljal. A želja se mi ni ure-
sničila. Bil sem žalosten. Ko 
zvečer grem spat, sanjam. Sanjam 
o svoji želji. Vem, da se mi ta želja 
ne bo uresničila. Vem, da se ne 
bom nikoli peljal. Ko se igram, si 
naredim raketo. Takrat mislim, da 
sem na planetu pri Marsovcih. 
Denis Janžekovič, 2.b, 
OŠ Domava 

NARAVOSLOVNI 
DAN Z VLAKCEM 
v četttek smo imeli naravoslovni 
dan. Zbrali smo se pred šolo Ki-
dričevo. Ko smo slišali piskanje 
vlaka, smo bili že vsi nestrpni. Z 
učiteljico smo se odpravili proti 

turističnemu vlaku Ptujčan. 
Peljali smo se skozi Apače. Vlakec 
nas je odpeljal v Pristavo, kjer smo 
si ogledali hidroelektrarno na reki 
Dravinji. Gospod nam je pokazal 
turbino in generator. Ogiedali smo 
si hidroelektrarno in se odpeljali 
proti Tržcu k jelenom. Gospodar 
jelenov nam je dal hrano za jelene. 
Največji jelen mi je jedel iz roke. 
Ko smo si ogledali jelene, smo se 
odpravili proti videmski šoli. Pred 
šolo nas je pričakala ravnateljica. 
Odpeljala nas je v učilnico. Videli 
smo telovadnico. Ta šola je zelo 
Ijepa. Vlakec nas je popeljal proti 
Štiumovcu. Videli smo jez na Dra-
vi. Za njim je nastalo Ptujsko jeze-
ro. 
Ko smo prišli v šolo smo bili zelo 
veseli. S ttuističnim vlakcem bi se 
še večkrat peljala, saj se je zelo lepo 
voziti z njim. Vesela sem bila, ker 
smo šli z vlakcem na naravoslovni 

Počitnice so se torej začele in tako 
boste osnovnošolci, dijaki in štu-
dentje imeli obilo časa za pos-
lušanje glasbe. 

Bobnar skupine The Beatles RIN-
GO STARR je v prejšnjem tednu 
izdal že svoj petnajsti samostojni 
album z naslovom Vertical Man. 
Še zmeraj glasbno delaven go-
spod Starr ponuja preprosto pe-
sem LA DA D! ki v besedilu 
ne prinaša nič posebnega. 

Nova britanska zvezda pop/rock 
glasbe BILLIE MYERS se je pros-
lavila s skladbo Kiss the Rain. Ta-
lentirana BILLIE se v drugo ni tako 
izkazala v skladbi TELL ME 
ki vsebuje nekatere orientalske 
zvoke in neverjetno erotičen vi-
deospot. 

Avstralska lepotica TINA ARENA 
je pred dvema letoma presenetila 
glasbeni svet s pesmijo Chains. 
Mlada TINA snema drugi album za 
založbo Really Useful/Polydor in 
njena novost VVHISTLE DOWN 
THE WIND * * * * je zelo prijetna 
poletna umirjena popevka. 

DONNA LEWIS se je začela učiti 
igranja na klavir že pri šestih letih 
in prvi pravi uspeh beleži s popev-
ko I Love you Always Forever. 
Welška pevka prepeva popevko I 
COULD BE THE ONE ki 
gre hitro v uho in ki se je tudi hitro 
naveličate. 

Legendarna BARBRA STREI-
SAND se je rodila 24. aprila 1942. 
Odlična pevka in igralka je na-
zadnje nastopila v filmu The Mirror 
has Two Faces. BARBRA vas bo 
gotovo ponovno navdušila v 
skladbi HIGHER GRGUND 

Mega glasbena založba Virgin je 
odkrila še eno novo zvezdo, BIL-
LIE PIPER, ki naj bi na lestvicah 
ponovila uspeh skupine Spice 
Giris. Založba Virgin dela zanjo ve-
liko reklamo in tako je njena zelo 
dobra pop pesem BECAUSE WE 
WANTTO poletni zadetek 
v polno. 

Britanska pevka KAREN RAMIREZ 
se je potrudila v plesni priredbi ko-
mada LOOKING FOR LOVE 

ki so ga v originalu izva-
jali Everything butthe GirI ter gaje 
remiksal znani Todd Terry. Poseb-
nost tega komada je napev: "Did-
n't know I was looking for love till I 
find you." 

Rene Baumann ali D.J.BOBO je 
nastopil v zaključni oddaji Super 
Pop in tam navdušil zvečine najst-
niško publiko. D.J.BOBO je pro-
moviral novi album Magic in z nje-
ga tudi novi potencialni hit ARO-
UND THE WORLD ki 
vsebuje tudi kakšen regi element 
in odlično spremljevalno petje. 

Belgijska skupina TECHNOTRO-
NIC je vladala na lestvicah z mega 
plesnim hitom Pump up the Jam. 
Tokrat duet sestavljata studijski 
skupini D.O.N.S & TECHNGTRO-
NIC v predelavi hita PUMP UP 
THE JAM 98' ki pa se mu ne 
poda takšen sodoben ritem. 

Ameriška pevka WHITNEY HOUS-
TON trenutno snema film Any-
thing for Love in njen soigralec je 
Will Smith. Posebej za nemško 
tržišče so producenti remiksali ko-
mad MY NAME IS NOT SUSAN 

in ta komad je WHITNEY iz-
dala že na albumu Tm your Baby 
Tonight. 

LIONEL RICHIE seje rodil 20. juni-
ja 1949 in je svojo kariero začel pri 
skupini Commodores. Leta 1981 
je Lionel zavil na solo pot in v tem 
času je nanizal veliko dobrih 
skladb, vendar je nova skladba 
CLOSEST THING TO HEAVEN 

glasbeno ponovno nekaj 
posebnega. 

Ameriški soul kvartet COLOR ME 
BADD je svoj pečat v glasbi pustil 
s hiti, kot so I Wanna Sex you up. 
Ali for Love, Ladore Miamore in 
The Earth, The Sun, The Moon. 
COLOR ME BADD so me tudi to-
krat navdušili v izredni soul har-
moniji REMEMBER WHEN 
* * * * * in to pesem najdete tudi 
na zgoščenki Avvakenings. 

Ameriški duet K-CI & JOJO sta 
bila nekoč člana skupine Jodeci in 
svojo glasbeno potrditev sta dobi-
la s pesmijo AN my Life. K-CI & 
JOJO sta pripravila še eno razpoz-
navno soul balado z naslovom 
DONT RUSH * * * * , vendar se 
v njej melodija in odlično petje ne 
prekrivata tako dobro kot v pesmi 
Ali my Life. 

REBBIE JACKSON je nova velika 
zvezda družine Jackson. V duetu 
sta zapela REBBIE & MICHAEL 
JACKSON čudovito soul skladbo 
FLY AWAY * * * * in ta skladba 
je del njenega debitanskega albu-
ma Your's Faithfully. 

David Breznik 

dan. 
Karmen Uttuk, 3.b, 
OŠ Kidričevo 

NESREČA NIKOLI 
NE POČIVA 
Bil je lep sončen dan med poletni-
mi počitnicami. Skupaj s prijatelji-
cami sem se ztmaj i^:ala. 
Sonce je močno pripekalo in nas 
grelo s svojimi žarki. S kolesi smo 
se vozile in se poizkušale peljati 
brez rok na krmilu. Pri tem sem 
bila jaz najbolj nerodna in nespret-
na, saj sem to počela prvič. Sprva 
sem se bala. A vedno bolj me je mi-
kalo, ko sem opazovala prijateljice. 
V sebi sem začutila, da to moram 
storiti. Spustila sem krmilo in 
ugotovila, da je igra zelo zabavna. 
Skozi okno je našo igro opazovala 
mamico. Prišla je ven in me opo-
zarjala, da naj ne silim v nesrečo. 
Kljub njenemu negodovanju je ni-
sem ubogala Na koncu ceste je bil 
oster ovinek. Vse prijateljise so ga 
zvozile. Ostala sem še samo jaz. 
Strmela se za njimi in prenušljeva-
la o maminih besedah. Custila 
sem, da se bom osramotila, če ne 
peljem. Vso težo sem prenesla na 
pedala in z vso silo potiskala. Roke 
sem spustila s krmila in se peljala. 
A m p ^ na cesti nisem opazila ka-
menja, zgubila sem ravnotežje in 
... Joj ne, že sem bila na tleh. Prija-
teljice so mi pom^ale vstati. Bole-
la so me kolena in komolci s pra-
skami, tudi majhno škodo na kole-
su sem napravila. Najbolj pa me je 
bolelo in peklo to, da je imela ma-
mica prav, da je že spet nisem ubo-
gala. 
Ugotovila sem, da če je igra nevar-
na, naj bo še ne vem kako zabavna, 
se bo slabo končalo. Tako sem na 
lastni koži občutila, da nesreča ni-
koli ne počiva. 
Barbara Kozaderc, 6. a, 
OŠ Kidričevo 

ČE BILA BI, BI. . . 
Nasilje je naš vsakdanjik. Že 
najmlajši otroci gledajo nasilne 
risanke, starši pa se čudijo, zakaj 
so njihovi tako zlati otročički na 
dvorišču, v vrtcu in šoli vedno prvi 
pri pretepu, uporabljajo kletvice, 
izkoriščajo mlajše otroke, izsiljuje-
jo za denar... 
Če bi bila jaz ravnateljica osnovne 
šole, bi poskrbela za manj šte-

j vilčne razrede, učitelj bi se ukvar-
i jal z vsakim učencem posebej, tako 

da bi se problematičen učenec 
počutil zaželenega in bi mislil, da 
vsaj nekdo skrbi zanj. Tudi za 
najslabše učenci bi organizirala 
krožke, ki bi ustrezali njihovim 
željam. Tako se ti otroci ne bi po-
tekali po ulicah in delali zdrahe. 
Šolo in učilnice bi pretu-edila, jih 
pobarvala z živimi barvami in v 
njih namestila akvarije, terarije, 
kletke s pticami. Učenci bi mor^i 
skrbeti za živali in tako bi raje pri-
hajali v šolo. Ne bi špricali in 
povzročali nereda. 
Ce bi bila župan naš^a mesta, bi 
določila nekaj trgovin, v katerih bi 
prodajali alkoholne pijače. V to 
trgovino bi lahko prišel samo z 
osebno izkaznico. V drugih trgovi-
nah se alkoholne pijače ne bi pro-
dajale. Ker pa osebno izkaznico 
lahko dobi že 14-letnik, bi var-
nostniki v trgovinah z alkoholni-
mi pijačami preverjali letnico 
rojstva. Da pa letnic rojstva ne bi 
ponarejali, bi v izkaznico poleg na-
pisane številke letnice rojstva dela 
napisati to letnico še z Braillovo 
pisavo. Prav takšen postopek kon-
troliranja bi uvedla v diskotekah 
(nočnih barih), kjer točijo alkohol-
ne pijače. Alkohol je velikokrat 
povzročitelj prometnih nesreč in 
nasilja tako med mladimi kot med 
starejšimi. 
Če bi bila predsednica, bi zaostrila 
prehode na mejnih prehodih. Te-
meljito bi dala pregledati vsak 
avto, če ne prevaža orožja in ma-
mil. Za kršitev te prepovedi bi 
odredila visoko kazen. Orožje je 
uničilo že veliko ljudi in veliko jih 
še bo. Za odvisnike od mamil in 
prevoznike ter preprodajalce ma-
mil bi dala zgraditi tabore, kjer bi 
se mamil skušali odvaditi. 
Poskrbela bi tudi za več domov za 
otroke, ki so duševno mocftni. Or-
ganizirali bi več zavetišč za brez-
domce. Tudi za zavode za prevzgo-
jo otrok in mladine bi se našel 
prostor. Največji poudarek pa bi 
bil na izgradnji azilov. V vsakem 
mestu bi moral biti zgrajen azil za 
živali. Imel bi okoli 60 boksov za 
ps^ prav toliko za mačke ter še ne-
kaj kletk za druge živali, ki bi se 
zatekle vanj. Boste rekli, da to 
nima nobene povezave z nasiljem? 
Seveda jo ima. Tukaj bi zaposlila 
otroke, ki so končali osnovno šolo 
in se niso vključili v srednjo, am-
pak se samo potikajo okoli in se za-
pijajo. Če bi bila celotna Zemlja v 
moji lasti, bi dala imičiti vse orožje 

in droge. Alkoholne pijače pa bi 
pustila za tiste, ki alkohol znajo 
tiživati v mejah normale. 
Če bi bila ja^ bi.. . Pravzaprav ne 
morem storiti ničesar. Sem samo 
otrok, otrok pa v tako velikem sve-
tu nima možnosti. Lahko po-
skušam, vedno znova poskušam, 
toda uspela ne bom. Uspela bi 
lahko šele takrat, ko bi mi pris-
luhnili kateri od odraslih in bi se 
rni pomagal postaviti proti nasilju. 
Živa Ketiš, 8. a, 
OŠ Olge Meglic, Ptuj 
TO SEM JAZ 
Ime mi je Nina, pišem se Sluga. 
Imam dolge svetlo rjave lase. Bar-
va oči je modra. Težka sem 30 kg 
in visoka 137 centimetrov. Sem ra-
dovedna, prijazna in zelo rada se 
smejem. Včasih sem tudi jezikava. 
Moji najljubši barvi sta bela in ru-
mena. Rada se družim s prijatelji-
cami, ki jih ni strah in ki se ne 
lažejo. Prosti čas preživljam z glas-
bo in športom. Slabo voljo prema-
gam s pogovarjanjem. Najbolj 
srečna sem takrat, ko dobim v šoli 
petico. Moja želja je, da odlično 
končam osnovno šolo Breg, in ko 
bom velika, da bom lahko potova-
la v London. Postati pa hočem 
računovodkinja. 
Nina Sluga, S.b, 
OŠ Breg 

MOJA MAMA 
Moja mama je suha in majhne pos-
tave. Ime sivozelene oči in kratke 
lase. Mama skrbi za našo petčlan-
sko družino. Vsak dan nam kuha, 
pere, lika, pospravlja ... Vsako ju-
tro me pravočasno zbudi, da grem 
v šolo. Imam še majhnega bratca, s 
katerim ima precej dela in ga vozi 
vsak dan v vrtec. Hodi tudi v 
službo. Dela od jutra do poznih 
večernih lu:. Nima prostega časa za 
hobi. Je dobrega srca. Ne želim je 
i ^ b i t i . Imam jo rada. Ne morem 
si predstavljati, kako bi bilo brez 
nje. Tudi ona ima rada nas otroke, 
čepravji nagajamo. 
Anja Cuš, 2. a, 
OS Domava 

KDO JE TANJA? 
Vsak dan se v šoli srečam s srednje 
veliko postavo, ki jo že od daleč 
prepoznam. Je moja sošolka in je 
doma iz Cirkovc. Kadar česar ne 
razumem, vedno povprašam njo in 
vedno mi pomahga. In kolikor jo 
jaz poznam, vem, da ima veliko in 

dobro srce. Ima do ramen dolge 
lase, ki so svetio rjave barve in ji v 
vetru plapolajo okrog in okrog gla-
ve. Ponavadi jih ima spete v čop. 
Ima rjave oči, ki so kot dve majhni 
kroglici, ki žarita in zvesto gledata 
v svet. Njena majhna ušesa pa ne 
preslišijo nobene besede. Zelo rada 
se smeji in je tudi vedno razigrana 
Včasih pa ima tudi ona slab dan in I 
pravi, da jo grozno boli glava. Ta-
krat majhna usta povesi in je cel 
dan tiho kot miška. Velikokrat pa 
iz njenih ust prileti kakšna neum-
na in se ji moram smejati. 
V prostem času se ukvarja z igran-
jem kitare in klavirja. Hodi tudi h 
krožku angleščine in k fizikalne-
mu dodatnem pouku. Rada se tudi 
zabava. Poznam že skoraj vse nje-
ne navade. Skoraj vsako jutro so 
njene prve besede: "Zdravo, ali si 
gledala včeraj film?" "Ja," ji odgo-
vorim. In nato na veliko razpravl-
java o filmu. Njena stalna navada 
je še, da vsak četrtek, ko vstopi v 
razred, vpraša: "Kdo ima Pil?" 
Nato prebere horoskop in Pil spet 
odloži. V navado ji je že tudi 
prišlo, da ne gre k zobozdravniku, 
pa čeprav jo boli, saj jo je zelo strah 
zobozdravnika. Spominjam se 
tudi, ko smo pisali zadnji matema-
tični test. Ko je dobila list, je vzela 
radirko v roke in jo začela metati 
po mizi. Nato pa sem jo brcnila 
pod mizo in ji rekla, naj neha. Za 
nekaj minut je odložila in je neha-
la, nato pa spet začela. Ko pa je 
zazvonilo, je hitro vstala in odhite-
la iz razreda, da bi izvedela, kako 
so drugi rešili naloge. 
Doma je zelo blizu šole. Vendar se 
njej zdi, da je tako daleč, da bi p® 
njo moral priti avtobus. Veliko; 
krat se poš^i in pravi, da gre tudi 
ona na avtobus in jo bo šofef 
odložil pred domom. Kadar pa 
vesela, govori kot navita in besede 
ji iz ust letijo kot po tekočem traku 
in jo zelo težko ustaviš. Je pa tudi 
zelo pametna in ni predmeta, ki 
ne bi znala. Vse ji gre v glavo, če se 
uči ali ne. Je moja najboljši 
sošolka in prijateljica. Zelo rada 
sem v njeni družbi, saj kadar sva 
skupaj, se vedno smejiva in si P"̂ ' 
viva smešne šale. 
Mojca Pernat, 
OS Cirkovce 
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^nagovalka Maja Novak 
. Turnišču je bila v nedeljo konjeniška tekma v preskako-
[^ju ovir, ki jo je v okviru pete tekme za pokal Ptuja ob 
Linoči nekaterih sponzorjev vzorno organiziral Konjeniški 
fjub Ftuj-Turnišče. Udeležba konjeniških klubov iz cele Slo-

je bila lepa, klub temu da je bila dan poprej tekma v 
l̂ ô M le gledalcev je bilo manj zaradi obilice športnih 

jilPgodkov. 
tekmovali so konjeniki iz dvaj-
[iji klubov, startov pa je bilo 80. 

jjj višini A - O so rozeto osvojili 
fljrut Kreub iz KK Slovenj Gra-
^ Katja Kramberger iz KK Pe-
jjjjca, Jana Kerbev iz KK Slovenj 
gjadec, Zlatko Kolar iz KK Pira-
jiida in Nataša Dovnik iz KK Ma-
jjbor. Najhitrejša v tej disciplini je 
Ijila Jana Kerbev, ki je parkiu- pre-
Wiala brez kazenskih točk v 49,8 
sekunde. Na višini A - 1 je rozete 
psvojilo sedem jahalcev, ki so par-
jjir prejahali brez kazenskih točk. 
ĵ led njimi sta bila tudi Irena 
jlrenko in Mitja Nahberger iz KK 
Ptuj - Turnišče, kar je doslej eden 
jajvečjih uspehov Konjeniške^ 
l̂uba Ptuj - Tumišče. Najhitrejši 

pa je bil Jernej Plaskan iz KK Cel-
je s časom 49,33 sekunde. V kate-
goriji A - 2 so tekmovali posebej 
mladinci, posebej člani. Med mla-
dinci je slavil domačin David Ko-
(jerman, drugi je bil Zoran Kafer 
iz KK Maribor, tretja pa Nina 
flavnik iz KK Piramida. Mitja 
Nahberger iz KK Ptuj - Tumišče 

je osnovni parkur odjahal brez ka-
zenskih točk, naredil pa je napako 
v baražu. V članski konkurenci je 
bila na A - 2 prva Maja Novak iz 
KK Velenje, drugi je bil Urh Bau-
man i^ KK Ježa pri Ježu, tretji 
Jože Stiftar, Catago Maribor, 

četrta pa Irena Hrenko iz KK Ptuj 
- Tumišče. Prvič pa so na Ttu--
nišču izvedli tekmovanje v "L" ka-
tegoriji, to je na višini meter dvaj-
set centimetrov, v kateri je slavila 
Maja Novak iz KK Velenje, drugi 
je bil Uroš Kocbek iz KK Pirami-
da, tretji pa Andrej Kučej iz KK 
Gotovlje. Na tej višini je tekmoval 
tudi E^vid Koderman, a se je žal 
med tekmo poškodoval. 

Prehodni pokal Ptuja je osvojila 
Maja Nova^ ki je bila tudi naju-
spešnejša jahalka. 

MG 

Med nedeljsko tekmo v kategoriji A - 2. Foto: Črtomir Goznik 

PLAVANJE 

Dve novi modmlli na 
Jrzinmih prvenstvih 
v Krškem se je minulo soboto in 

nedeljo na sprinterskem držav-
nem prvenstvu pomerilo 354 pla-
valcev in plavalk iz 15 slovenskih 
klubov. Zaradi "mlečne" vode in s 
tem posledično slabših i^gojev ni-
smo pričakovali najboljših rezul-
tatov. Kljub temu sta bila 
'dosežena dva državna rekorda. To 
je uspelo Petru Mankoču iz 
ljubljanskega kluba Ilirija s časom 
27.82 na 50 m hrbtno in štafeti Ra-
dovljice na 4 X 50 m mešano. 
V ptujskem taboru smo vse stavi-

li na disciplini 50 m prosto in 50 
m delfin. Najusp^nejša je bila Bo-
jana Kološič, ki se je uvrstila v 
obeh disciplinah v finalne 
obračune. Na 50 m prosto je bila z 
novim osebnim rekordom 29.86 
šesta, v finalu na 50 m delfin pa je 
bila pričakovano s časom 32.38 
tretja in si tako priplavala novo 
®edaljo na državnih prvenstvih. 
Pri dečkih je Matevž Božičko 

plaval vse štiri discipline. Naju-
spešnejši je bil na 50 m prosto in z 
novim osebnim rekordom 26.54 

osvu)u ireije mesio meu Kaueu. i u 
je tudi najboljši reztiltat med pla-
valci, rojenimi leta 1983. 

Uroš Gojkovič, Tadej Toplak, 
Boštjan Maračič in Aleš Pilinger 
so poleg individualnih nastopov 
plavali tudi v štafeti 4 x 50 m pros-

to. Med svojo generacijo so osvoji-
li 4. mesto in opozorili, da bodo 
pmjski plavalci tudi v ekipnih 
obračunih posegali po najvišjih 
mestih. 

Franjo Rozman 

Bojana Kološič Matevž Božičko s svojo tre 
nerko Tanjo Rozman 

UUBUANA IN KOMENDA / 12. IN 13. TEKMOVALNI DAN ZA KASAČE 

Spet novi osebni rekordi 
Minuli četrtek, na dan državnosti, se je kasaška 

karavana ustavila na ljubljanskem hipodromu 
Stožice. V lepem vremenu in na dobro pripravlje-
ni tekmovalni stezi je veliko kasačev pc^ravilo 
osebne rekorde. 

V Komendi p je bil minulo nedeljo že 13. tekmo-
valni dan letošnje sezone. Prva polovica tekmovan-
ja bo tako kmalu mimo in že zdaj lahko rečemo, da 
so bili letošnji rezultati izjemno vzpodbudni. V 
Komendi sicer ni bilo rekordnih izidov, saj je pro-
ga kratka in ovinkasta, kljub temu pa je dirke 
spremljalo kar precejšnje število zadovoljnih gle-
dalcev. 

Rezultati dirk iz Stožic: 1. dirka, za 3-4-letne 
kasače: 1. Felicia (Jagodic,Brdo) 1:20,8, 2. Afrodita 
(Oražem, Lj. Stožice) 1:21,3 in 3. Leon (Zagorc, 
Šentjernej) 1:22,1; 2. dirka, za 3-12-letne kasače: 1. 
Playlx)y (Cmkovič, Komenda) 1:19,9,2. Veno (Ko-
lar, Ljutomer) 1:20,0 in 3. Perina II (Pavlič, Lj. 
Stožice) 1:20,4; 3. diH^a, za 3-12-leine kasače: 1. 
Dirkaš (Knecht- Silak, Maribor) 1:19,1, 2. Dream 
Of Victory (Oblak, Visoko) 1:19,5 in 3. Frick (V. 
Marinšek, Brdo) 1:19,5; 4. dirka, za 3-12-letne 
kasače: 1. Chaykovsky (Hrovat, Lj. Stožice) 1:18,7, 
2. Natty (I/)vrenčič, Maribor) 1:19,0 in 3. Sissi Sara 
(Maletič, Šentjernej) 1:19,4; 5. dirka, za 3-12-letne 
kasače: 1. Lamex B (Lučič, Pos. Krško) 1:18,7, 2. 
Bukefalos (Maletič, Šentjernej) 1:19,0 in 3. Lepi B 
(Gorjanc, Brdo) 1:19,0; 6. dirka, za 3-12-letne 
kasače: 1. Demos MS (Slavič, MS Ključarovci) 
1:18,4,2. Rosso B (Cmkovič, Ljutomer) 1:18,5 in 3. 

Jasen B (Gorjanc, Brdo) 1:18,6; & dirka, za 3-12-
letne ka^če: 1. .\ctive l.eber (Žan, Lj. Stožice) 
1:15,0, 2. Benjamin C I^ee (Makoter, Ljutomer) 
1:15,9 in 3. Express Bar (Ck>rjanc, Lj. Stožice) 
1:16,5. 

Rezultati diric iz Komende: 1. dirî a, za 2-letne 
kasače: 1. Savon (Žan, Lj. Stožice) 1:22,0,2. Fortu-
na C I ^ (Makovec, Ljutomer) 1:26,6 in 3. Sai Baba 
(Maletič, Ljutomer) 1:28,6; 2. dirka, za 3-letne 
kasače: 1. Adži Lobell Qerovšek, Komenda) 1:24,3, 
2. Nikeman (Zaletel, Krim) 1:24,8 in 3. Viki M 
(Moleh, Ljutomer) 1:24,8; 3. dirka, za 3-4-letne 
kasače: 1. Dekota (Hočevar, Ljubljana) 1:21,0, 2. 
Egidij (Cerar, Lj. Stožice) 1:21,3 in 3. Serka B (]e-
kovec. Visoko) 1:21,9; 4. dirka, za 3-12-letne 
kasa&: 1. Suriya (Maletič, Šentjernej) 1:21,6,2. Clif 
(Dovžan, Visoko) 1:21,9 in 3. Lurado B (Vidic, 
Brdo) 1:21,9; 5. dirka, za 3-12-letne kasače: 1. Vis-
ter II (Jo. Sagaj ml., Ljutomer) 1:20,8, 2. Anomis 
(S. Jureš, Ljutomer) 1:20,9 in 3. Di Efendi (Debe-
lak, Maribor) 1:21,0; 6. dirka, za 3-12-letne kasače: 
1. Ahaja (Ja. Sagaj, Ljutomer) 1:21,2,2. Duras (Jo. 
Sagaj, Ljutomer) 1:21,3 in 3. Amita (D. Jtu-eš, Lju-
tomer) 1:21,5; 7. dirka, za 3-12-letne kasače: L Ar-
nie MS Qan, Bled) 1:21,2,2. Liktor Lobell (Seršen, 
Ljutomer) 1:21,3 in 3. Patricija Lobell Gureš, Lju-
tomer) 1:22,0. 

Naslednji tekmovalni dan za kasače bo v soboto, 
4. julija, na Brdu. 

M.TOŠ 

M A L I N O G O M E T / SLOVENSKI REVIALNI POKAL 

Nepriadiomn uspdi Sdnh^ 
V športni dvorani Center Ptuj 

je Klub malega nogometa Peto-
vio Mila pripravila tumir, na ka-
terem je nastopilo sedem ekip v 
treh skupinah, ki so že v predtek-
movanju prikazale maloštevil-
nim gledalcem lep nogomet, kot 
smo ga te dni vajeni gledati na 
TV ekranih iz Francije, Tumir je 
nedvomno uspel^ žal pa ni bilo 
kvalitetnih ekip SD Revoz iz No-
vega mesta in Mila - Branik Tal-
ci iz Maribora. Neprijetno so 
presenetili tudi domačini, ki so 
proti ekipi Bakari-Gropik iz Ma-
ribora že vodili z 2:0 in neodgo-
vomo zapravili vodstvo ter 
iztržili neodločen izid, nato pa iz-
gubili po streljanju sedemme-
trovk s 7:6. S tem je splahnelo za-
nimanje gledalcev, t£^o da so fi-
nalne tekme igrali pred malošte-
vilnimi gledalci. 

Za ekipo so nastopili M. 
Emeršič, Boškovič, T. Emeršič, 
Yesenjak, Klinger, Lončarič, A. 
Ceh in Rimele. 

Ekipni vrstni red: Hlade-Tropic 
Seilnica, Pelikan-HIPP Celje, Bak-
ari-Gropnik Maribor, Petovio 
Mila Ptuj, Lottis Cerkvenjak, SG 
Javomik Slov. Gradec, Ali stars 
Ljutomer. Najboljši igralec Staja-
na, vratar Zadravec in za najboljši 

strelec Ciganoviča - vsi iz zmago-
valne ekipe Hlade-Tropic. Peterka 
turnirja so bili igralci Zadravec 
(Hlade-Tropic), Bračko (Pelikan 
mPP), Šebalj (Bakari Gropik), 

Stajan (Hlade-Tropic) in Cigano-
vič (Hlade-Tropic). 

5. tumir bo v soboto, 4. julija, v 
Rušah. 

anc 

TENIS # M. Rus zmagova-
lec OP Celja do 14 let 

Trinajstletni Matej Rus, igralec TK Ptuj, 
je zmagal na svojem prvem turnirju do 14 
let - rang B. V finalu je premagal klubske-
ga kolega, prav teko odličn^a Ina Ficka 
z 2/1 v nizih. Za oba mlada igralca pome-
nita rezultata iz Celja njun največji uspeh 
in odlične točke za lestvico Teniške zveze 
Slovenije. 
STRELSTVO • Turnir ob 
dnevu državnosti 

Sfretoi SO Trnovska vas so v soboto, 27. 
junija, oipnizirali 4. tradicton̂ ni tumir ob 
dnevu državnosfi. Tekmovanje s serijsko 
zračno puško, na katerem je sodelovalo 
š ^ elflp in 37 strelcev, so izpeljali na stre-
lišču SD Domava, ki jim vedno priskoči v 
pomoč. Sweda bi radi taka tekmovanja iz-
peljali v svojem kraju, vendar nim^ svo^-

ga strelišča in prostorov, za katere so 
prosili župana In svetnike, vendar vse 
zaman: vodstvo občine Destrnik -
Trnovska vas za stretee nima posluha. 

Rezultati ekipno: 1. SD Domava 553 
krogov, 2. SD Juršinci 530, 3. SD 
Trnovska vas 502; posamezno: 1. 
Jernej Peteršič, SD Dornava, 170 kro-
gov, 2. Mirko Moleh, SD Juršinci, 151, 
3. Alojz Raušl, SD Juršinci. 144,4. Da-
vid Fric, SD Dornava, 143, 5. Robi 
Šmid, SD Domava, 135. 

KOŠARKA • Turnir trojk 
Športno dmštvol̂ idričevo ̂ reja v sobo-

to, 4. julija, ob 16. uri na igrišču OŠ tumir 
tfojk v kemiki. Ekipe naj se prijavijo po! ure 
red pričetkom turnirja. Prve tri prejm^ de-
narne na^de in pokal. Če bo slabo vre-
me, bo prireditev naslednjo lepo soboto. 

T.K, Janko Hcuvat 
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SPODNJE PODRAVJE 

Huda ura povzroala 
275milijonov škode 
TOČA, VELIKA 
KOT BRESKEV • 
TAKŠNEGA 
NEURJA NE 
POMNIJO 20 LET 

l^tem ko je nestalno vreme prvič 
v letošnjem letu pokazalo zobe na 
lovrenškem polju v občini Kidričevo 
in na območju Tnovca v videmski 
občini, je minulo soboto, 21. junija, 
med 18.30 in 19.30 uro bil znova 
sodni dan s točo, kije bila ponekod 
velika kot breskev. 

Kot je dejal mag. Janez Mere, 
svetovalec župana mestne 
občine Ptuj za zaščito in 
reševanje, takšne nevihte v tem 
okolju ne pomnijo zadnjih 20 
let. Po do sedaj zbranih podatkih 
so najhujše posledice čutili na 
relaciji Gerečja vas, Hajdina, 
Slovenja vas. Breg in Markovci. 

Ker je neurje prizadelo celot-
no mestno občino in ker je števi-
lo prizadetih posameznikov iz-
redno veliko, so ugotavljali le 
okvirno oceno škode, dejanski 
izračun pa bo možen šele v nekaj 
dneh. 'Bča je namreč tudi tokrat 
padala v pasovih, zato je ocenje-
vanje škode zelo zahtevno. 

Po do sedaj zbranih podatkih 
ocenjujejo, da je toča najhuje 
prizadela kmetijstvo, kjer je 
škode za okoli 120 milijono\5 na 
stanovanjskih in gospodarskih 
objektih za okoli 80 milijonov; 
na vozilih, še posebej zunaj par-
kiranih osebnih avtomobilih, je 
škode za okoli 60 milijonov; 
okoli 15 milijonov pa še na 
cestni in komunalni infrastruk-
turi. V celoti je torej po sobot-
nem neurju škode za okoli 275 
milijonov tolarjev 

Ocenjevanje škode še ni zakl-
jučeno. S področja kmetijstva 
lahko občani škodo prijavljajo 
na oddelku za gospodarstvo v 
Mestni občini Ptuj, s seboj pa 
naj prineso posestni list in druge 
dokumente o poškodovanem 
zemljišču. Po ugotovitvi de-
janske škode bodo v sodelovanju 
z davčno upravo uveljavili 
zmanjšanje katastrskega dohod-
ka ter s tem davčne osnove. 
Sočasno pa lahko ob izpolnje-

vanju zahtevanih pogojev priza-
deti občani kandidirajo za 
državna sredstva za ublažitev 
posledic neurja. 

Prijava škode in podatki o sa-
naciji za področje cestne in ko-
munalne infrastrukture potekajo 
na Oddelku za okolje in prostoi; 
za področje stanovanjskih, 
poslovnih in drugih gospodars-
kih objektov pa na oddelku za 
splošne zadeve. 

Sprememba družbenega siste-
ma prinaša s seboj tudi spre-
membo preventivnih ukrepom ki 
so usmerjeni v sistem zavaroval-
ništva in v odgovornost fizičnih 
in pravnih oseb za ustrezno va-
rovanje premoženja. Možnosti 
pridobitve državne pomoči so po 
besedah mag. Merca omejene z 
velikostjo škode, ki mora prese-
gati 10 % proračuna lokalne 
skupnosti, pa tudi z vzporedni-
mi naravnimi nesrečami v 
državi. 

Zaradi novih groženj v obliki 
orkanskega vetra, ki zadnje čase 
ruši in odkriva ostrešja in podira 
drevje, pa tudi zaradi vse večje 
velikosti ledenih zrn toče, ki da-
jejo neurjem katastrofalen 
značaj, so vse glasnejše zahteve 
prizadetih občin za ponovno or-
ganizacijo nacionalnega projekta 
obrambe proti toči. Upajo, da bo 
država čimprej prisluhnila. 

-OM 

V ZAVRŠKIH 
VINOGRADIH 
BLIZU 50 
MILIJONOV 
TOLARJEV ŠKODE 

Na območju občine Zvarč je 
neurje s točo zajelo naselja Hras-
tovec, Zavrč, Belski Vrh, Go-
renjski Vrh, Pestike, Korenjak, 
Tirški Vrh, Drenovec in 
Goričak. Komisija v sestavi An-
ton Petrovič, Zvonko Pišek in 
Milan Rostnarič si je prizadeta 
območja ogledala že naslednji 
dan in ugotovila, da je škode v 
vinogradih za skoraj 60 odstot-
ko\; na posevkih koruze med 20 
in 30 odstotko\5 na nasadih 
krompirja prav tako med 20 in 
30 odstotko\; na vrtninah za 

blizu 60 in na žitu za skoraj 70 
odstotkov Pri ponovnem ogledu 
poškodanih vinogradniških na-
sadov na površini 200 hektarjev 
pa je komisija na začetku tedna 
ugotovila, da je toča povzročila 
za skoraj 50 milijonov tolarjev 
škode. Poškodovanih je bilo tudi 
nekaj ostrešij ter lokalnih in kra-
jevnih cest, od koder je neurje 
odneslo precej gramoza. Že od 
ponedeljka na sedežu občine v 
Zavrču zbirajo prijave o škodi. 

V GORIŠNICI V 
PONEDELJEK ŽE 
58 PRIJAV 

Neurje s točo je v naselju For-
min povzročilo največ škode na 
vrtninah, v Muretincih, Zago-
jičih, Gorišnici, Mali vasi in Ga-
jevcih pa so posledice vidnejše 
na poljščinah. V haloških nasel-
jih Brezovec in Gradišča je toča 
poškodovala precej vino-
gradniških nasado\5 posebna 
občinska komisija pa je že nare-
dila prvi popis škode na prizade-
tih območjih; natančnejše po-
datke o škodi naj bi dala ob kon-
cu tega tedna. Po prvih podat-
kih, zbranih na sedežu občine 
Gorišnica do torka zjutraj, ko je 
škodo prijavilo 58 občanom; je 
koruza prizadeta na 57 hektar-
jih, pšenica na 35, buče na 22, 
krompir na 4, sladkorna pesa na 
40, vrtnine na 8 in ječmen na 12 
hektarjih površin. Kot nam je 
povedal tajnik gorišniške občine 
Alojz Ivanuš, se po sicer neu-
radnih podatkih škoda na kme-
tijskih površinah giblje med 30 
in 70 odstotki, močno neurje s 
točo pa naj bi poškodavalo tudi 
strešne kritine na približno 40 
objektih, poškodovanih je nekaj 
cestišč, škode na avtomobilih pa 
občani ne morejo prijaviti na 
sedežu občine. 

Sicer pa bodo občani lahko 
škodo prijavljali tudi v nas-
lednjih dneh - na sedežu občine 
v Gorišnici vsak dan med 8. in 
15. uro, na izpostavi v Cirkula-
nah pa ta četrtek med 8. in 15. 
uro. 

1 Mohorko 

ZVotoporaceitco Kmmberger 

v soboto je bila v Tnovski vasi 
zlata poroka. Ponovno sta iz-
rekla DA Ludvik Kramberger 
in Elizabeta, roj. Kramai; iz 
Biša 35. 

Ludvik se je rodil v Bišu 17. 
avgusta 1912. Kot fant je 
doživljal tragedijo druge svetov-
ne vojne kot vojak in vojni ujet-
nik. Elizabeta se je rodila 15. no-
vembra 1923 v Bišu. Poročila sta 
se 29. junija 1948. I k r a t so bili 

težki časi, se spominjata: »Poro-
ko sva praznovala tako, da sva 
med potjo v Ločkem Vrhu jedla 
češenje.« Vseskozi pa sta se-
preživljala s trdim kmečkim de-
lom. Usoda jima ni bila vedno 
naklonjena in tako sta leta 1992 
izgubila oba sina. Sedaj jima na 
pomoč pri trdem kmečkem delu 
priskoči vnuk Janko z družino. 

Z.Š. 

ORMOŽ • Danes (v četrtek) 
bo v okviru Ormoškega polet-
ja na grajskem dvorišču nas-
topila folklorna skupina iz 
Portugalske. Prireditev se 
prične ob 20.30 uri, v primeru 
slabega vremena bo v domu 
kulture. 
ORMOŽ • Jutri (v petek) bo 
na grajskem dvorišču svo-
jevrstna modna revija. 
Predstavili se bodo dijaki 
srednje šole za oblikovanje in 
fotografijo iz Ljubljane. 
Modna revija je nastala pod 
mentorstvom akademske sli-
karke Darje Vidic. Prireditev 
se priče ob 20.30 uri, v prime-
ru slabega vremena bo v 
domu kulture. Predprodaja 
vstopnic, kompletov vstopnic 
in vse informacije so na voljo 
v knjižnici, tel. 700-509. 
PTUJ • Od 3. do 10. julija bo 
v glasbeni šoli K. Pahorja pod 
vodstvom Tomaša Tulačka 
poletna violinska šola za na-
darjene violiniste. Udeleženci 
šole bodo 10. julija ob 18. uri 
v glasbeni šoli pripravili kon-
cert. 

GLEDALIŠČE PTUJ • 
Nocojšnja premiera Ovinka 
(ob 21. uri na na Muzejskem 
trgu 1 - dvorišče domini-
kanskega samostana) je 
razprodana. Predstavo si lah-
ko ogledate 3., 4., 6., 7., 8., 9. 
ali 10. julija ob 21. uri. Rezer-
vacije vstopnic: tel. 785 - 900. 
PTUJ • Ponovitve gledališke 
predstave Vojaka Jošta ni v 
izvedbi Jetra III DPD Svoboda 
in v režiji Brake Bezeljak Gla-
zer v steklarski delavnici bodo 
8., 9., 12. julija ob 20.30 ter na 
Festivalu mlade ustvarjalnosti 
10. julija ob 21. uri. 
PTUJ • V galeriji Drava bo 
danes (v četrtek), 2. julija, ob 
19. uri odprtje razstave likov-
nih del akademskega slikarja 
Milana Butina. 
SLOVENSKA BISTRICA • V 
petek, 3. julija, ob 19. uri bo v 
okviru festivala Folkart 1998 
na notranjem grajskem dvo-
rišču nastopila folklorna sku-
pina iz Brazilije. 
ORMOŽ • Včeraj so v galeriji 
Grad odprli razstavo aka-
demskega slikarja Jožeta 
Denka iz Murske Sobote. Og-
ledati si jo je mogoče do kon-
ca meseca. 
ORMOŽ • Do 26. julija je v 
avli občine Ormož na ogled 
razstava Vojna za Slovenijo -
Ormož. Skozi 94 fotografij in 
nekaj predmetov sovražne 
vojske avtorica razstave Ne-
venka Korpič obiskovalce po-
pelje med dogodke izpred 
sedmih let. 
KINO PTUJ • Do konca 
tedna je na sporedu film Sfera 
- v četrtek ob 21., od petka do 
nedelje pa ob 19. in 21.15 uri. 
Prihodnji teden je nasporedu 
film Nič ni izgubljeno - od tor-
ka do četrtka ob 21., od petka 
do nedelje ob 19. uri, ker je 
ob 21. na sporedu Jackie 
Brown. 

Z AVTOM SE JE 
PREVRNIL NA NJIVO 

Po magistralni cesti od Hajdine 
proti Kidričevemu se je v torek, 23. 
junija, okoli 14. ure peljrl z 
osebnim avtomobilom 32-letni 
Marjan Z. iz Skorbe. Zunaj naselja 
Zgornja Hajdina je avto zaradi 
mokre in spolzke ceste začelo 
zanašati. Zapeljal je na bankino in 
nato čez zelenico na njivo, kjer se 
je avto prevrnil na streho. Voznik se 
je pri tem hudo ranil. 

VEČ TRČENJ IN ŠTIRJE 
RANJENI 

v torek, 23. junija, ob 14.30 je po 
magistralni cesti od Ormoža proti 
Ruju madžarski državljan, 44-letni 
Gyula T, vozil tovornjak s priklopni-
kom. Zunaj naselja Zamušani, 
občina Gorišnica, je preko prekin-
jene črte začel prehitevati 18-letne-
ga kolesarja Darka Č. iz Gorišnice. 
"fekrat mu je s stoenko nasproti pri-
peljal 27-letni Franc R. iz Ormoža, 
prišlo je do trčenja in osebni avto je 
odbilo v volksvvagen, ki ga je nas-
proti vozil hrvaški državljan, 49-let-
ni Juraj B. Avtomobila sta čelno 
trčila in Jurajev avto je zaneslo pro-
ti desnemu robu, kjer je zadel kole-
sarja Darka Č., tega pa je vrglo čez 
bankino na njivo. V nesreči so bili 
huje ranjeni poleg kolesarja še 
voznika obeh osebnih avtomobilov 
in sopotnik v volksvvagnu, 38-letni 
Ivan P. ižHn/aške. 

SLOVAŠKI VOZNIK TRČIL 
V HRVATA 

v bližini mejnega prehoda v 
Gruškovju je v soboto, 20. junija, 
zjutraj slovaški državljan, 25-letni 
Jožef G. s škodo trčil v hrvaškega 
državljana, 50-letnega Ilija M., in ga 
hudo ranil. 

NEPREVIDNO V KRIŽIŠČE 
Z MAGISTRALKO 

v petek, 26. junija, nekaj po 21. 
uri je 74-letni Ivan Z. iz Ruja vozil 
osebni avto po regionalni cesti od 
Majšperka proti Vidmu. V Tržcu je 
zapeljal v križišče z maceljsko ma-
gistralko v trenutku, ko je po njej 
pripeljal osebni avto avstrijski 
državljan, 45-letni Robert K. Avto-
mobila sta trčila, pri čemer sta se 
Ivan Z. in njegova sopotnica Marija 
Z. hudo ranila. 

POZABIL PRIJAVITI 
PIŠTOLO 

Na mejnem prehodu v 
Gruškovju so v petek, 26. junija, 
zvečer ob 19.45 policisti ustavili 
29-letnega Ivana K. iz Hrvaške. Pri 
pregledu njegovega vozila so od-
krili plinsko pištolo z 9 naboji, 
česar ni prijavil. Pištolo in naboje 
so mu zasegli, potem pa napotili 
še k sodniku za prekrške. 

PADEL Z LESTVE 
v četrtek, 25. junija, okoli 21. ure 

je 84-letni Ivan W iz Lenarta po 
lestvi splezal na domači senik, da 
bi pripravil krmo za živino za nas-
lednji dan. Pri delu mu je spodrsni-
lo in padel je okoli 5 metrov globo-
ko, kjer je obležal nezavesten. Čez 
nekaj minut ga je našel vnuk in 
dedka so odpeljali v mariborsko 
bolnišnico. 

ZAGOREL REZERVOAR Z 
GORIVOM 

v kleti nedograjene hiše v Vane-
tini pri Cerkvenjaku, občina Lenart 
je v petek, 26. junija, popoldne 
popravljal avto 36-letni Ivan M. 
Med delom se mu je vnel rezervoar 
z gorivom, potem se je ogenj 
razširil še na avto in hišo; ogenj so 
pogasili domači in okoliški gasilci. 

Po oceni je škode za okoli milipn 
in pol tolarjev 

UMRL ŠTIRI TEDNE PO 
NESREČI 

v nedeljo, 28. junija, je v ptujski 
bolnišnici zaradi poškodb, ki jih je 
dobil v prometni nesreči, umrl 37-
letni Franc "bpolovec iz Velikega 
Okiča, občina Videm. Nesreča se 
je zgodila 30. maja ob enih ponoči, 
ko se je Franc T peljal z osebnim 
avtomobilom skozi sosednje na-
selje Belavšek. Zunaj naselja je za-
peljal s ceste in trčil v zemeljsl(i 
usek. 

OUE IZ KURILNICE V 
DRAVINJO 

Na gladini reke Dravinje so v so-
boto, 27. junija, opazili večje oljne 
madeže in obvestil pristojne orga-
ne. Policisti in zdravstvena inšpek-
torica so ugotovili, da je do izlitja 
prišlo okoli 13. ure v naselju Varoš 
pri Makolah. Povzročil naj bi ga 
Aleš R., ki je iz cisterne skozi čistilm 
ventil natakal kurilno olje v manjše 
posodo. Kurilnica nima lovilnega 
bazena, ventil pa je slabo tesnil' 
zato je okoli 100 litrov kurilnega 
olja izteklo v jarek ob hiši in naprti 
v Dravinjo. Do pogina rib ni prišlo-
vendar se bo Aleš R. moral zafl̂  
varjati pred sodiščem žara® 
povzročitve splošne nevarnosti. 
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